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پزشکیان نماینده مردم در مجلس:

استراتژی شکست خورده را نمی توان صدباره و هزارباره ادامه داد
سرویس خبر- نماینده مردم تبریز در 
واکنش به گذاشتن دوربین در ورودی مترو، 
گفت: قرآن در آیه ۹ ســوره اعلی می فرماید 
: تذکر را زمانی می دهند که نفع درست کند، 
تذکری که باعث ضرر باشد و تابلویی شود 
که علیه نظام از آن اســتفاده شود، برخلاف 
تذکری اســت که می خواهیم بدهیم، ما باید 
زمانــی به افراد یک حرفــی بزنیم که بدانیم 
یک اصلاحی در آن شکل می گیرد اما وقتی 
نتیجه معکوس می دهد، ضد امر به معروف 
و نهی از منکر است.مسعود پزشکیان نماینده 
مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی درباره 
ایــرادات وارده به لایحــه عفاف و حجاب 
گفت: چون لایحه در کمیســیون تخصصی 
بررسی شد از جزئیات آن خبر ندارم اما یک 
اصــل را می دانم که رفتار را نمی توان به این 
سادگی با قانون عوض کرد، اعتقاد و باور را 
با دســتور نمی شود درست کرد، برای تغییر 
رفتار باید با اندیشه و فکر به جنگ آن رفت؛ 
بــا چماق و دعــوا و گرفتن و جریمه کردن 
تصویر می کنم نه تنها کار به جایی نمی رسد و 
در ظاهر ممکن است آن چهره را نشان ندهد 
اما از باطن کاملا تهی و خالی می شــود و آن 
کسی که روسری و حجاب بر سر می گذارد 

هم گاها هیچ اعتقادی نخواهد داشــت.وی 
در پاســخ به این ســوال که »چرا از دولت و 
قوه قضاییه نظرات مختلف شنیده می شود«، 
اظهار داشــت: این را از خودشان بپرسید اما 
اگر از من بپرســید می گویم، مدارس دست 
ما بود، مساجد، مهدکودک ها، دبیرستان ها، 
صداوسیما، مساجد و ... همه چیز در اختیار 
ما بود، ما با جوانان چه کار کردیم که جوانان ما 
اینجوری شدند؟ ما به جای اینکه خودمان را 
نقد کنیم که علل به اینجا رسیدن مساله را نقد و 
ارزیابی کنیم، می گوییم حالا بگیرید و ببندید 

و بزنید و جریمه کنید، باید ما را جریمه کنند 
که نتوانستیم فرزندان خود را خوب تربیت 
کنیم. نماینده تبریز خاطرنشــان کرد: در هر 
موسسه و هیات و اداره ای روحانیت حضور 
دارد اما نتیجه آنطور که می خواســتیم نشد، 
چرا اینطور شده؟ پزشکیان در واکنش به این 
مســاله که »وزیر کشور از دوربین گذاشتن 
در متــرو و عکس و ویدیــو گرفتن از افراد 
بــه عنوان امر به معروف و نهی از منکر دفاع 
می کند«، عنوان کرد: قرآن در آیه ۹ سوره اعلی 
مــی فرماید : تذکر را زمانی می دهند که نفع 

درســت کند، تذکری که باعث ضرر باشد و 
تابلویی شود که علیه نظام از آن استفاده شود، 
برخلاف تذکری است که می خواهیم بدهیم، 
مــا باید زمانی به افــراد یک حرفی بزنیم که 
بدانیم اصلاحی در آن شکل می گیرد اما وقتی 
نتیجه معکوس می دهد ضد امر به معروف و 
نهی از منکر است. وی در پاسخ به این سوال 
که »به نظر شــما این روش امر به معروف اثر 
دارد؟« ابراز داشت: اگر اثر می کرد که تا حالا 
اثر کرده بود، اوایل انقلاب دم در دانشــگاه یا 
ادارات می ایستادند و می گفتند خانم موی ات 
دیده می شود درستش کن! و نتیجه همین شد. 
مــا از اول انقلاب داریم از این کارها می کنیم 
و جلوی درب ها تذکر می دهیم، چرا درست 

نشده؟ حالا با این درست می شود؟
عضــو مجمــع نماینــدگان تبریز 
خاطرنشان کرد: استراتژی و تاکتیک شکست 
خــورده را دوباره و صدباره و هزارباره ادامه 
دادن نتیجه می دهد؟ نه به حرف خدا گوش 
می دهیــم، نه به حرف امــام معصوم گوش 
می دهیــم نه به حرف علم و تجربه و دانش؛ 
معلوم نیست می خواهیم چه کار کنیم و بعد 
تصور می کنیم با این کارها به دین و اسلام و 

انقلاب خدمت می کنیم.

گزیده

ســرویس خبر- نایــب رییس اتاق 
بازرگانــی ایران و روســیه گفت: برخی از 
شــرکت های ایرانی با روبل روســی با این 
کشــور معامله می کنند اما همچنان ارزهای 
همچون درهم، دلار و یورو هم در معاملات 
برقرار هستند، شــماری از شرکت ها هم با 

رمزارز تجارت می کنند.
هــر چنــد روســیه هنــوز در گروه 
کشــورهایی که اصلی تریــن و بزرگ ترین 
مقصد صادرات کالاهای غیرنفتی ایرانی را 
تشکیل می دهند قرار نگرفته است، اما شرکت های ایرانی از سال 13۹7 تاکنون 
تلاش چشمگیری برای توسعه صادرات به بازار این کشور از خود نشان داده اند 
و در پی همین تلاش ها حجم صادرات ایران به این کشور در چند سال گذشته 

رشد چشمگیری داشته است.
کامبیز میرکریمی، نایب رییس اتاق بازرگانی ایران و روسیه این موضوع را 
تشریح کرد و گفت: روسیه بازار بزرگی است که سالانه بیش تر از 270 میلیارد 
دلار کالا وارد می کند، با این حال  تا سال 13۹7 ارزش صادرات ایران به روسیه 
در بهترین حالت به 500 میلیون دلار هم نمی رسید و سال 13۹7 ارزش صادرات 

ایران به روسیه 272 میلیون دلار شد.
وی افزود: در ســال 13۹8 موافقت نامه تجارت آزاد بین ایران و اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا امضا شد؛ روسیه، بلاروس، قزاقستان، قرقیزستان و ارمنستان 
اعضای این اتحادیه را تشــکیل می دهند. با امضــای این توافق نامه تعرفه های 
گمرکی کاهش چشمگیری پیدا کرد و حتی در شماری از کالاها به صفر رسید.
میرکریمی ادامه داد: در همان ســال نخست پس از امضای این توافق نامه 
ارزش صادرات ایران به روســیه 62 درصــد افزایش یافت و ارزش آن از 472 
میلیون دلار بالاتر رفت. در ســال 13۹۹ نیز با وجود شــیوع کرونا و بسته شدن 
مرزها ارزش صادرات ایران به روســیه از 500 میلیون دلار بیشــتر شد. در سال 
1401 نیــز ارزش صــادرات ایران به روســیه بیش از 700 میلیون دلار شــد و 

پیش بینی می شود این رقم تا پایان امسال به یک میلیارد دلار برسد.
نایب رییس اتاق بازرگانی ایران و روســیه اظهار کرد: همچنین پیش بینی 
می شود روند صعودی جریان صادرات ایران به روسیه در سال آینده ادامه داشته 
باشد و حتی تقویت شود زیرا موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا در دی ماه امضا 
می شود و با امضای این موافقت نامه تعرفه های صادرات و واردات بین ایران و 
کشــورهای عضو اتحادیه به صفر می رسد، این امر جهش بزرگی در صادرات 

کالا را رقم خواهد زد.
وی همچنین خاطرنشــان کرد: با این حال زیرساخت های تجاری ایران 
برای اجرای این جریان افزایشی از صادرات کافی نیست بنابراین جهش حجم 

صادرات به شکل گیری صف کامیون های ایرانی در مرزها انجامیده است.
میرکریمی در ادامه انواع ارزهایی که در تجارت ایران و روســیه اســتفاده 
می شــود را شرح داد و گفت: برخی از شرکت های ایرانی با روبل روسی با این 
کشــور معامله می کنند اما ارزهای همچون درهم، دلار و یورو هم در معاملات 
برقرار هســتند، شماری از شرکت ها هم با رمزارز تجارت می کنند، با این حال 
فرهنگ تجارت با رمزارز هنوز جا نیفتاده و البته رمزارزها هم نوسان زیادی دارند 
و این موضوع ریسک معاملات را بالا می برد، بنابراین تعداد شرکت هایی که با 
اســتفاده از این ارز معاملات را پیش می برند کم است و این معاملات صورت 
رسمی ندارد.   این عضو اتاق بازرگانی در ادامه از دونرخی بودن ارز در ایران به 
عنوان مشکلی جدی در تجارت یاد کرد و گفت: آنچه بیش از هر چیز می تواند 
توسعه صادرات ایران به روسیه را دچار چالش کند دونرخی بودن ارز در ایران 

و فاصله قیمت دلار در بازار رسمی و غیررسمی داخل کشور است.
وی اضافه کرد: این دونرخی بودن سبب شده شرکت هایی که در مقیاس 
کلان صادرات می کنند و ارز حاصل از صادرات را در سامانه نیما عرضه می کنند 
در مقایسه با شرکت هایی که با کارت بازرگانی دیگران کار می کنند و ارز خود را 
در سامانه عرضه نمی کنند و در بازار غیررسمی با قیمت بالاتر می فروشند کمتر 
ســود کنند، در نتیجه قدرت رقابت شرکت هایی که متعهد به قوانین صادراتی 

کشور هستند پایین می آید.
میرکریمی در ادامه یادآور شــد: موضوع دیگری که در چند سال گذشته 
به تجارت ایران و روســیه جدیت بیشــتری بخشید وقوع جنگ بین روسیه و 
اوکرایــن بود. پیش از جنگ شــرکت های اروپایی و ترکیه ای حضور پررنگی 
در بازار روســیه داشتند که با وقوع جنگ امکان تجارت روسیه با این کشورها 

از بین رفته است.
نایــب رییس اتاق بازرگانی ایران و روســیه تصریح کرد: اکنون فرصتی 
استثنایی در تجارت با روسیه برای ایران فراهم آمده زیرا دو اتفاق مثبت همزمان 
رخ داده اســت، یکی اینکه ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا توافق نامه تجارت 
آزاد امضا کرده اند و این نخســتین بار در تاریخ ایران اســت که تجارت ایران و 
اتحادیه اوراســیا با تعرفه صفر انجام می شود و دوم اینکه در پی جنگ اوکراین 
و روسیه، روس ها تامین کننده های اروپایی و امریکایی خود را از دست داده اند. 
از ســوی دیگر روابط سران کشورها از جمله سفر اخیر رئیس جمهور ایران به 
روســیه نیز گویای ظرفیت های جالب توجه در تجارت ایران و روسیه است و 

همیشه پس از سفر سران اتفاقات خوبی می افتد.

 نایب رییس اتاق بازرگانی ایران و روسیه عنوان کرد:
زیرساخت های تجاری ایران برای افزایش 

صادرات کافی نیست

سرویس خبر- شهریار افندی زاده« 
معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی 
گفت: در راستای سیاست های کلی توسعه 
دریا محور که آبان امســال از سوی رهبر 
معظم انقلاب اســلامی به روسای قوای 
سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ابلاغ شد، آیین نامه تأسیس و فعالیت 
شــرکت های بندری و دریایی در نشست 
228 شورای عالی هماهنگی ترابری کشور 
به تصویب اعضا رسید و مقرر شد پس از 
اصلاحات تکمیلی، برای اجرا از سوی این 
شورا ابلاغ شود. دبیر شورای عالی هماهنگی 
ترابری کشور گفت: در این نشست که به 
فاصله کوتاهی پس از ابلاغ سیاست های 
کلی توسعه دریا محور از سوی رهبر معظم 
انقلاب به رؤســای قوای سه گانه و رئیس 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام در آبان 
ســال جاری برگزار شد، آیین نامه تاسیس 
و فعالیت شــرکت های بندری و دریایی 
کــه گامی مهم در بهبود حکمرانی اقتصاد 
دریا تلقی می شود و کلیات آن پس از چند 
نشست تخصصی، در اسفند سال گذشته 
مورد موافقت نشســت کمیسیون فرعی 
شورا قرار گرفته  بود، به تصویب اعضا رسید 
و بر این اســاس مقرر شــد پس از پاره ای 
اصلاحات تکمیلی، جهت اجرا توســط 
شــورا ابلاغ شــود. افندی زاده ادامه داد: با 
توجه به جایگاه حاکمیتی و سیاست گذاری 
شورای عالی هماهنگی ترابری کشور و نیز 
مفاد ابلاغیه سیاســت های کلی توســعه 
دریا محور که قوه مجریه موظف اســت با 
کمک قوای دیگر و با بســیج دستگاه های 
مسوول، برنامه جامع تحقق این سیاست ها 
را شــامل تقدیم لوایح، تصویب مقررات 

و اقدامــات اجرایی ارائه دهد، این شــورا 
تحــت راهبری وزیر راه و شهرســازی و 
رئیس شــورا، از همــه ظرفیت های خود 
با مشــارکت موثر همه اعضا برای پیشبرد 
سیاســت ها و برنامه های مذکور استفاده 
خواهــد کرد.معاون حمل ونقل وزیر راه و 
شهرســازی بیان داشت: این شورا پیش از 
این، در سال های 1365 و در نشست های 
47 تــا 51، آیین نامه تأســیس و فعالیت 
شرکت ها و مؤسسات کارگزاری ترابری 
دریایی را با 12 زمینه فعالیت مصوب کرده 
و در نشســت 165 سال 1383 به فعالیت 
نمایندگی کشــتیرانی پرداخته شده است، 
در ســال های بعد آیین نامه های مرتبط با 
فعالیت های 11 گانه بازنگری و به تصویب 
شورای عالی ســازمان بنادر و دریانوردی 
رســید و در نهایت در نشست 167 شورا، 
آیین نامــه صدور مجــوز و نحوه فعالیت 
شرکت های نمایندگی کشتیرانی بازنگری 
و تصویب شــده  است. آیین نامه جدید که 
برای 31 زمینه فعالیت تدوین شده، اهدافی 
را در برمی گیرد که همســو با اولویت های 

سیاست های کلی توسعه دریا محور است. 
از جمله این اولویت ها، سیاســت گذاری 
یکپارچه امور دریایی برای احراز جایگاه 
شایسته جهانی و رتبه اول در منطقه، توسعه 
فعالیت های اقتصادی دریا محور، تسهیل و 
توسعه سرمایه گذاری در زیرساخت های 
لازم نرم افزاری و ســخت افزاری، تأمین و 
ارتقا ســرمایه انسانی و مدیریت متعهد و 
کارآمد، افزایش سهم کشور در حمل ونقل 
دریایی و ترانزیت با ایجاد و تقویت شبکه 
حمل ونقل ترکیبــی و حمایت از فعالان 

اقتصادی در این حوزه است.
اصلاح ســاختار و فرآیند با رویکرد 
تسهیل گرانه و جلوگیری از انحصار، توسعه 
فضای کسب وکار تخصصی، شفاف سازی 
مقــررات اعطــای مجــوز در جهــت 
برخــورداری از فرصت های برابر و ایجاد 
رقابت، دستیابی به سهم بیشتر از بازارهای 
منطقه با توسعه خدمات مکمل حمل ونقل 
دریایی، تفکیک تخصصی مجوزها به لحاظ 
ارتقای ایمنی در انجام عملیات و افزایش 
کیفیت خدمات و اشتغال زایی با استفاده از 

سرمایه انسانی متخصص در جهت تأسیس 
شــرکت های بندری و دریایی دانش بنیان.
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی 
گفت: در دستور کارهای دیگر این نشست، 
پیش نویــس بازنگری شــرایط عمومی 
حمل ونقل جاده ای داخلی کالا و نیز مفاد 
تکمیلی پیش نویس دستورالعمل اجرایی 
تردد اشخاص و وسائط نقلیه موتوری در 
بنادر کشــور مورد بحث و تبادل نظر اعضا 
قرار گرفت و مقرر شــد دبیرخانه شــورا 
پس از طرح و بررســی نهایی موضوعات 
با حضــور اعضای ذیربط در جلســات 
کمیسیون فرعی شورا، پیشنهادها را جهت 
طرح و تصویب در نشست های بعدی ارائه 
دهد.امروزه نــگاه به مقوله حمل ونقل در 
سطح کشورهای منطقه و بین المللی تغییر 
کــرده و دولت ها در چارچوب حکمرانی 
مطلوب و مؤثر حمل و نقل در بعد داخلی 
و خارجی آن، به دنبال نقش آفرینی بیشتر 
این بخش پیشران در رشد اقتصادی کشور 
هســتند. با توجه به جایگاه مهم و حیاتی 
حمل ونقل و بر پایه تقویت مشارکت و هم 
افزایی دولت و بخش خصوصی و تسهیم 
و تبیین مســئولیت این نهادها در پیشبرد 
سیاســت ها و برنامه هــای کوتاه مدت، 
میان مــدت و بلندمدت، تدوین و اجرای 
قوانین و مقررات شفاف و عدالت محور و 
افزایش اثربخشی و کارایی قوانین به ویژه 
در حوزه طیف گســترده کسب و کارهای 
این حوزه، شورای عالی هماهنگی ترابری 
کشور، در حدود و ثغور وظایف، تکالیف 
و اختیارات محوله، ترویج این نگاه مترّقی 
 را در ســطح ملّی و فرابخشــی پیگیری 

می کند.

سرویس خبر- در 7 ماهه امسال میزان پذیرش مسافر در پرواز های خارجی کشور افزایش 
7 درصدی داشته و مسیر نجف - مشهد به عنوان پر تردد ترین مسیر بین المللی در مهر بوده است. 
پرواز های فرودگاه های تحت مالکیت شــرکت فرودگاه ها در مهر ماه امسال  نسبت به  مدت 
مشابه سال گذشته در نشست و برخاست 4 درصد، اعزام و پذیرش مسافر 3 درصد کاهش و 
در ارسال و پذیرش بار و پست 1 درصد افزایش داشته است که در این بین پرواز های داخلی 
فرودگاه های تحت مالکیت شرکت در مهر ماه سال 1402 نسبت به مدت مشابه سال گذشته در 
نشست و برخاست 5 درصد، اعزام و پذیرش مسافر 4 درصد و ارسال و پذیرش بار و پست 3 
درصد کاهش داشته است.  همچنین در بخش پرواز های بین المللی فرودگاه های تحت مالکیت 
شرکت فرودگاه ها در مهرماه سال 1402 نسبت به ماه مشابه سال گذشته در نشست و برخاست 
13 درصد و در اعزام و پذیرش مســافر 18 درصد و ارســال و پذیرش بار و پســت 22 درصد 

افزایش داشته است.همچنین طبق بررسی های صورت گرفته هم در مهر ماه امسال حداقل 80 
درصد نشست و برخاست کل پرواز ها به ترتیب در نه فرودگاه مهرآباد، مشهد، شیراز، کیش، 

اهواز، تبریز، بندرعباس، اصفهان و خلیج فارس )عسلویه( انجام شده است.
در مهر ماه امسال مسیر مشهد به مهرآباد تعداد 840 پرواز، پرترددترین مسیر در پرواز های 
داخلی  است  و بیشترین مسافر نیز در همین مسیر بوده و در حوزه پرواز های بین المللی هم  در 
مهر ماه سال 1402 مسیر نجف به مشهد تعداد 206 پرواز، پرترددترین مسیر در پرواز های بین 
المللی  بوده و بیشترین مسافر در همین مسیر بوده است.  در پرواز های خارجی فرودگاه های 
تحت مالکیت شــرکت در هفت ماهه امســال نسبت به مدت مشابه سال گذشته در نشست و 
برخاســت ۹ درصد، اعزام و پذیرش مســافر 7 درصد افزایش و ارسال و پذیرش بار و پست 5 

درصد افزایش داشته است.

آیین نامه تاسیس و فعالیت شرکت های بندری و دریایی تصویب شد

افزایش ۷ درصدی پذیرش مسافر در پرواز های خارجی کشور
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ســرویس خبر-دولت سال گذشته 
واردات خودروهای هیبرید و برقی به مناطق 
آزاد را مصوب کرد، اما این امر مشکل مناطق 
آزاد را بر طرف نکرده است. دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در این خصوص 
گفــت: »واردات خودروها می تواند باعث 
افزایش رقابت در بازار شــود، توقع داشتیم 

خودروهــای عادی هم در کنار خودروهای 
هیبرید و برقی وارد شــوند که در این زمینه 
به دنبال اخذ موافقت دولت و وزارت صمت 
هســتیم.« عبدالملکی در این خصوص که 
آزادســازی واردات خودرو چــه میزان در 
تثبیــت قیمت ها بازار خودرو موثر اســت 
گفت : واردات خودروهــا به بازار خودرو 

کشورها تاثیر قابل توجهی دارد. این تاثیرات 
می تواند مثبت یا منفی باشــد. ازیک ســو، 
واردات خودروهــا می تواند باعث افزایش 
رقابت در بازار شــود و قیمت خودروها را 
کاهــش دهد. این موضــوع می تواند برای 
مصرف کننــدگان مزیــت باشــد و باعث 
افزایش تقاضا برای خودروهای داخلی شود. 
 ازســوی دیگر، واردات خودروها می تواند 
موجب کاهش تولیــد خودروهای داخلی 
و در نتیجــه باعث افزایــش بیکاری در این 
صنعت می شــود. برای حفظ خودروسازی 
داخلــی و حفاظت از محیط زیســت، باید 
با برنامه ریزی مناســب، واردات خودرو را 
مدیریت کرد. وی در پاســخ به این سوال که 
آیا با واردات خودروهای کارکرده از مناطق 
آزاد به ســرزمین اصلی موافق هستید گفت : 
طرح واردات خودروهای کارکرده از مناطق 
آزاد به سرزمین اصلی، واردات خودروهای 
کارکرده از خارج کشــور بــه مناطق آزاد و 

دیگــری واردات خودروهــای نو از خارج 
از کشــور به مناطــق آزاد را داریم که با همه 
آنها موافقیــم. در زمینه واردات خودروهای 
مناطق آزاد به سرزمین اصلی، دولت اقدامات 
لازم را انجام داده  و در مرحله آیین نامه سازی 
و اجرای برنامه ها هســتیم. بــرای واردات 
خودروهای کارکرده هــم مصوبه گرفتیم.  
و سوال آخر اینکه ،دســتورالعمل واردات 
خودرو که توسط هیات وزیران مصوب شد، 
چــه میزان از انتظارات متقاضیان خودرو در 

مناطق آزاد تجاری را پاسخگو خواهد بود؟
مساله مهم  اکنون واردات خودروهای 
نو به مناطق آزاد اســت. آنچه دولت ســال 
گذشته مصوب کرد، مشکل ما را حل نکرد. 
مــا به دنبال واردات خودروهای نو به مناطق 
آزاد هستیم، اما سال گذشته برای مناطق آزاد 
مصوب شد که صرفا خودروهای هیبرید و 
برقی وارد شود، در حالی که توقع ما این بود 

که خودروهای عادی هم وارد شوند.

ســرویس خبر-  دکتر محمدصادق 
خیاطیان در این نشســت مشــترک رییس 
صندوق نوآوری و شکوفایی و معاون توسعه 
مناطق آزاد کشور عمان، روابط ایران و عمان 
را دارای سابقه طولانی و دیرینه ای دانست و 
تاکید کرد: از زمان آغاز به کار دولت سیزدهم 
این روابط بیش از پیش مستحکم  شده است 
و همکاری های سیاســی دو کشور در سطح 
بســیار خوبی دنبال می شود.خیاطیان با بیان 
اینکه در صندوق نوآوری و شــکوفایی، به 
دنبال گسترش روابط با کشورهای همسایه 
و دوســت از جمله عمان در حوزه توســعه 
همکاری هــای علمی، فنــاوری و نوآوری 
هســتیم، افزود: یکــی از ویژگی های اصلی 
ایران، بهره مندی از نیروی انســانی توانمند 
اســت. وجود بیش از سه میلیون دانشجو در 
مقاطع مختلف تحصیلی و بیش از ۱۰۰ هزار 
عضو هیات علمی دانشگاه ها و موسسه های 
آموزش عالی، حدود ۹۳۰۰ شرکت دانش بنیان 
و تقریبا همین تعداد استارت آپ و هسته های 

فناور که در ۴۵ پارک علم و فناوری در کشور 
درحال فعالیت هســتند، ظرفیت بالای ایران 
را در حوزه علم و فناوری نشــان می دهد. ۷۰ 
صندوق پژوهش و فنــاوری غیردولتی، در 
کنار ده ها صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر 
)VC( و صندوق سرمایه گذاری خصوصی 
)PE( وظیفــه تأمیــن مالی شــرکت های 
دانش بنیان، اســتارت آپ و گروه های فناور 
در کشــور را برعهــده دارند که به توســعه 
این زیســت بوم کمک شــایانی کرده است. 
عضو هیات علمی دانشــگاه شهید بهشتی 
تصریح کرد: این حمایت ها منجر به توسعه 
فعالیت های شرکت های دانش بنیان و فناور 
در کشور شده است و سال گذشته بر اساس 
آمار معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری صادرات محصولات 
دانش بنیان به حدود یک میلیارد دلار رسیده 
اســت. همه این موفقیت ها درحالی محقق 
شده است که ایران با ظالمانه ترین تحریم ها 
به ویژه از ســوی آمریکا در چند دهه گذشته 

مواجه بوده است.رییس صندوق نوآوری و 
شکوفایی ضمن استقبال از گسترش روابط با 
کشور دوست و برادر عمان خاطرنشان کرد: 
توانمندی و ظرفیت های خوبی در دو کشور 
وجــود دارد و تلاش می کنیــم زمینه تعامل 
هرچه بیشــتر پژوهشــگران و متخصصان 
دو کشــور با یکدیگر را در راســتای توسعه 
همکاری هــای علمی و فناورانه فراهم کنیم. 
وی در پایــان از طرف عمانی تقاضا کرد که 
زمینه صادرات محصولات دانش بنیان ایرانی 
را به این کشور فراهم کند. عبدالعزیز الهنایی 
معاون توســعه مناطق آزاد عمان نیز گفت: 
روابط عمــان با جمهوری اســلامی ایران 
همواره مبتنی بر صداقت و دوستی بوده است 
و همچنان نیز علاقه مند توسعه و گسترش این 
روابط دوستانه دو جانبه هستیم. وی با اشاره به 
سرعت بالای توسعه فناوری در سطح جهان 
تصریح کرد: امروز بسیاری از مسائل براساس 
سیاست و اقتصاد پیش می رود، اما آینده دنیا 
بــر پایه فناوری و نوآوری خواهد بود و باید 

خود را برای این تغییرات ســریع آماده کنیم. 
الهنایی با تأکید بر اهمیت تحقیق و توســعه 
برای کشورش افزود: در چندین سفر به ایران، 
با دستاوردها و محصولات شرکت ها و صنایع 
ایرانی از نزدیک آشنا شده ام. زمینه خوبی برای 
توسعه همکاری علمی و فناوری میان تهران 
و مســقط وجود دارد و عمان می تواند پایگاه 
مناسبی برای دسترسی شرکت های ایرانی به 
بازارهای بین المللی باشد. وی یکی دیگر از 
زمینه های همکاری مشترک را ایجاد شبکه ای 
از دانشــگاه های جهان اسلام عنوان کرد که 
می تواند فرصت مناسبی برای تعامل هرچه 
بیشتر پژوهشگران و متخصصان کشورهای 
اســلامی با یکدیگر، شــکل گیری تیم های 
فناورانه با حضور متخصصانی از این کشورها 
و همچنین، برقراری صلح بیشــتر در منطقه 
باشــد. معاون توسعه مناطق آزاد عمان تاکید 
کرد: این کشور محل دسترسی بسیار خوبی 
به منطقه منا )MENA( یعنی خاورمیانه و 

شمال آفریقا است.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی:

واردات خودرو می تواند باعث افزایش رقابت در بازار شود

سرویس خبر-در حاشــیه دومین 
نمایشــگاه اختصاصی اوراسیا، حجت الله 
عبدالملکی مشــاور رییس جمهور و دبیر 
شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی 
در قالب نشســت تخصصــی، با معاونین 
اقتصادی و ســرمایه گــذاری مناطق آزاد 
محورهای جدید ده گانه همکاری مشترک 
مناطق آزاد در حوزه های اقتصادی و سرمایه 

گذاری را ترسیم نمود.
به گــزارش خبرنگار مناطــق آزاد؛ 
حجت الله عبدالملکی، عنوان راهبرد جدید 
را شــبکه سازی در همکاری میان معاونت 
هــای اقتصادی مناطــق آزاد بیان کرد و در 
خصوص سازوکار و نحوه ایجاد و فعالیت 
این شــبکه افزود: بازاریابی مشترک میان 
مناطق آزاد در زمینه های درآمدی، سرمایه 

گذاری، صادرات لجســتیک در کشورها و 
بازارهای هدف نخســتین بخش تشکیل 

دهنده شبکه مزبور است.
عبدالملکی، تصویــب طرح جامع 
لجســتیک و صادرات مجدد مناطق آزاد با 
بهره گیری ظرفیت های حمل و نقل ترکیبی 
و ترانزیــت بین مناطق را دومین قطعه این 
برنامه کاری مشــترک عنوان کرد و گفت: 
محور سوم استفاده از ظرفیت  سازمان ها و 
پیمان های بین المللی نظیر اتحادیه اقتصادی 

اوراسیا، شانگهای، بریکس، اکو و... است.
وی، شناســایی مزایا و ویژگی های 
متمایز مناطق آزاد و معرفی آنها به یکدیگر 
جهت بهره گیری از مزیت های نســبی هر 
منطقه در ساختار شبکه سازی را دیگر بخش 
این ســاختار شبکه ای هماهنگ بیان کرد و 

افزود: محور پنجم بهره گیری از مدل کالای 
همراه مســافر با هــدف حداکثری نمودن 
کسب درآمدهای سازمان های مناطق آزاد 
و ششمین محور نیز حضور در نمایشگاه ها 
و رویدادهای تجاری داخلی و بین المللی 
جهت معرفی فرصت های سرمایه گذاری 
مناطق آزاد در راســتای استمرار مسیر طی 

شده در سال جاری است.
مشاور رئیس جمهور، هفتمین محور 
را تعیین یک زنجیره تأمین کالا میان مناطق 
آزاد بــه گونــه ای که کالا در یک شــبکه 
همکاری مبادلــه، فروش و یا تأمین گردد، 
اعــلام کرد و گفت: اســتفاده از طرح یک 
کمربند یک راه کشــور چین با محوریت 
مناطق آزاد، تعیین شبکه جامع گردشگری 
مناطــق آزاد و ویژه جهت ترســیم منافع و 
اهداف مشترک هشتمین و نهمین قطعه این 
طرح و همکاری های پولی، بانکی، مالی به 
صورت ترسیم شیوه نامه همکاری در جهت 
تأمین مالی پروژه های عمرانی و ســرمایه 

گذاری دهمین بخش این سازوکار است.
عبدالملکی، ده محور مطرح شــده 
را ســرلوحه برنامه های اجرایی و اقدامات 
معاونت های اقتصادی و سایر معاونت های 
مناطق آزاد عنوان نمود و خواستار برقراری 
ماهیانه جلســات کاری مشترک فی مابین 
معاونین اقتصادی و سرمایه گذاری مناطق 
آزاد شد. گفتنی اســت در این نشست هر 

یــک از معاونین مناطــق آزاد نقطه نظرات 
خــود را در این خصــوص مباحث مطرح 
شــده از سوی مشاور رئیس جمهور و دبیر 

شورایعالی مناطق آزاد ابراز کردند.
 در دومین روز از نمایشــگاه اوراسیا 
2۰2۳ تهــران، با حضور دکتر عبدالملکی، 
مشــاور رییس جمهور و دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی 
کشــور. از ۱۵۰ بســته ســرمایه گذاری و 
فرصت های اقتصــادی جدید مناطق آزاد 

کشور در این نمایشگاه رونمایی شد.
بــا افزایــش ایــن ۱۵۰ فرصــت 
ســرمایه گذاری، مجموع کل بســته های 
ســرمایه گذاری بی نــام و آمــاده ارائه به 
متقاضیان، به ۱۰۰۰ بســته ارتقاء یافت که 
ســهم منطقه آزاد اروند از این فرصت های 

اقتصادی ۱۰6 بسته سرمایه گذاری است.
ارزش بسته های جدید سرمایه گذاری 
ارائه شــده توسط مناطق آزاد کشور در این 
نمایشــگاه بالغ بر 2۵۰ هزار میلیارد تومان 
تخمین زده شده است. این چهارمین مرحله 
از رونمایی از بســته های ســرمایه گذاری 
مناطق آزاد کشــور اســت که با احتساب 
سه مرحله پیشــین، مجموع فرصت های 
اقتصادی مناطق آزاد کشــور به هزار بسته 
سرمایه گذاری افزایش یافت.ارزش مجموع 
بسته های ارائه شده بالغ بر ۹۰۰ هزار میلیارد 

تومان پیش بینی شده است.

در نشست عبدالملکی با معاونین اقتصادی سازمان های مناطق آزاد مطرح شد:

راهبرد ده گانه مناطق آزاد براي جهش سرمایه گذاري و صادرات

زمینه های همکاری مشترک علمی و فناورانه مناطق آزاد ایران و عمان بررسی شد
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معاون نخست وزیر روسیه اعلام کرد؛
امضای توافق میان روسیه و ایران برای 

ایجاد منطقه آزاد تجاری

خداحافظی احمد جمالی با دبیرخانه مناطق آزاد 
سرپرست معاونت اقتصادی دبیرخانه  

منصوب شد 

همدلی مناطق آزاد ایران برای تحقق اهداف ملی؛
امضای تفاهم نامه همکاری ارس و چابهار 

برای توسعه کریدورهای ریلی

ســرویس خبر- معاون نخست وزیر 
روسیه اعلام کرد توافق بین ایران و روسیه برای 
ایجــاد منطقه آزاد تجاری با اتحادیه اقتصادی 
اوراســیا )EAEU(، در دسامبر امضا خواهد 
شد. الکساندر نواک به کانال تلویزیونی روسیه 
۱ گفت: توافق بین دولتی میان روســیه و ایران 
در آینده نزدیک امضا خواهد شــد و توافق در 
خصوص ایجاد منطقه آزاد تجاری با اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا در دسامبر، امضا خواهد شد.

معاون نخست وزیر روسیه اظهار کرد: 
چندین ســند مهم در آینده نزدیک امضا خواهد شــد. در دسامبر، توافقی در زمینه 
منطقه آزاد تجاری میان ایران و اتحادیه اقتصادی اوراســیا امضا خواهد شد و ما به 
زودی در خصوص سند کلیدی اقدام خواهیم کرد که یک توافق بین دولتی است. 
نواک خاطرنشــان کرد: ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه و ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهوری اسلامی ایران، جزئیات فهرست کامل روابط اقتصادی و تجاری 
را مرور کرده و درباره روابط بانکی و مالی و تسویه حساب ها، گفت وگو کرده اند.

ســرویس خبر-با حکم حجت الله عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، »محمد صفری« به عنوان سرپرست معاونت 
اقتصادی این دبیرخانه منصوب شــد.    در حکم محمد صفری آمده است؛ نظر به 
تعهد و تجارب ارزشمند جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان »سرپرست معاونت 
اقتصادی« منصوب می شــوید.امید است با اتکال به خداوند متعال و بهره گیری از 
رهنمودهای مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و اهتمام به روحیه انقلابی، مردمداری 
و قانون مداری در راستای تحقق آمان های نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، در 
انجام وظایف محوله با رعایت مفاد عهدنامه مدیران در دولت مردمی موفق و مؤید 
باشــید. گفتنی است؛ در این مراسم همچنین از زحمات ۴ ساله »احمد جمالی« در 

معاونت اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تقدیر شد

سرویس خبر-در حاشیه برگزاری نمایشگاه اوراسیا، توافقنامه ارس و چابهار 
در ۱۱ ماده در نمایشگاه اوراسیا به امضای مجید کیانی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 

ارس و امیر مقدم  مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار رسید.
بــه گزارش خبرنگار مناطق آزاد؛ در این توافقنامه بر روی موضوعاتی چون 
همکاری در حوزه کریدور ترانزیتی شــمال ـ جنوب، حمایت دوجانبه از جریان 
جذب سرمایه گذاری در مناطق آزاد، تشکیل شرکت سرمایه گذاری مشترک، تشکیل 
کمیته مشترک همکاری های دوجانبه، ایجاد دفاتر نمایندگی چابهار در ارس و ارس 
در چابهار و... تاکید شــده اســت.مجید کیانی در مورد این توافقنامه اظهار داشت: 
خوشبختانه دولت سیزدهم اراده جدی دارد که مزیت بزرگ سرزمینی و ژئوپلتیک 
ایران و قرارگیری کشورمان در مرکز کریدورهای جهانی غربی ـ شرقی و شمالی 
ـ جنوبــی را به صورت مطلوبی فعال ســازد و مناطــق آزاد هم در این چارچوب 
راهبردی ظرفیت های قابل توجهی دارند.کیانی افزود: منطقه آزاد چابهار دارای بندر 
اقیانوسی است و در همسایگی کشور هند، از بزرگترین اقتصادهای جهانی قرار دارد 
و می تواند محور تعاملات ترانزیتی و تجاری شــمالی ـ جنوبی باشد و کشورهای 
حاشــیه اقیانوس هند و کشور هند را به کشورهای آسیای مرکزی واوراسیا متصل 
نماید.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس با بیان اینکه ارس در مرزهای شمالغرب 
ایــران، دارای نقش مکمل برای چابهار به خصوص در عرصه تعاملات بین المللی 
و اوراسیاســت، خاطرنشان ساخت: ارس در زون نوردوز، در واقع تنها مرز زمینی 
ایران با اتحادیه اوراسیاست و ما می تواتیم با منطقه آزاد چابهار، در صورت تکمیل 
خط آهن زاهدان ـ چابهار یک کریدور ترانزیت ریلی کامل را از جنوب شرق ایران 
تا مرزهای شمال غرب ایجاد کنیم.کیانی در مورد ابعاد دیگر همکاری های ارس و 
چابهار توضیح داد: با تشــکیل کریدور ریلی درون سرزمینی این امکان را داریم  تا 
کریدور ریلی را با احیای مسیر ریلی جلفا ـ نخجوان ـ ایروان تا بنادر دریای سیاه در 
کشور گرجستان و استان های غربی روسیه امتداد دهیم و همکاری دوجانبه ارس و 

چابهار دقیقا در راستای راهبرد ملی ایران در حوزه ترانزیت است.



کیش4

گزیده

سرویس خبر- رئیس شورای هماهنگی 
و همکاری فعالان اقتصادی مناطق آزاد گفت: 
۷۰ درصد از قوانین و مقررات مناطق آزاد اجرا 
نمی شــود که باعث  خروج سرمایه و اشتغال 
خواهد شد. در صورتیکه اگر قانون و مقررات 
ایــن مناطق کامل اجرا شــود، نه تنها نیازی به 
بودجه دولتی نداریــم بلکه به اندازه ای خلق 
ثروت خواهد شد که به اقتصاد داخلی نیز کمک 

می کنیم. 
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، رحمان 
ســادات نجفی گفت : در حالی که قانون مناطق آزاد میثاق مشترک دولت و بخش 
خصوصی است، به این قانون توجهی نمی شود و قوانین داخلی به آن تعمیم داده 
شــده و در عمل قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تضعیف شده است. مشوق ها و 
مزیت های مناطق آزاد بی اثر شده است. از سوی دیگر لوایح دولت ها و طرح هایی 
که در مجالس مختلف در ارتباط با مناطق آزاد در صحن مجلس تصویب شده چیزی 
به مناطق آزاد اضافه نکرده و عملًا مسیر و جریان سرمایه گذاری ورودی جدید یا 
امکان اســتمرار حضور سرمایه گذاران موجود را با عدم سودآوری همراه کرده که 
خلاف منافع ملی اســت. وی افزود: مناطق آزاد تجاری صنعتی جمهوری اسلامی 
ایران درمناطق کم برخوردار و دور افتاده از پایتخت تأسیس شده و دارای ظرفیت 
های متنوع برای همکاری های اقتصادی با کشورهای همسایه و تبدیل شدن به هاب 
سرمایه گذاری های مشترک در حوزه های مختلف ترانزیتی، گردشگری و تولیدی-
صنعتی هستند؛ موضوعی که در ماده ۱۱ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی از سوی 
مقام معظم رهبری بر آن صحه گذاشته شده اما در عمل مورد توجه قرار نمی گیرد.

سادات نجفی اظهار کرد: مناطق آزاد باید بدون قوانین و آئین نامه های مزاحم 
فعال باشند و کارویژه اصلی مناطق آزاد تسهیل گری در جذب و نگاهداشت کسب و 
کارها و سرمایه گذاری ها است، موضوعی که از دهه ۹۰ خلاف آن را شاهد هستیم. 
نکته جالب توجه اینکه طی سه دهه گذشته مواد ۳۵ قانون برنامه چهارم، ماده ۱۲۰ 
قانون برنامه هفتم و ماده ۶۵ قانون احکام دائمی برنامه های توســعه که همزمان با 
برنامه ششم تصویب شده، بر لزوم استقلال قانونی سازمان های عامل مناطق آزاد، 
تفویض اختیار به رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان عامل هر منطقه آزاد به 
عنوان بالاترین مقام اجرایی دولتی در آن محدوده و ظرفیت های آن در اقتصاد داخلی 
و بین المللی کشور تأکید شده، اما بعد از گذشت سه دهه در عمل چنین نبوده است.
رئیس شورای هماهنگی و همکاری فعالان اقتصادی مناطق آزاد گفت: حدود 
۷۰ درصد قوانین به اجرا در نیامده و امروز اگر مناطق آزاد در تحقق و عملیاتی سازی 
ظرفیت ها، فرصت ها و بهره برداری از مزیت های خود موفق نبوده اند، بخش عمده 
ای ناشی از عدم اجرای کامل مزیت های قانونی مناطق آزاد تجاری صنعتی کشور 
است. وی با تاکید بر اینکه مجلس باید به شأنیت و شرح وظایف نظارت بر اجرای 
قوانین مصوب خود عمل کند، افزود: مجلس باید در قبال ترک فعل ها نســبت به 
قانون و مقررات موضوعه کشور در زمینه های مختلف مداخله کرده، تذکر دهد یا 
مورد بازخواست قرار دهد تا این بی قانونی اصلاح شود. از سوی دیگر اگر قانون 
و مقررات مناطق آزاد کامل اجرا شود، نیازی به بودجه دولتی نداریم و به اندازه ای 

خلق ثروت می کنیم که بتوانیم به اقتصاد داخلی نیز کمک کنیم.
ســادات نجفی گفت: بخش قابل توجهی از فعالان اقتصادی طی این مدت 
سرمایه ها، طرح های سرمایه گذاری خود را از مناطق آزاد خارج کرده اند که باعث 
خروج ایده های کســب و کار و فرصت های شغلی از ساکنین بومی و اطراف هر 
منطقه آزاد می شود که در آینده نزدیک تبعات اجتماعی زیادی را به همراه خواهد 
آورد به خصوص که اغلب مناطق آزاد در نقاط مرزی کشــور و مناطقی که دارای 
اشــتراکات قومی با کشورهای همسایه هستند، قرار دارند. وی اظهار کرد: سرمایه 
گذاران مناطق آزاد صرفا به دنبال کســب منافع مالی نیســتند، چراکه طی دهه های 
گذشته، مناطق آزاد نقاطی محروم و کم برخوردار بودند و با همت این افراد شاهد 
رونق فضای کســب و کار و ارتقای شاخص های زندگی هستیم؛ مناطق مزبور با 
مشکلات و نبود زیرساخت های اولیه مواجه بودند و این کمبودها هنوز و به شکلی 
دیگر در مناطق وجود دارد.رئیس شــورای هماهنگی و همکاری فعالان اقتصادی 
مناطق آزاد با بیان اینکه مزایا و معافیت های قانونی مناطق آزاد از بین رفته است، گفت: 
مهمترین دغدغه های بخش خصوصی تعمیم مالیات و تسری قوانین سرزمینی به 
مناطق آزاد است که بزرگترین آفت مناطق آزاد شده است. از سوی دیگر خارجی 
ها به دلیل عدم ضمانت اجرای قانون و مقررات، نبود بانک و موسسات مالی و بیمه 
ای خارجی در مناطق آزاد تمایل چندانی به حضور ندارند و اگر شاهد حضور آنها 

هستیم، ناشی از مشارکت با شریک ایرانی است.

سرویس خبر-روابط عمومی شرکت هواپیمایی کیش اعلام کرد: پرواز های 
مسیر کیش به یزد و بالعکس به دو پرواز در هفته افزایش یافت.

به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، شــرکت هواپیمایی کیش با هدف گسترش 
مسیر های پروازی از شهرهای مختلف به مقصد کیش پرواز های هفتگی یزد به جزیره 
کیش را برقرار کرد. پرواز های جدید در این مسیر در روز های سه شنبه و جمعه انجام 
خواهد شد. مسافران می توانند بلیت خود را از طریق پایگاه رسمی هواپیمایی کیش 

یا دفاتر فروش و یا دفاتر خدمات مسافرتی تهیه کنند.

دکتر سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش: 

دانشجویان محور توسعه کشور هستند
ســرویس خبر- مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش به نقش مهم دانشجویان در 
انجام فعالیت های مغفول و عقب مانده کشور 
اشاره کرد و از آن ها به عنوان حلقه اتصال بین 
صنعت و دانشگاه در راستای توسعه منطقه 
نام برد. رحیم سرهنگی در این مراسم که در 
ســالن اجتماعات دانشگاه علمی کاربردی 
کیش برگزار شــد از روز دانشجو به عنوان 
روز آزادیخواهــی و روز حق طلبی نام برد و 
گفت: این روز مهم ریشه در استکبار ستیزی و 
وطن دوستی دارد. سرهنگی با تاکید بر این که 
کشور در حال پیشرفت است و نیازمند انسان 
های از خود گذشته است افزود: فعالیت های 
عقب مانده و مغفولی در کشــور وجود دارد 
که داشــجویان باید با کسب علم و دانش در 

رفع آن ها نقش مهمی را ایفا کنند.مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد کیش ارتباط صنعت و 
دانشگاه را دغدغه ای مهم در زنجیره توسعه 

عنوان کرد و گفت: ارتباط تنگاتنگ و سازنده 
بین صنعت و دانشــگاه می تواند بسیاری از 
مشکلات این حوزه را رفع کند. وی با تاکید 

کرد: برنامه ریزی در آمایش سرزمینی برای 
ایجاد رشــته های دانشــگاهی باید به گونه 
ای انجام شــود که دانشجویان پس از فارغ 
التحصیلی بتوانند با توجه به شــرایط منطقه 
در توســعه آن نقش آفرینی کنند. با هدفمند 
کردن نیروی جوان کار و تربیت دانشجویانی 
موفق و با انگیزه برای آینده کشــور می توان 
نقش مهم آن ها در توسعه پیشرفت منطقه را 
رقم زد. ســرهنگی با اشاره به این که هدف 
از تحصیل باید به گونه ای باشــد که فرد را 
به سمت خود جذب کند اظهار داشت: کار 
در زمان دانشــجویی برای ورود به بازار کار 
پس از فارغ التحصیل شدن روحیه کار تیمی، 
مهارت آموزی و کســب تجربه را در آماده 

سازی دانشجویان را افزایش می دهد.

رئیس شورای هماهنگی فعالان اقتصادی مناطق آزاد:
مناطق آزاد باید بدون قوانین و آئین نامه های 

مزاحم فعال باشند

افزایش پرواز های مسیر کیش به یزد و 
بالعکس

سرویس خبر- شورای عالی سلامت 
جزیره کیش در پی اعمال موارد پیشگیرانه 
در راســتای ازدیاد پشــه آئدس و بررسی 
برخی دیگر از طرح های بهداشتی، نظارتی، 
درمانی و اقتصادی در این حوزه ها تشکیل 

جلسه داد.
هفتادمین جلسه شورای عالی سلامت 
جزیره کیش با حضور رحیم سرهنگی مدیر 
عامل ســازمان منطقــه آزاد کیش، معاون 
فرهنگــی و اجتماعی و مدیران ســازمان ، 
مدیرعامل شــرکت عمران، آب و خدمات 
کیش ، سرپرست بیمارستان و احمد رئیسی 
رییس اداره کنترل و مبارزه با مالاریا وزارت 
بهداشت و برخی از مدیران نهادها، دانشگاه 
های علوم پزشکی، ادارات و سازمان های 

فعال در کیش، در سالن رازی مرکز همایش 
های بین المللی برگزار شــد. در این جلسه 
رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد کیش با اشاره به لزوم مشارکت مردمی 
در پیشــگیری از ازدیاد پشه آئدس و ریشه 
کنی آن، از شــرکت عمران، آب و خدمات 
خواست با همکاری مرکز بهداشت و سایر 
نهادها و دستگاه ها و ادارات فعال در کیش، 
با افزایش اقدامات موثر، بیش از گذشته در 
راستای بهسازی و نیز سم پاشی و مه پاشی 
محیط گام بردارند.همچنین در این جلسه 
احمد رئیسی رییس اداره کنترل و مبارزه با 
مالاریا وزارت بهداشــت با بیان این که تنها 
کشــور هستیم که قبل از شــیوع هر گونه 
بیماری توسط پشه آئدس، توانستیم بیماران 

را شناســایی و قرنطینه کنیــم؛ تاکیدکرد: 
از آنجایــی که برای پیشــگیری از بیماری 
های مربوط به این پشــه شامل دنگ، زیکا 
و چیکونگونیا واکســن وجود ندارد؛ باید 
درجهت پیشگیری از ازدیاد پشه آئدس که 
در تماس با فرد آلوده می تواند ناقل بیماری 
باشد؛ آموزش مردم و پاکیزگی محیط را در 
دستور کار قرار دهیم.  رئیس اداره کنترل و 
مبارزه با مالاریا وزارت بهداشت با اشاره به 
روابط خوب و تعامل و همکاری ســازنده 
وزارت بهداشت و سازمان منطقه آزاد کیش 
از اقدامات انجام شده در راستای مبارزه با پشه 
آئدس تقدیر و خاطر نشان کرد: همانگونه 
کــه برای مبارزه با بیمــاری کرونا، رعایت 
پروتکل های بهداشــتی برای پیشگیری از 
ویروس کووید ۱۹ ضروری بود؛ امروز نیز 
برای مبارزه با این پشه باید آموزش همگانی 
را در دستور کار قرار داد و موازین بهداشتی 
را رعایــت کرد.همچنین در این جلســه 
اســدالله احمدی سرپرست مرکز بهداشت 
کیش آخریــن وضعیت اقدامــات انجام 
شــده از نظر وضعیت گسترش پشه آئدس 
و اقداماتی که جهت کنترل و پیشــگیری از 
ازدیاد پشه آئدس صورت گرفته است؛ ارائه 
کرد.وی تاکید کرد: خوشبختانه تاکنون در 
کیش موردی از بیماری های مربوط به این 

پشه مشاهده نشــده و اقدامات همه جانبه 
با کمک شــرکت عمــران، آب و خدمات 
از گذشــته شروع شده و تا ریشه کنی پشه 
آئدس ادامه خواهد داشت.اسدالله احمدی 
به روش های پیشگیری از رشد و تکثیر پشه 
آئدس اشــاره و عنوان کــرد: جلوگیری از 
انباشت آب های راکد، خارج کردن ظروف 
استفاده نشده از منزل، خالی کردن آب زیر 
گلدان ها، نگهداری مناســب از استخرها و 
حذف لاستیک ها و وسایل استفاده نشده و 
تمیز کردن کاســه آب حیوانات خانگی از 
روش های موثری در جلوگیری از رشــد 
لارو و مبارزه با پشــه آئدس است.گفتنی 
است واکسیناســیون هپاتیت B، بررسی 
درخواســت های اخذ پروانــه فعالیت و 
تاسیس مراکز درمانی، حضور روانپزشک 
ثابت در بیمارســتان، الــزام تمامی اماکن 
به رعایت ضوابط بهداشــتی در راســتای 
مبــارزه با جوندگان، طرح نشــانه گذاری 
محصولات ســلامت محــور وارداتی در 
منطقه، تشکیل قرارگاه جوانی جمعیت ذیل 
شورای سلامت و طرح تاسیس بیمارستان 
خصوصی در راســتای توریسم سلامت از 
جمله مواردی بود که در دستور کار شورای 
عالی ســلامت جزیره کیش قرار داشت و 

مورد بررسی قرار گرفت.

مدیرعامل شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه های کیش  خبر داد: 

انتقال تمامی پروازهای شرکت های هواپیمایی به پایانه جدید فرودگاهی کیش 

مجمع سازندگان و نوآوری کیش، سرمایه گذار نمونه کیش شد

 برگزاری نشست شورای عالی سلامت جزیره کیش 

سرویس خبر-مدیرعامل شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه های کیش از انتقال 
پرواز های ایران ایر و ایران ایرتور از ۱۷ آذر و شــرکت هواپیمایی کیش از ۱8 آذر) امروز(  و 
پایان انتقال تمامی پروازها به پایانه جدید فرودگاهی کیش خبر داد.  عزت الله محمدی گفت: 
پس از انتقـــال پرواز ۱۶ شرکت هواپیمایـی ماهان، کاسپین، وارش، آسمان،قشم ایر، سپهـران، 
ساهــا، زاگرس، پارس، معراج، تابان، چابهار، آساجـت، ایر وان، آتا و فلای پرشیا به پایانــه 
جدید فرودگاهی کیش،پروازهای خروجی ایران ایر و ایران ایرتور از جمعه ۱۷ آذر و شرکت 
هواپیمایی کیش از ۱8 آذر از پایانه جدید فرودگاهی کیش انجام می شــود. مدیرعامل شرکت 
توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه های کیش با اشاره به آزمایش های پیش راه اندازی این پایانه 
از لحاظ مباحث فنی و زیرساختی، این پروژه را از نظر میزان سرمایه گذاری و وسعت در کشور 
کم نظیر دانست و افزود: با توجه به نزدیک شدن به روزهای پر کار فرودگاه کیش، به منظور ارائه 
خدمات شایسته و نیز رفع ایرادات و اشکالات احتمالی، روند انتقال پروازها به این پایانه به یک 

باره صورت نگرفت. "عزت الله محمدی" با بیان این که پروازهای خارجی همانند گذشته از 
پایانه فعلی انجام می شود؛ از اختصاص پایانه قبلی فرودگاه به پروازهای خارجی و پایانه فعلی 
پرواز های خارجی به ترمینال C.I.P در آینده خبر داد و از شکیبایی کیشوندان در تحقق گشایش 
پایانه جدید فرودگاهی کیش قدردانی کرد.پایانه فرودگاه بین المللی کیش با 4۹ هزار متر مربع 
زیر بنا، قابلیت پذیرش سالانه ۶ میلیون مسافر را دارد و این پروژه ملی حاصل زحمات و تلاش 
مهندســان، متخصصان، شــرکت های تخصصی و دانش بنیان کشور است و وجه تمایز آن در 
قیاس با سایر پایانه های فرودگاهی کشور وسعت و ظرفیت پذیرش و نظام یکپارچه "پذیرش 
مســافر و انتقال بار" اســت. بر اساس این گزارش پایانه جدید فرودگاه بین المللی کیش در 4 
نیم طبقه و در ارتفاع بیش از ۳۱ متر بالاتر از سطح دریای آزاد ساخته شده و دارای 48 دستگاه 
میز پذیرش مســافر، سیستم هوشمند انتقال بار همراه مسافر، سیستم های پیشرفته تجهیزات 
فرودگاهی، ۱۰دستگاه پله برقی،۱۲ دستگاه آسانسور و پارکینگ با ظرفیت ۵۲۰ خودرو است.

ســرویس خبر-در جریان  برگزاری 
نمایشگاه اوراسیا مراسمی از سوی دبیرخانه 
شــورای عالی مناطق آزاد با حضور مدیران 
ارشــد دبیرخانه، تعــدادی از مدیران عامل 
ســازمانهای مناطق آزادکشــور  و جمعی از 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی این مناطق 
برگزار گردید.  در این برنامه  که با ســخنرانی 
دکتر عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شــورایعالی مناطــق آزاد  همراه بود ، ضمن 
معرفی بسته های جدید ســرمایه گذاری از 
ســرمایه گذار و صادرکننده نمونه هر منطقه 
تقدیر و تجلیل شد.مجمع توسعه و نوآوری 
ســازندگان کیش نیز به عنوان سرمایه گذار 

نمونه کیــش معرفی و در همین ارتباط لوح 
تقدیری از دبیر شــورای عالــی مناطق آزاد 

دریافت کرد. 
در بخشــی از تقدیرنامه آمده است : به  
پــاس قدردانی از خدمــات ارزنده و تلاش 
ارزشمندی که در راه توسعه پایدار اقتصادی 
و کمک به فضای کسب و کارهای نوین انجام 
داده اید عنوان و ســرمایه گذار نمونه مناطق 
آزاد تجاری و صنعتــی و ویژه اقتصادی در 
ســال ۱4۰۲ به آن مجموعه تقدیم می شود. 
یادآور می گردد در این مراســم  هم چنین از 
شرکت شــدا کیش نیز به عنوان صادرکننده 
نمونه منطقــه آزاد کیش تقدیر به عمل آمد.

لوح تقدیر دبیرخانه  شــورایعالی مناطق آزاد 
به مجمع سازندگان و نوآوری کیش به دکتر 

طهمورث قاســمی دبیر کل  این مجمع  اعطا 
شد.
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5 کیش

گزیده

سرویس خبر- در دیدار مدیرعامل 
مجموعــه گردشــگری شــهر زیرزمینی 
کیش)کاریز( با استاندار هرمزگان از کیش 
به عنوان الگوی مناســب در جهت توسعه 
جزایــر همجوار یاد شــد. منصور حاجی 
حسینی ســرمایه گذار پیشکسوت بخش 
خصوصی کیش با دعوت  مهدی دوســتی 
اســتاندار هرمزگان ضمن بازید از جزایر 
هرمز و لارک ســرمایه گــذاری در حوزه 
های مختلف گردشگری این مناطق را مورد 
ارزیابی قرار داد. کاریز کیش شهر زیرزمینی 
پر آوازه ای که شــهرت آن جهانی اســت . 
این شــهر تلفیقی از هنــر ایرانی و طبیعت 
زیبای این جزیره می باشــد و همین خود 
دلیلی شده تا گردشگران زیادی از داخل و 
خارج برای بازدید از شــگفتی آن به جزیره 
کیش در جنوب ایران ســفر کنند. ویژگی 
های منحصر به فرد این ساختار زیرزمینی 
از جمله مرجانی بودن، جریان آب شیرین، 
هوای خنک در زیر زمین و سقف مرجانی 
مملو از فسیل های با قدمت بسیار بالا، این 
جاذبه را در زمره مهم ترین جاذبه های ایران 
قرار می دهد. تا مدت ها این قنات ها ، جاذبه 
ای  برای مردم و گردشگران نداشت و از آن 
استفاده ای نمی شد، اما به مرور زمان، توجه 
به آن جلب شد .تا این که در شهریور ماه سال 
۱۳۷۸، این مجموعه تاریخی مجددا احیا شد 
اما این بار نه  صرفا در نقش  یک قنات بلکه 
در نقش شهری تاریخی و باستانی، پذیرای 
حضــور گردشــگران و بازدیدکنندگان از 

سراســر ایران و جهان شد. مهندس حاجی 
حسینی ایرانی مقیم آلمان پس از ۳۲ سال به 
ایران بازگشت و این قنات را مورد بررسی 
قرار داد. وی با سرمایه گذاری خود توانست 
پروژه احیای این کاریز را کلید بزند و این بنا 
را مجددا با استفاده از اصول معماری ایرانی، 
مرمــت نماید تا امروز بــه یکی از مقاصد 
مهم گردشــگری در جزیــره کیش تبدیل 
شــود. اخیرا استاندار هرمزگان با دعوت از 
مهندس حاجی حسینی از  وی خواست با 
توجــه به تجربه ای که در جزیره کیش دارد 
از دو جزیره هرمز و لارک بازدید و سرمایه 
گذاری در حوزه گردشــگری را در این دو 

منطقه مورد ارزیابی قرار دهد. 
مهندس حاجی حسینی با بیان اینکه  
بواسطه خانم دکتر کرمی؛ بخشدار محترم 
کیش با  دکتر مهدی دوســتی؛ اســتاندار 
هرمزگان  مذاکراتی انجام شد گفت: تاکنون 
استانداران و فرمانداران شهرها و استان های 
مختلف کشــور در مراســم و سمینارهای  
مختلف همواره از ما دعوت کرده اند تا تجربه 
شهر زیرزمینی کاریز کیش را با ایجاد تغییر 
و تحولاتی به فراخور منطقه در استان های 
دیگر هم انجام دهیم. حاجی حسینی افزود 
: کار عظیمی در کیش صورت گرفته است  
و بیش از ۲0 سال طول کشید  تا مجموعه ای 
بدین شکل در اختیار گردشگران قرار گیرد 
تا امروز به یکــی از جاذبه های برتر کیش 
تبدیل شــود . وی گفــت :  همین امر مورد 
توجه استاندار محترم هرمزگان قرار گرفت 

و ایشــان دعوت کردند  تا از جزایر زیبای 
هرمز و لارک هم بازدیدی داشــته باشیم و 
ســرمایه گذاری در آن مناطق را نیز مشابه 
آنچه در کیش اتفاق افتاد، مورد ارزیابی قرار 
دهیم. مدیرعامل مجموعه گردشگری کاریز 
کیش گفت: با توجه به اینکه جزایر ما در پهنه 
خلیج فارس از زیباترین مناطق دنیا  است با 
کمال میل  این دعوت را پذیرفتم و از جزایر 
هرمز و لارک بازدیــد ی صورت گرفت.  
حاجی حســینی افزود: هر دو جزیره بسیار 
زیبا و چشــم نواز بودند و لزوم توجه به امر 
گردشگردی در آن ها کاملا قابل توجه بود . 
جزیره هرمز زیباییهای خودش را دارد   و در 
جزیره لارک هم کار خاصی  در حوزه جذب 
گردشگرصورت نگرفته بود اما در عین حال 
سرشــار از پتانسیل هایی است  که می توان 
با کمک ســرمایه گذاران بخش خصوصی 
به آن ها رونق بخشــید. حاجی حسینی با 
ارائه این پیشنهاد که سرمایه گذاران از سایر 

کشــورها هم می توانند در این راه پیشقدم 
شــوند، افزود: من از کشور آلمان آمده ام و 
جزیره کیش را برای سرمایه گذاری انتخاب 
کردم  و پیشــنهاد می کنم ســرمایه گذاران 
ایرانی دیگری که در کشورهای مختلف دنیا 
زندگی می کنند و دستی بر آتش گردشگری 
دارند جزایر خلیج فارس را برای ســرمایه 
گذاری انتخاب کنند . در حال بررسی ابعاد 
مختلف سرمایه گذاری در دو جزیره مد نظر 
استاندارهرمزگان هستم و ایشان هم قولهای 
مساعدی بابت  حمایت از سرمایه گذاران 
داده اند و امیدوارم  بتوانیم کاری انجام دهیم. 
این سرمایه گذار بخش خصوصی کیش در 
پایان گفت: برای دوستانی که در کشور آلمان 
دارم اطلاعاتی به همراه عکس و فیلم ارسال 
کرده ام تا شاید بتوان سرمایه گذارانی برای 
حضور در حوزه های مختلف گردشگری 
کیش و جزایر زیبای خلیج فارس را جذب 

نماییم.

در دیدار مدیرعامل مجموعه گردشگری »کاریز« کیش با استاندار هرمزگان مطرح شد؛

کیش الگوی مناسب در جهت توسعه گردشگری جزایر همجوار

بازدید مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش از نمایشگاه توانمندی های معلولان کیش

طی حکمی از سوی مدیر کل منابع انسانی سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور؛

محمد اسلامی موحد رئیس اداره ثبت 
اسناد و املاک کیش شد

تجلیل سرپرست بیمارستان کیش از پشتیبانی 
سازمان منطقه آزاد کیش از طرح های 

پیشگیری و درمانی در کیش 

اولین نمایشگاه حمل و نقل و لجستیک 
در کیش برگزار می شود

سرویس خبر-رحیم سرهنگی مدیر 
عامل ســازمان منطقه آزاد کیش در بازدید از 
پروژه در حال ساخت پرشین و هتل پالاس؛ 
ضمن در جریان قرار گرفتن فرآیند پیشرفت 
برخــی از طرح های عمرانی و نقش آفرینی 
هتل هــای فاخر در این منطقه به ویژه نقش 
مهم هتل پالاس در صنعت گردشگری کیش 

را مهم و تاثیر گذار ارزیابی کرد. 
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، رحیم 
سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، 
در بازدید از طرح عمرانی پرشــین و اذعان 
مهندس کنترل این پروژه مبنی بر تســهیل و 
تســریع فرایندها و حمایت ویژه سازمان در 
دو ماه گذشته، اظهار داشت: سازمان منطقه 
آزاد کیش با سیاست گذاری راهبردی ضمن 
حمایت از طرح های بزرگ گردشــگری به 
ویژه در زمینه ســاخت مسکن و کنترل نرخ 
اجاره بها و پیش بینی اســکان نیروی انسانی 
در این منطقه؛ تمهیدات لازم اندیشیده است.

ســرهنگی با بیان این که ظرفیت های 
قابــل توجهی از جمله امکانــات رفاهی و 
گردشگری در جزیره کیش به نحو شایسته 
ایجاد شده اســت، گفت: با وجود پتانسیل 
های ارزشــمند در این منطقه کشــورهای 

حاشیه خلیج فارس علاقمند سفر به جزیره 
کیش هستند. طرح پرشین به عنوان یک هتل 
5 ســتاره در زمینی به مساحت ده هزار متر 
مربــع با ترکیب اتاق های هتلی و آپارتمانی 
در حال ســاخت می باشد که امروز با بازدید 
سرهنگی از این پروژه و در جریان قرار گرفتن 
روند ساخت این طرح، مسائل و راه کارهای 
موثر برای هر چه بهتر اجرایی شدن آن؛ مورد 
بررســی قرار گرفت. این پروژه که به عنوان 
یکی از ظرفیت هــای جدید که در آینده به 
صنعت گردشــگری جزیره افزوده خواهد 
شــد؛ ســالن های چند منظوره کنســرت، 

همایش ها، سالن ماســاژ، آرایشگاه و ... در 
قالب 6 آنسانســور و رعایت استانداردهای 
روز دنیــا در این مجموعه پیش بینی شــده 
است که می تواند نقش مهمی را در برگزاری 
رویدادهــا و همایش های مختلف ایفا کند. 
بنابرایــن گزارش در طراحــی این پروژه از 
هوش مصنوعی بهره گرفته شــده اســت و 
لابــی این هتل تا طبقه ۱۳ با نمای جنگلی و 
آب نما؛ دید جذابی را برای مســافرانی که از 
اقصی نقاط کشور مقصد گردشگری خود را 
کیــش انتخاب می کنند و در این هتل اقامت 

خواهند داشت، ایجاد می کند.

همچنین این پروژه تا کنون با سرمایه 
گذاری ۴50 میلیارد تومان در حال ســاخت 
می باشد که در دو ماه گذشته پیشرفت قابل 

توجهی را تجربه کرده است.
ایــن گزارش می افزایــد: مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش در ادامه بازدیدهای 
خــود با حضور در هتل 5 ســتاره پالاس و 
دیدار با بخش های مختلف این هتل به ویژه 
تاسیســات حرفه ای و پد هلی کوپتری؛ این 
مجموعه گردشگری را مثبت ارزیابی کرد که 
به عنوان یکــی دیگر از هتل های فاخر این 
منطقه در حوزه گردشگری کیش نقش مهم 

و محوری را بر عهده دارد.
هتل پــالاس کیش با بهــره گیری از 
ظرفیت شــرکت های برند دنیــا در حوزه 
طراحی و علاوه بــر ارائه خدمات مطلوب 
گردشری به مسافران در برگزاری سمینارها 
و همایــش ها از زیرســاخت های خوبی 
برخودار است. گفتنی است این هتل با ۲۳۴ 
اتــاق و 550 تخت و بــا فضاها و امکانات 
موجود از تجهیزات هتلی کم نظیری در سطح 
کشور برخوردار است و میزبانی شایسته ای 
از مســافران داخلی و خارجی را در جزیره 

کیش بر عهده دارد.

خبر-مدیرعامــل  ســرویس 
ســازمان منطقه آزاد کیش از نمایشــگاه 
توانمندی های معلولان که به مناســبت 
اســکله  در  معلــولان  جهانــی  روز 
 تفریحــی برگزار شــده اســت بازدید 

کرد.
بــه گزارش خبرنــگار مناطق آزاد، 
رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد کیــش از نمایشــگاه توانمندی های 
معلــولان کیش که بــه همت و همکاری 
اداره بهزیستی و همکاری سازمان منطقه 
آزاد کیش، با شعار"باور توانمندی ها نوید 

بخش دنیایی دســترس پذیر" به مناسبت 
روز جهانی معلولان در اســکله تفریحی 

بازدید کرد.
گفتنی اســت، نمایشگاه توانمندی 
هــای معلولان کیش بــا معرفی خدمات 
سازمان بهزیستی در حوزه های مختلف 
ماننــد غربالگری ســلامت ســالمندان، 
پیشگیری از آسیب های دوره سالمندی، 
معرفــی خدمــات اورژانــس اجتماعی 
و همچنیــن معرفــی محصــولات قابل 
 ارائــه توســط معلولان جزیــره برگزار

 شد.

 بازدید مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش از برخی هتل های
 در دست ساخت کیش 

سرویس خبر- محمد اسلامی موحد 
به ســمت رئیس اداره ثبت اســناد و املاک 

کیش منصوب  شد .
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، فرهاد 
زکیان؛ مدیر کل منابع انســانی سازمان ثبت 
اســناد و املاک کشــور در حکمی محمد 
اسلامی موحد را به سمت رئیس اداره ثبت 

اسناد و املاک کیش؛ منصوب کرد. 
مدیر کل منابع انســانی سازمان ثبت 
اســناد و املاک کشور در این حکم خطاب 

به محمد اسلامی موحد آورده است: بر اساس پیشنهاد شماره ۱۱۷/6۸۱5 مورخ 
۱۴0۲/0۴/۱۲ اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان و به موجب این حکم 
به ســمت رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کیش؛ منصوب می شوید. انتظار می 
رود با ســرلوحه قرار دادن رهنمودهای مقام معظم رهبری ) مدظله العالی( در 
راستای اهداف کلان قوه قضاییه و برنامه های راهبردی سازمان، همگام با خط 
مشی ها و تدابیر متخذه و با استفاده موثر از منابع، امکانات موجود و اهتمام بر 
برنامه ریزی در انجام کلیه فعالیت ها، ساماندهی نیروی انسانی و بهره گیری از 
فناوریهای نوین ، زمینه لازم برای ارائه خدمات مطلوب توام با سرعت و دقت 

مراجعین را ضمن همراهی و همکاری کامل با مدیرکل محترم فراهم نمایید. 
رعایــت کلیه قوانین و مقررات مربوطه، اهتمام ویژه در ارتقاء ســلامت 
اداری و تکریــم ارباب رجوع ، تقویت نظــارت های دقیق و موثر بر عملکرد 
واحد ثبتی و دفاتر اســناد رسمی و ازدواج و طلاق به منظور حسن جریان امور 
مورد تاکید اســت.توفیقات شــما را در انجام مسئولیت های محوله از خداوند 

متعال خواستارم.

سرویس خبر-  محمد اسلامی موحد 
به سمت رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کیش 

منصوب  شد .
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، فرهاد 
زکیان؛ مدیر کل منابع انســانی سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور در حکمی محمد اسلامی 
موحد را به ســمت رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک کیش؛ منصوب کرد. 
مدیر کل منابع انســانی ســازمان ثبت 
اســناد و املاک کشــور در این حکم خطاب 

به محمد اســلامی موحد آورده است: بر اساس پیشنهاد شماره ۱۱۷/6۸۱5 مورخ 
۱۴0۲/0۴/۱۲ اداره کل ثبت اســناد و املاک استان هرمزگان و به موجب این حکم 
به سمت رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کیش؛ منصوب می شوید. انتظار می رود با 
سرلوحه قرار دادن رهنمودهای مقام معظم رهبری ) مدظله العالی( در راستای اهداف 
کلان قوه قضاییه و برنامه های راهبردی ســازمان، همگام با خط مشــی ها و تدابیر 
متخذه و با استفاده موثر از منابع، امکانات موجود و اهتمام بر برنامه ریزی در انجام 
کلیه فعالیت ها، ســاماندهی نیروی انسانی و بهره گیری از فناوریهای نوین ، زمینه 
لازم برای ارائه خدمات مطلوب توام با سرعت و دقت مراجعین را ضمن همراهی 

و همکاری کامل با مدیرکل محترم فراهم نمایید.
رعایت کلیه قوانین و مقررات مربوطه، اهتمام ویژه در ارتقاء سلامت اداری 
و تکریم ارباب رجوع ، تقویت نظارت های دقیق و موثر بر عملکرد واحد ثبتی و 
دفاتر اسناد رسمی و ازدواج و طلاق به منظور حسن جریان امور مورد تاکید است.
توفیقات شما را در انجام مسئولیت های محوله از خداوند متعال خواستارم.

سرویس خبر- همایش و نمایشگاه بین المللی حمل و نقل و لجستیک ایران 
)Iran LogiTrans-۱۴0۲(، با حضور فدراسیون حمل ونقل و لجستیک، در مرکز 

همایش های بین المللی جزیره کیش در اسفندماه برگزار خواهد شد.
بــه گزارش خبرنگار مناطــق آزاد، اولین همایش و نمایشــگاه بین المللی 
حمل و نقل و لجستیک )Iran LogiTrans-۱۴0۲( از ۸ تا ۱0 اسفندماه در جزیره 
کیش برگزار خواهد شد. شرکت های فعال در زمینه حمل ونقل و لجستیک دعوت 
به حضور در این نمایشگاه دارند تا خدمات و محصولات خود را به نمایش بگذارند.

این نمایشگاه که به مدت ۳ روز از ساعت ۱۷ تا ۲۲  برپا خواهد بود، می تواند 
مکان و فرصت مناسبی برای شرکت های در حوزه حمل ونقل و لجستیک باشد تا 
با حضور در این رویداد خدمات یا محصولات خود را به نمایش بگذارند، بنابراین 
همچنین بازدیدکنندگان و شرکت کنندگان در این نمایشگاه و همایش بین المللی 

می توانند با آخرین دستاوردهای صنعت حمل و نقل و لجستیک آشنا شوند.
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قشم6

گزیده

گام های مقدماتی منطقه آزاد قشم و 
معاونت علمی ریاست جمهوری برای 

تبدیل قشم به جزیره نوآوری

زیست بوم اقتصادی دانش بنیان در قشم 
ایجاد می شود

بیش از 3000 اصله درخت در قشم 
کاشته و توزیع شد

ســرویس خبر -معاون راهبری و 
نظارت بــر بهره برداری آبفای کشــور به 
همراه مدیرکل دفتر بحران و پدافند غیرعامل 
شرکت مهندسی، مدیرعامل آب و فاضلاب 
هرمزگان از روند آبرسانی به شهرستان قشم 
بازدیــد و پروژه های در دســت اقدام این 

جزیره را بررسی کرد.
به گــزارش خبرنگار مناطــق آزاد؛ 
علیرضا جزء قاســمی که با هدف بررسی 
پروژه های آبرسانی هرمزگان به این استان 
ســفر کرده، از نزدیک وضعیت کم و کیف 

آب شرب شهرستان قشم را بررسی کرد.
وی با بیان اینکه آبرســانی به جزیره 
قشم برای شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشــور از اهمیت ویژه ای برخوردار است، 
تصریــح کرد: دولت، بــا تکمیل دو پروژه 
بزرگ آب شــیرین کن با سعیدو و اجرای 
خط انتقال آب از قشــم مولد به لافت و ۱۱ 
روستای مسیر نشــان داد در عمل به وعده 
هایش به مردم پایبند است و برای تامین نیاز 
آبــی مردم هر آنچه که در توان دارد پای کار 
آورده تا وضعیت آبرســانی این شهرستان 

بهبود یابد.
بررســی وضعیت آب شــرب 

درگهان
معــاون راهبری و نظــارت بر بهره 
برداری آبفای کشــور همچنین در جریان 
ســفر به قشم وضعیت آبرسانی به درگهان 
را بررسی کرد. جزء قاسمی با بیان اینکه آب 
شــیرین کن درگهان تامین کننده آب مورد 
نیاز شــهر درگهان، هلر و... اســت، افزود: 
ظرفیت فعلی این آب شیرین کن کفاف نیاز 
آبی مردم این مناطق را نمی دهد از این رو با 
هدف رفع کمبودها، بخشی از نیاز آبی این 
شــهر پس از کسب مجوز لازم، در آینده از 

سایت قشم مولد تامین خواهد شد.
معــاون راهبری و نظــارت بر بهره 
برداری آبفای کشور افزود: برای تامین این 
نیــاز، خط انتقال آب بــه طول  ۱۶ کیلومتر 
در حــال احداث اســت که بــا تکمیل آن 

کمبودهای این مناطق مرتفع خواهد شد.
آب شیرین کن مپنا و تامین آب قشم

جزء قاسمی همچنین به تامین آب از 
آب شیرین کن مپنا اشاره کرد و افزود: تا پیش 
از راه اندازی آب شیرین کن های باسعیدو 
و قشم مولد، لافت و بیشتر روستاهای قشم 
از این محل تامین آب می شــدند که با وارد 
مدار شــدن آب شیرین کن های جدید، بار 
جمعیتی قشم از این آب شیرین کن کاهش 
یافت که هم در زمان آبدهی روستاها تغییر 
ایجاد خواهد شد و هم از نظر پدافندی اتفاق 

مثبتی است.
بررسی تولید آب در قشم مولد 

و حضور در شهر لافت
معــاون راهبری و نظــارت بر بهره 
برداری آبفای کشــور با ابراز خشــنودی 
از تحقق قول آبرســانی به شــهر لافت و 
روستاهای مسیر افزود: هدف آبفا، تسریع 
در تامین نیاز آبــی مناطق دارای تنش آبی 
اســت که اجرای این پروژه در همین راستا 
محقق و نیاز آبی بیش از ۱۹ هزار نفر از این 

محل تامین شد.
وی افزود: بــا هدف تامین نیاز مردم 
لافت ۸ کیلومتر خط انتقال طی سه ماه اجرا 
شــد که از آن می توان به اقدام جهادی آبفا 
یاد کرد. جزء قاسمی ضمن گران توصیف 
کردن آب تولیدی آب شیرین کن ها افزود: 
فرایند نمک زدایی هزینه بر اســت؛ از این 
رو توصیه ما به مردم اســتفاده بهینه از این 
آب اســت که باید از مصارف غیر شرب و 
بهداشتی آن خودداری کرد. وی همچنین به 
احداث دو باب ایستگاه پمپاژ در سایت قشم 

مولد اشــاره کرد و گفت: پیش بینی دو باب 
ایستگاه پمپاژ با اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد 

ریال شده است.
بررســی روند تولیــد آب در 

باسعیدوی قشم
معــاون راهبری و نظــارت بر بهره 
برداری آبفای کشور در ادامه بررسی پروژه 
های شهرستان قشــم به تامین نیاز آبی ۱۳ 
روســتای غرب جزیره قشــم اشاره کرد و 
گفت: این آب شــیرین کن به عنوان یکی 
از اقدامات ماندگار دولت، اخیرا وارد مدار 
تولید شــده است و ظرفیت چهار هزار متر 

مکعب در شبانه روز را داراست.
وی افزود: با هدف تامین آب خام این 
سایت، اقدامات لازم در حال انجام است که 
طی روزهای آینده میزان برداشت آب خام 
نیز افزایش و تولید آب به ظرفیت اســمی 

سایت خواهد رسید.
تداوم تلاش های بی وقفه برای 

تامین آب قشم
عبدالحمیــد حمزه پــور مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب هرمزگان نیز در این 
بازدید با بیــان اینکه ظرفیت دولت با تمام 
توان برای آبرســانی قشم بسیج شد، افزود: 
توجه ویژه دولت به مردم قشــم و حمایت 
هــای مجموعــه وزارت نیرو، شــرکت 
مهندسی آبفای کشور و استاندار هرمزگان 
و فرمانداری نتیجه بخش بود و شاهد به ثمر 
نشســتن وعده ای بودیم که تاثیر به سزایی 
بر جزیره قشم خواهد گذاشت. وی افزود: 
با اضافه شــدن ظرفیت ۷۰۰ متر مکعبی به 
ظرفیت آب شیرین کن سوزا، نیاز آبی شهر 

سوزا به پایداری رسید و از تنش آبی خارج 
شــد.به گفته مدیرعامل آبفا، با اضافه شدن 
ایــن ظرفیت، جمعیتی بالغ بر ۷ هزار نفر از 

آب شرب پایدار بهره مند شدند.
حمزه پور همچنین به وارد مدار شدن 
آب شیرین کن باسعیدو اشاره کرد و افزود: 
این ســایت بر نیاز آبی ۱۳ روستای غرب 
جزیره تاثیر گذاشــته که ساکنان دورترین 
نقطه قشم شــاهد وضعیت بهتر از گذشته 

هستند.
وی ابراز امیدواری کرد: با اتمام خط 
انتقــال آب درگهان از قشــم مولد و دیگر 
پروژه های تاثیرگذار شــاهد تکمیل شدن 

پازل آبرسانی به بزرگترین جزیره باشیم.
مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان 
بــه افزایش ۴۰ درصــدی آب تولیدی آب 
شیرین کن های قشــم در دولت سیزدهم 
اشاره کرد و گفت: این آمارها نشان می دهد 
دولت توجه ویــژه ای برای تامین نیاز آبی 
قشــم دارد.وی به اجرای خط انتقال آب از 
آب شیرین کن باسعیدو تا ۱۳ روستای مسیر 
اشــاره کرد و گفت: اجرای خط انتقال آب 
در قالب جهاد آبرسانی به طول ۲۲ کیلومتر 
پیش بینی شده که تاکنون ۲۲ کیلومتر اجرا و 

وارد مدار بهره برداری شده است.
حمزه پور افــزود: یک کیلومتر باقی 
مانده نیز بزودی تکمیل خواهد شــد. وی 
به احداث یک باب مخزن در قالب قرارداد 
قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( اشاره کرد و 
افــزود: یک باب مخــزن با ظرفیت ۳ هزار 
متر مکعب نیز در قالب این قرارداد احداث 

خواهد شد.

بازدیدهای میدانی برای پایداری آب شرب قشم با حضور معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفای کشور؛

وضعیت آبرسانی به قشم بهتر از گذشته شده است

سرویس خبر-تبدیل قشم به جزیره نوآوری یکی از برنامه های مهمی است 
که در دولت سیزدهم در دست اقدام قرار گرفته و همکاری های منطقه آزاد قشم و 
معاونت علمی ریاست جمهوری برای دستیابی به این هدف افزایش یافته است. طی 
دو ماه گذشته در راستای رسیدن به توافق نامه فی مابین معاونت علمی و فناوری 
و شــرکت های دانش بنیان ریاســت جمهوری و منطقه آزاد قشم گام های عملی و 
مقدماتی متعددی بر داشــته شــده و سفر ماه گذشته هیاتی از ریاست جمهوری به 
جزیــره نوآور کره جنوبی به همین منظور بود.توافق نامه مزبور و گام های اجرایی 
مزبور، در راستای تبدیل جزیره قشم به جزیره نوآوری در ایران است که از سوی 
معاونت علمی ریاست جمهوری در حال بررسی است. عادل پیغامی جلسه ای با 
آقای چن تائو معاون اندیشکده های پلتفرم TEMP در سازمان همکاری های پیمان 
شانگهای،  داشت و نسبت به ارتباط و تعامل شرکتهای دانش بنیان ایران و کشورهای 
عضو پیمان شانگهای گفتگو و مذاکره کرد.  پیغامی پیش از این نیز با مسوولان جزیره 
ججو کره جنوبی به منظور تبدیل قشم به جزیره نوآوری جلساتی برگزار کرده بود 
تا با دستیابی به ابتکارات خلاقانه در راستای دستیابی به توسعه و اکوسیتم تجاری 
جدید، استفاده از تجارت های نوآورانه و فناوری زمینه رشد کسب و کارهای مدرن 
مهیا شود و اکوسیستمی ایجاد شود که هم پول، و هم استعداد و تجربه را در بر بگیرد.

سرویس خبر- بر اساس هماهنگی های انجام شده توسط هو کایچیانگ، مدیر 
کل پلتفرم اقتصادی و تجاری چندمنظوره کشورهای سازمان همکاری شانگهای 
TEMP و معاون کمیته هنگ کنگ، ماکائو، تایوان و چین و امور خارجی کشور 
چین، چن تائو، معاون اندیشکده های پلتفرم با عادل پیغامی، مدیر عامل و رییس 
هیات مدیره منطقه آزاد تجاری ایران قشم در دیداری سه ساعته به تبادل نظر پرداختند.

در این دیدار عادل پیغامی، با ارایه طرح های اجرایی و پیشنهاداتی، چارچوبی را برای 
توســعه همکاری های دوجانبه ارائه کرد تا علاوه بر تبادلات اقتصادی و فرهنگی، 
با استفاده از ظرفیت های پلتفرم اقتصادی و تجاری چند منظوره سازمان همکاری 
شانگهایTEMP، شــرکت های دانش بنیان و نوآور و همچنین اندیشکده های 
ایران با همتایان خود در چین و سایر کشورهای عضو همکاری کنند.پیغامی تاکید 
کرد: ایران قریب ۱۰ هزار شرکت دانش بنیان یا فناوری پیشرفته دارد و این پلتفرم در 
منطقه آزاد تجاری قشم می تواند در خلق فرصت های ارتباط بین شرکت ها یا تاسیس 
کمیته های جدید با کشورهای سازمان همکاری شانگهای موثر باشد.چن تائو نیز 
ضمن معرفی ظرفیت های کمیته های کاری و اندیشکده های پلتفرم، گفت: چین و 
ایران به عنوان دو تمدن کهن در تاریخ جهان، فرهنگ پر شکوه چینی و فرهنگ ایرانی 
را خلق کرده اند. پلتفرم اقتصادی و تجاری چندمنظوره سازمان همکاری شانگهای و 
اتاق فکر پلتفرم مایل به تقویت همکاری و تبادلات با منطقه آزاد تجاری قشم است و 
در این راستا در روند اجرای طرح ها و پروژه های همکاری، سازمان های برجسته تر 
چین و شهر  چونچن در حوزه های علمی، آموزشی، فرهنگی و سایر صنایع مرتبط 
را به بازدید و سرمایه گذاری در منطقه آزاد تجاری قشم تشویق خواهند شد.در عین 
حال، تاکید کرد زیست بوم تولیدات صنعتی و پیشرفته چونچن، و شرکتهای دانش 
بنیان ایرانی را باید به طور فعال به ایجاد همکاری عمیق بین این منطقه صنعتی و دانش 
بنیان و منطقه قشم آزاد را تشویق کرد.در این دیدار منصور عظیم زاده، معاون اقتصادی 
و ســرمایه گذاری منطقه آزاد قشم، رسول تزار، نایب رئیس کمیته کاری خدمات 
نوآوری هم افزای پلتفرم، میشل شانگ، دبیر و سایر اعضای پلتفرم حضور داشتند.

سرویس خبر-مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم از توزیع 
رایگان و کاشــت بیش از ســه هزار اصله درخت در جزیره قشم، هم زمان با آغاز 
کاشت یک میلیارد درخت در کشور خبر داد.  شریف شریفی نژاد با اعلام این خبر 
گفت: نهال های توزیع شده از سوی سازمان منطقه آزاد قشم برای شرکت در این 
طرح ملی-مردمی، شامل انواع درختان مثمر انبه، نارنج، لیمو، سپستان، زیتون، جم، 
کنار، گارم زنگی و غیرمثمری همچون کهور، گل کاغذی، مشعل جنگل، ابریشم، 
چریش، جاتروفا و سرانتیس بودند.این حرکت ملی به فرهنگ سازی و  مسوولیت 
پذیری در قبال مراقبت از فضای سبز کمک می کند به ویژه در کشور ما که به دلیل 
شرایط آب و هوایی و استمرار خشکسالی ها، فضای سبز رو به کاهش بوده است.
کاشت این نهال ها و تداوم برنامه های کاشت درختان، سرانه فضای سبز جزیره ارتقا 
یابد. کاشت درختان و توسعه فضاهای سبز شهری و روستایی با همکاری جامعه 

محلی، به تقویت روحیه مشارکت، نشاط و شادابی جزیره قشم کمک می کند.

ســرویس خبر- مدیر شیلات و 
کشاورزی ســازمان منطقه آزاد قشم از 
معرفــی فرصت های ســرمایه گذاری 
شــیلات و کشاورزی قشــم در دومین 

نمایشگاه اختصاصی اوراسیا خبر داد.
مریم نــوری بالانجی با حضور در 
دومین نمایشــگاه اختصاصی اوراســیا 
که با مشــارکت شــرکت های ایرانی و 
کشــورهای عضو اتحادیــه اقتصادی 
اوراســیا و مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشــور در تهران برگزار شد، گفت: ۱۵۰ 
فرصت ســرمایه گذاری قشــم در این 
نمایشــگاه معرفی شــد که بخشی از آن 

ها در حوزه شیلات و کشاورزی بود.
نــوری بالانجــی ادامــه داد: این 
نمایشــگاه که هفتمین نمایشــگاه بین 
المللــی صنعــت شــیلات، آبزیــان، 

ماهیگیــری، غذاهــای دریایی و صنایع 
وابســته نیز بود، با استقبال بالای سرمایه 

گذاران ایرانی و خارجی همراه شد.
به گفته وی، بیشتر سرمایه گذاران 

بازدیدکننده از غرفه منطقه آزاد قشــم در 
حوزه پرورش میگو با علوم نوین، تولید 
خوراک آبزیان، تولید محصولات دانش 
بنیان از شیر شــتر، پرورش دام سبک و 

ســنگین و حوزه پرورش ماهی در قفس 
بودند. مدیر شیلات و کشاورزی سازمان 
منطقه آزاد قشــم افزود: در غرفه منطقه 
آزاد قشــم به بازدیدکنندگان علاقمند، 
توضیحاتی در مورد فرصت های سرمایه 
گذاری در حوزه شیلات و کشاورزی و 
نیز دیگر حوزه ها ارائه شد. گفتنی است، 
در این نمایشــگاه که از ۱۳ تا ۱۶ آذر ماه 
ســال جاری در محل نمایشگاه های بین 
المللی تهران برگزار شــد، ۱۰۰ شرکت 
صادراتــی ایــران در حوزه های انرژی، 
نفــت، گاز و پتروشــیمی، محصولات 
کشاورزی و شــیلاتی، خودرو، مناطق 
آزاد، صنعــت، دانش بنیــان، به همراه 
شــرکت هایی از کشــور های روســیه، 
ارمنستان، قزاقســتان در قالب پاویون و 
غرفه های اختصاصی نیز حضور داشتند.

ســرویس خبر-دومین نمایشگاه اختصاصی اوراســیا با حضور شرکت های ایرانی و 
کشــور های عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا و مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در محل نمایشگاه 
بین المللی تهران آغاز به کار کرد و در حاشیه نمایشگاه از دو شرکت منطقه آزاد قشم به عنوان 
شرکت های برتر تقدیر شد. بنابر گفته های دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه تجاری در این 
نمایشگاه، ۱۵۰ بسته سرمایه گذاری جدید رونمایی می شود و تعداد بسته های سرمایه گذاری 
به ۱۰۰۰ بســته می رســد.در این نمایشگاه، ۱۰۰ شرکت صادراتی ایران در حوزه های انرژی، 
نفت، گاز و پتروشــیمی، محصولات کشاورزی، خودرو، مناطق آزاد، صنعت، دانش بنیان و 

… حضور دارند. همچنین شــرکت هایی از کشور های روسیه، ارمنستان، قزاقستان در قالب 
پاویون و غرفه های اختصاصی هم حضور دارند و هیات های تجاری از کشور های قرقیزستان و 
بلاروس از این نمایشگاه بازدید می کنند.همچنین در حاشیه نمایشگاه از شرکت های تولیدکننده 
و صادرکننده برتر کشــور تقدیر به عمل آمد و از دو شــرکت برتر منطقه آزاد قشم نیز تجلیل 
شد.شرکت مدکندالوی قشم فعال در حوزه ساخت و تعمیر شناور و شرکت ذوب و احیای 
روی فعال در حوزه اکتشاف، استخراج و فرآوری مواد از معادن دو مجموعه ای هستند که از 

آنان تقدیر به عمل آمد.

در دومین نمایشگاه اختصاصی اوراسیا صورت گرفت؛

معرفی فرصت های سرمایه گذاری شیلات و کشاورزی قشم

تجلیل از دو شرکت برتر مدکندالو و ذوب و احیای روی قشم در دومین نمایشگاه اوراسیا

مـریــم علایـی
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7 چابهار

ســرویس خبر- مدیرعامل منطقه 
آزادچابهار گفت: چابهار با واردات دام از 
برزیل می تواند به قطب دام زنده و گوشت 
قرمز کشــور تبدیل شود که در این زمینه 

اقدامات خوبی انجام شده است.
امیر مقدم در نشست با سفیر ایران در 
برزیل اظهار کرد: در نتیجه مذاکرات انجام 
شده مقرر شد گزارش تازه ای درخصوص 
واردات دام زنــده از برزیــل برای تبدیل 
چابهار به قطب منطقه ای دام و گوشــت 

تهیه و ارائه شود.
وی در خصــوص ظرفیت هــای 
بندرچابهــار افزود: امروز در بندر چابهار 
انواع کشــتی ها و اقیانــوس پیماها هم 
می توانند پهلوگیــری کنند که هم اکنون 
خطوط کشــتیرانی از بنادر چین، هند و 

امارات متحده عربی به بندر چابهار برقرار 
اســت. مدیرعامل منطقــه آزاد چابهار با 
اشــاره به ظرفیت های بندر چابهار برای 
واردات انواع کالا به ویژه دام زنده افزود: 
زیرســاخت بعدی که درصــدد انجام و 

تکمیل آن برای تامین گوشت قرمز کشور 
و عرضه آن هســتیم، صنایع بسته بندی و 
ســردخانه هست که با این تدبیر می توان 
گوشت گرم را جایگزین گوشت منجمد 
کنیم. همچنین در کنار این عمل می توانیم 

صنایع پر رونقی مثل پوســت و ژلاتین را 
هم داشته باشــیم که اشتغال بالایی را نیز 
ایجاد می کند. سفیر ایران در برزیل افزود: 
محور این گفت وگو همکاری های چابهار 
و برزیل در خصوص سرمایه گذاری برای 
ایجاد قطب منطقه ای از طریق واردات دام 
زنده اســت که با مذاکره های انجام شده 
مقرر شــد محور همــکاری واردات دام  
زنده از برزیل و تأمین گوشت قرمز کشور 
باشد. عبدالله نکونام ادامه داد: بندر چابهار 
با زیرســاخت های مناسب و تجهیزات 
اســتراتژیک و با امکان پهلوگیری انواع 
کشتی ها، بندری با شرایط متناسب برای 
واردات دام زنده به ایران است و می توان 
از این فرصت برای تامین گوشــت قرمز 

کشور بهره برد.

سرویس خبر-اســتاندار سیستان و 
بلوچســتان با اشــاره به بحث حمل و نقل 
جنوب استان گفت: با وجود بدهکاری هایی 
که در بخش راه و حمل و نقل وجود دارد اما 
به ســرعت کار پیش می رود و امیدواریم تا 

سال آینده راه آهن چابهار راه اندازی شود.
محمــد کرمی در حاشــیه بازدید از 
مجتمع فولاد مکران اظهار داشت: سیستان 
و بلوچستان در زمینه های مختلف، استانی 
برخوردار اســت و ظرفیت های زیادی در 

آن وجود دارد.
اســتاندار سیســتان و بلوچستان با 
اشــاره به ظرفیت های بی نظیر ســواحل 
مکران، گفت: علاوه بــر بحث تجارت و 
ترانزیــت کالا، باید از خود آب دریا گرفته 
تا موجوداتــی که در دریا زندگی می کنند، 
ثروتی عظیم برای کشور تولید شود بنابراین 
تلاش می کنیم از همه ظرفیت های بی نظیر 

سواحل مکران به خوبی استفاده شود.

وی ادامه داد: در سیستان و بلوچستان 
معــادن زیادی از جملــه معادن مس، طلا، 
منیزیــم و ... وجود دارد، بخش های زیادی 
صنایع فرآوری آنها شــروع شده و مابقی 
هم به زودی شــروع بــه کار خواهند کرد، 
امیدواریم از ثروتی که خداوند به این استان 

عطا کرده مردم به خوبی بهره مند شوند.
اســتاندار سیســتان و بلوچســتان 
خاطرنشــان کرد: همسایگی با کشورهای 
مختلف یک ظرفیت برای اســتان به شمار 
می رود که تجارت با این کشورها یک بحث 
مهم است از این رو باید ارتباطات مشترک 
انجام شــود.وی با اشاره به اینکه در حوزه 
آبخیزداری این منطقه باید تقویت شــود، 
عنوان کرد: در واقع این منطقه مشــکل آبی 
نــدارد، در حال حاضر آب به ســمت دریا 
رها و سپس می خواهیم آب دریا را شیرین 
برگردانیم که این امر هزینه زیاد دربر دارد، 
در حــال حاضر روش هــای زیادی برای 

نگهداشــت آب و اســتفاده از این ظرفیت 
طراحی شده است.

کرمی ادامــه داد: اوایل بارندگی 50 
میلیون مترمکعب آب پشت سد جمع شد 
که ایــن یک ظرفیت عالی برای این منطقه 
به شــمار می رود، اما قبل از احداث سد به 
دلیل اینکه آب به سمت دریا می رفت کسی 
متوجه این نعمت و ظرفیت خدادادی نبود 
بنابراین موضوع آب قابل تامین اســت اما 
باید روی آن کار شود.اســتاندار سیستان و 
بلوچســتان تصریح کرد: در حوزه برق با 
توجه به اینکه مصرف برق در این منطقه بالا 
و صنایع نیازمند برق است، کمک می شود 
یــک نیروگاه 100 یــا 70 مگاواتی در این 
مکان احداث شــود. در حال حاضر فولاد 
مبارکه درخواست کرده در میل نادر نیروگاه 
بادی ایجاد کند و برق به شبکه بدهد و آنجا 

تحویل بگیرد.
وی با اشــاره به اینکه نیــروگاه 50 

مگاواتی که در میل نادر راه اندازی شــده با 
کمترین هزینه بالاترین تولید را دارد، اظهار 
کرد: بر اســاس گزارش نیروگاه های بادی 
کشــور در این منطقــه بالاترین راندمان را 
داشــته که این امر برای استان بسیار کمک 

کننده به شمار می رود.
کرمی خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
حدود 20 هزار پنل خورشــیدی در استان 
وجود دارد که بخشــی از آن روی خانه ها 
و بخشــی روی مزرعه هایی که ایجاد شده 
احــداث شــده و این امر یــک ظرفیت به 
شــمار می رود چرا که بالاترین میزان پنل 
خورشیدی در این استان ایجاد شده است.

استاندار سیستان و بلوچستان با اشاره 
به بحث حمل و نقل جنوب اســتان گفت: 
با وجــود بدهکاری هایی که در بخش راه 
و حمــل و نقل وجود دارد اما به ســرعت 
کار پیش می رود و امیدواریم تا ســال آینده 

راه آهن چابهار راه اندازی شود.

سرویس خبر-مدیرعامل سازمان منطقه آزاد در بازدید از مدرسه استثنایی هدایت شهر 
چابهار، از اختصاص مبلغ 60 میلیارد ریال اعتبار جهت ساخت مدرسه استثنایی خبر داد.

به گزارش خبرنگار مناطق آزاد؛ امیر مقدم در بازدید از مدرسه کودکان استثنایی هدایت 
با اشــاره به اهمیت ســاخت این مدرسه ، لزوم ایجاد فضای مناسب توام با آرامش برای این 
قشر ازدانش آموزان را امری بسیار ضروری دانست وافزود: شرایط را باید بگونه ایی ایجاد 

کرد تا کودک اســتثنایی از بودن در مدرســه لذت ببرد. مقدم همچنین دراین بازدید پس از 
شنیدن پاره ایی از مشکلات اولیای مدرسه اظهار کرد: فضای فیزیکی مدارس برای حضور 
کودکان استثنایی می بایستی اصلاح و ارتقا یابد. گفتنی است در این بازدید امیر مقدم به همراه 
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری و مشاور و مدیرکل دفتر مدیرعامل سازمان  و رئیس 

آموزش و پرورش به دانش آموزان بسته  های کمک آموزشی اهدا کردند.

مقدم در نشست با سفیر ایران در برزیل:

چابهار با واردات دام از برزیل به قطب گوشت قرمز تبدیل می شود

استاندار سیستان و بلوچستان:

امیدواریم راه آهن چابهار تا سال آینده راه اندازی شود

اختصاص 60 میلیارد ریال اعتبار جهت ساخت مدرسه استثنایی در شهر چابهار

نیـما رجـبــی

فتحی در حاشیه بازدید از بندرچابهار عنوان کرد:

سیاست های اقتصاد دریا محور سبب جذب حدود ۱۲ هزار 
میلیارد ریال سرمایه گذاری در بندرچابهار شد

گزیده

سرویس خبر-  استاندار خراسان رضوی 
با بیان اینکه کریدور شرقی بسیار حائز اهمیت 
اســت، گفت: چابهار در توسعه فعالیت های 
تجاری و لجســتیکی اثرگذار است، بنابراین 
تجار مختلف باید از این منطقه کالاهای خود 

را حمل و نقل کنند.
یعقوبعلی نظری در جلسه با تعدادی از 
ســرمایه گذاران که در منطقه سواحل مکران 
برگزار شد، بیان کرد: 2 انگیزه سرمایه گذاری 
در ارتباط با سیستان و بلوچستان وجود دارد، 

یکی مکمل کارهای استان خراسان رضوی در خصوص اقدامات ترانزیتی و دیگری 
بکر بودن این منطقه است.وی افزود: امروز کریدور شرقی بسیار حائز اهمیت است،  
بنابراین با اســتفاده از بندر چابهار و مبدا آن روســیه از لحاظ ترانزیتی از چابهار و 
ســرخس تا روسیه این موضوع برای همگان اهمیت دارد تا بتوانیم مبادی و نقاط 

لجستیکی را به یکدیگر متصل و ظرفیت ها را افزایش دهیم.
استاندار خراسان رضوی ادامه داد: تجار مختلف باید از چابهار کالاهای خود 
را حمل و نقل کنند تا علاوه بر بهره مندی آنان از این ظرفیت بتوان توانمندی های 

سیستان و بلوچستان را مدیریت کرد.
وی گفت: یکی دیگر از انگیزه ها بکر بودن سیستان و بلوچستان است، چرا 
که می توان کارهای دیگری مانند کشاورزی، گردشگری و سایر موارد در این استان 
انجام داد، بسیار امیدوار هستیم با توجه به توانمندی های این استان و ظرفیت هایی که 

وجود دارد به شکل هدفمند و کاملًا بسته بندی شده کارها را دنبال کنیم.
نظری بیان کرد: باید از دیدگاه های تخصصی، اشراف و علم یکدیگر استفاده 
کرده و زمینه را برای سرمایه گذاران و مردم فراهم کنیم تا کار رونق و رضایتمندی 
مردمی شکل گیرد، در این صورت سرمایه مردمی نظام تقویت شده و کسی نمی تواند 

به آن آسیبی بزند.

ســرویس خبر- سرپرســت اداره کل 
مهندسی عمران و نظارت بر طرح های سازمان 
بنادر و دریانوردی از اقدامات ویژه و تاثیر گذار 
در ماه های گذشــته برای ســرعت بخشی به 

توسعه زیرساخت های بندر چابهار خبر داد.
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد، ســعید 
حسن عباسی، اجرای پروژه های مهم زیر بنایی 
با اعتبار کل بیش از 20 هزار میلیارد ریال را از 
اقدامات ماه گذشــته سازمان بنادر در راستای 
توسعه بزرگترین بندر اقیانوسی کشور برشمرد. 

وی همچنین به مطالعات در حال انجام احداث یک پســت اســکله در بندر شهید 
بهشــتی چابهار اشــاره کرد که بزودی نهایی شده و پس از اکران فراخوان مناقصه 

عمومی، عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.
 سرپرســت اداره کل مهندسی عمران و نظارت بر طرح های سازمان بنادر و 
دریانوردی خاطر نشــان کرد: با توجه به اهمیت ویژه بندر چابهار، سازمان بنادر و 
دریانوردی با نگاهی خاص، توسعه این بندر را در اولویت اهداف خود ترسیم نموده 
و هم اکنون پروژه های مهمی با اعتبار بیش از ۳۴ هزار میلیارد ریال در بخش های 

اجرایی و مطالعاتی در این بندر در حال انجام می باشد.

سرویس خبر-آزمایشگاه تخصصی بتن دانشگاه بین المللی چابهار امروز شنبه 
با حضور قشرهای مختلف مردم و مسوولان بویژه دانشجویان افتتاح شد.

رئیس دانشــگاه بین المللی چابهار اظهارکرد: تولید بتن ســبز در دانشــگاه 
بین المللی چابهار با استفاده از آزمایشگاه تخصصی بتن، دانشجویان به راه حل های 

سازگار با محیط زیست پی می برند
عبدالغفور بادپا به اهداف افتتاح آزمایشگاه تخصصی بتن دانشگاه بین المللی 
چابهار اشاره کرد و افزود: تحقیقات و نوآوری در زمینه بهبود کیفیت و عملکرد بتن 
از اهداف است که آزمایشگاه تخصصی بتن به منظور ارتقای کیفیت و عملکرد بتن 

در ساخت و سازهای آینده تحقیقات و نوآوری را انجام می دهد.
وی بیان کرد: تولید بتن ســبک و قوی از دیگر هدف ها اســت که آزمایشگاه 
تخصصی بتن، تولید بتن سبک و قوی با استفاده از مواد جدید و فناوری های پیشرفته 

است که در سازه های سبک و مقاوم به کار می رود.
رئیس دانشــگاه بین المللی چابهار ادامه داد: این آزمایشگاه تخصصی بتن به 
تولید بتن های سبز و سازگار با محیط زیست متعهد است و به کاهش اثرات زیان بار 
بر محیط زیست از طریق استفاده از مواد بازیافتی و فرآورده های طبیعی می پردازد.

وی تصریح کرد: علاوه بر تحقیقات و تولید، آزمایشــگاه تخصصی بتن نیز 
به آموزش و ارتقای دانش در زمینه بتن سازی می پردازد و دانشجویان را با آخرین 

دستاوردها و فناوری های مرتبط با این حوزه آشنا می کند.

استاندار خراسان رضوی:
چابهار در توسعه فعالیت های تجاری و 

لجستیکی اهمیت دارد

سرپرست اداره کل مهندسی عمران بر طرح های سازمان بنادر:
توسعه زیرساخت های بندر چابهار

 شتاب می گیرد

آزمایشگاه تخصصی بتن دانشگاه
 بین المللی چابهار افتتاح شد

ســرویس خبر- عضو هیأت عامل 
و معاون مهندســی و توسعه امور زیربنایی 
سازمان بنادر و دریانوردی گفت: در راستای 
سیاست های کلی توسعه دریامحور منجر به 
ایجاد بستری مناسب جهت تسهیل و توسعه 
امر سرمایه گذاری و جذب سرمایه گذاری 
معــادل 11 هزار و ۸1۴ میلیارد ریال در بندر 

شهیدبهشتی شده است.
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد؛ علی 
فتحی در حاشــیه بازدیــد از بندرچابهار و 
دیدار با مدیرکل بنادر و دریانوردی سیستان 
و بلوچســتان اظهارکرد: سیاست های کلی 
توســعه دریا محور ابلاغی از ســوی مقام 
معظــم رهبری تکلیفی قانونی برای وزارت 
راه و شهرســازی و مشخصا سازمان بنادر و 
دریانوردی که نهادی حاکمیتی و ملی است.
وی بیان کرد: محور اصلی سیاست های 

توســعه دریا محور، اســتفاده حداکثری از 
ظرفیت و فرصت های دریا است.

معــاون مهندســی و توســعه امور 
زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی افزود: 
تاکنون بیش از ۴۴ هزار و 167 میلیارد ریال 
و 1۹5 میلیون یورو منابع در حوزه سواحل 

مَکُــران، ۳6 هزار و 756 میلیــارد تومان و 
56 میلیون دلار به توســعه زیرساخت های 
عمرانی و تجهیزاتی بندر شــهید بهشــتی 
اختصاص یافته، به بهره برداری رســیده و 

یا در دست اجرا است.
وی گفت: ایجاد بندر بزرگ مَکُران در 

منطقه کوه مبارک از جمله اقدامات تحولی 
و بسیار مهم در سطح ملی و بین المللی است 
که سهم بســزایی در ارتقاء جایگاه حمل و 
نقل کشــورمان و نقشی راهبردی در توسعه 
منطقه مَکُران خواهد داشت که این امر منجر 
به افزایش ســهم کشورمان در حمل و نقل 

دریایی و ترانزیت خواهد شد.
فتحی افزود: ســاخت این بندر بدلیل 
اثرگــذای همزمان بر موضوعات اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی زمینه بسیار مناسبی برای 
تحقق توسعه دریامحور و تغییر سیمای منطقه 
مَکُران می شود.وی بیان کرد: در کنار تمامی 
این اقدامات توجه به مسوولیت اجتماعی و 
محرومیت زدایی از مناطق کمتر برخوردار 
نیز به عنوان اولویت در دســتورکار سازمان 
بنادر و دریانوردی قرار گرفته و حجم پروژه 
های اجرایی حال حاضر طول ساحل مَکُران 
در استان سیستان و بلوچستان را هفت هزار 

و 500 میلیارد ریال دانست.
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ســرویس خبر -در دیدار مدیرعامل 
کشتیرانی دریای خزر با مدیرعامل سازمان 
منطقــه آزاد انزلی، طرفیــن در خصوص 
ســازوکارهای بهره برداری از توســعه دریا 
محور جمهوری اسلامی ایران در معادلات 
دریای کاسپین و کریدورهای بین المللی به 

بحث و گفتگو پرداختند.
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد؛ محمد 
سجاد ســیاهکارزاده در این نشست با بیان 
اینکه هم افزایی میان نهادهای دولتی و بخش 
خصوصی فعال در حوزه های دریایی، یکی 
از اصلی ترین راهبردهای سازمان متبوع خود 
عنــوان کرد و با تأکید بر لزوم برنامه ریزی و 
مهیا شدن منطقه آزاد انزلی برای دوران پس 
از اتصال به شــبکه ریلی، اظهار داشــت: به 
صــورت معمول نهادهای دولتی مدل رفتار 
دولتی در بازار، معطوف به تقاضا بوده یعنی 
برنامه ریزی ها براســاس پیش بینی صورت 
نمی گیرد بلکه وابسته به نیازهای کنونی بازار 
است، اما این مهم در دستور کار بخش های 
مختلف سازمان منطقه آزاد انزلی قرار داشته و 
خواهد داشت.سیاهکارزاده با تصریح براینکه 
تمام قطعــات مورد نیاز جهت بهره برداری 

حداکثــری از اتصال ریل به مجتمع بندری 
کاسپین در مولفه هایی چون زیرساخت های 
لجســتیک ـ بندری ـ انبارداری، تأمین بار، 
افزایش خطوط کشــتیرانی منظم و افزایش 
میزان کالاهای در حال عبور از مســیرهای 
ترانزیتی باید آماده و مهیا گردد، اضافه نمود: 
توســعه همکاری های حمل و نقل ترکیبی 
با بنادر کشــورهای حاشیه دریای کاسپین، 
خلیج فارس و دریای عمان؛ بهمراه تقویت 
مسیرهای کریدوری به ویژه گذرگاه شمال 
جنوب و کریدور چین ـ قزاقســتان ـ ایران 
یکی از مهمتریــن اولویت های منطقه آزاد 

انزلی در راستای تحقق سیاست های توسعه 
دریا محور محسوب می شود.

مدیرعامل کشتیرانی دریای خزر هم در 
ایــن دیدار با ارائه تحلیلی از توانمندی های 
بنادر مختلف دریای کاسپین در جهت توسعه 
همکاری های دریایی با کشورمان، گزارشی 
از ظرفیت های ناوگان دریایی در بزرگترین 
دریاچــه جهان ارائه کــرد و افزود: مجتمع 
بندری کاسپین را به دلیل دارا بودن پسکرانه 
و آبخور مناســب و اتصال قریب الوقوع به 
شــبکه ریل سراسری از بنادر متمایز و آینده 
دار کشورمان در شمال کشور محسوب می 

شود که با وصل شــدن به خط ریل داخلی 
عملًا منطقه آزاد انزلی و کریدورهای عبوری 
از آن به شــبکه ریلــی داخلی و خارجی نیز 

وصل می گردد.
کامبیز جهانبانی به بیان ســازوکارها 
و راهکارهای هــم افزایی میان بخش های 
مختلف حــوزه حمل و نقلــی و ترانزیتی 
داخلــی جهــت بهره بــرداری حداکثری 
از ظرفیت هــا و مزیت هــای کریدورهای 
بین المللی عبوری از کشــورمان، پرداخته و 
گفت: یکی از فرصت ها و مزیت های مغفول 
مانده و مجتمع بندری کاسپین یکی از بهترین 
نقاط برای ایجاد و فعالیت های شرکت های 
کشتی سازی و تعمیرات ادواری کشتی است 
کــه می تواند افق های جدیــد درآمدزایی و 
ایجاد ارزش افزوده برای اقتصاد دریا محور 
کشــورمان را خلق نماید چراکه بسیاری از 
صنایع دیگر را متحــول می کند، بازار آن تا 

سی سال بعد وجود دارد.
گفتنی اســت در این دیدار طرفین در 
خصوص بهره برداری از ظرفیت های جدید 
بعد از اتصال به شــبکه ریلی، فرصت های 
ترانزیــت بین المللی و همــکاری در ایجاد 
مجموعه هــای کشتی ســازی بــا حضور 

شرکت های بین المللی به توافق رسیدند.

ســرویس خبر -اعضای کارگروه 
شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
از بندر کاســپین در منطقه آزاد انزلی بازدید 

کردند.
اعضای کارگروه شورای  عالی مناطق 
آزاد کشــور عصر امروز در جریان سفر به 
منطقــه آزاد انزلی، از بندر کاســپین یکی از 
مهم تریــن بنادر ایران در دریای خزر بازدید 

کردند. 
بندر کاسپین در تأمین کالاهای اساسی 
کشور نقش اساســی داشته و حلقه اتصال 

کریدور های بین المللی چین _ قزاقستان _ 
ایران و کریدور بین المللی شمال_ جنوب 

است. 
 بررســی ظرفیت ها این بندر، اسکله 
سوخت، سیلو و انبارهای روباز و سرپوشیده 
از دیگــر برنامه های بازدیــد اعضای این 

کارگروه بود.
اعضای کارگروه تخصصی شــورای 
عالــی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور 
همچنین از واحدهای صنعتی و ظرفیت های 

بندری منطقه آزاد انزلی بازدید کردند.

در دیدار مدیرعامل شرکت کشتیرانی دریای خزر با سیاهکارزاده مطرح شد؛

توسعه اقتصاد دریا محور در قالب بهره برداری از ظرفیت های 
ترانزیتی و ایجاد مجموعه های كشتی سازی

گزیده

منطقه آزاد انزلی میزبان اعضای کارگروه شورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

بازدید اعضای کارگروه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
از بندر کاسپین

سرویس خبر- نخستین منطقه آزاد 
شــمال کشــور میزبان اعضای کارگروه 
شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
اســت که به مدت دو روز از بخش های 
مختلف زیرســاختی عمرانــی بندری و 
واحدهای تولیدی-صنعتی منطقه بازدید 
به عمل آورده و با آخرین دســتاوردهای 

منطقه آزاد انزلی آشنا شدند.
به گزارش خبرنــگار مناطق آزاد؛ 
براین اســاس اعضای کارگروه شورای 
عالی مناطــق آزاد و ویــژه اقتصادی در 
نخســتین مرحله حضور خود از مجتمع 
بندری کاســپین و طرح های توسعه ای 
اجرا شده و در حال احداث در بزرگترین 
بندر ایرانی دریای کاســپین دیدار کرده 
و از نزدیــک در جریان تغییر وتحولات 
زیرساختی ایجاد شــده در زمینه اسکله 
ســازی، انبارها و ســیلوها توســط این 
ســازمان و بخــش خصوصــی بهمراه 
اقدامات صــورت گرفته در زمینه تأمین 
کالاهای اساســی و مواد اولیه واحدهای 
تولیدی-صنعتی کشــور و فعال سازی 
کریدورهای بین المللی شــمال جنوب و 

چین-قزاقستان-ایران قرار گرفتند.
در ادامــه اعضــای کارگــروه از 

شــرکت هــای صــادرات محــور و با 
مشارکت ســرمایه گذاران خارجی فعال 
در پهنــه های صنعتی منطقــه آزاد انزلی 
دیــدار کرده و در بررســی میدانی خود 
با توانمندی هــای واحدهای تولیدی-
صنعتی نخستین منطقه آزاد شمال کشور 
آشنا شدند؛ در جریان این بازدید مدیران 
کارخانجــات به بیان برخی مســایل در 
حوزه اجــرای کامل قانــون و مقررات 
مناطق آزاد و ناهماهنگی های میان نهادی 
 با ســازمان منطقه آزاد انزلی و تأمین ارز 

پرداختند.

بنابراین گــزارش اعضای کارگروه 
تخصصی شــورای عالــی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی که متشــکل از نمایندگان 
وزارتخانــه ها و نهادهای مختلف دولتی 
اســت با همراهی معاون توسعه مدیریت 
دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصــادی و مدیران این دبیرخانه در این 
منطقه حضور دارند، نشســت تخصصی 
بررسی صورت های مالی سازمان منطقه 
آزاد انزلی را با حضور رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل ، اعضای هیأت مدیره و معاونین 
ســازمان برگزار کردند، محمد ســجاد 

ســیاهکارزاده مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد انزلی در ابتدای این نشست، گزارش 
عملکرد هیأت مدیره به مجمع عمومی را 
برای سال مالی مذکور ارائه داد و اقدامات 
سازمان متبوع خود را در راستای اهداف 
و چشم اندازهای ترسیم شده برای مناطق 
آزاد، نحوه ایجاد تحول و توســعه منطقه، 
ایجاد زیرســاخت های اساسی، تعیین و 
 تکلیــف پروژه های عمرانی منطقه تببین 

نمود.
در این نشســت، اعضای کارگروه 
تخصصی شورایعالی مناطق آزاد تجاری-
صنعتی و ویژه اقتصــادی، نقطه نظراتی 
پیرامون موارد مرتبــط با بندهای قرائت 
شده حسابرســی و جهت بهبود مستمر 
فعالیت ها و اقدامات آتی ســازمان منطقه 

آزاد انزلی ارائه کردند.
گفتنی است در این نشست گزارش 
سازمان حسابرســی به عنوان حسابرس 
مســتقل و بازرس قانونی سازمان منطقه 
آزاد انزلی، قرائت شد و سپس صورتهای 
مالی و عملکرد ســازمان برای سال مالی 
منتهی به 29 اسفند 1401 مورد تأیید قرار 
گرفت و جهت تصویب به شورای عالی 

مناطق آزاد ارجاع گردید.

رونمایی از طرح سفر كارت منطقه آزاد انزلی

مدیرعامل منطقه آزاد انزلی خبر داد:
صادرات 123 میلیون دلار كالا از مسیر منطقه 

آزاد انزلی در هشت ماهه نخست سال

ســرویس خبر- با حضور حجت اله عبدالملکی مشاور رییس جمهور 
و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی؛ محمد ســجاد سیاهکارزاده 
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل ســازمان و سید سعید شمسی نژاد مدیرعامل 
 بانک قرض الحســنه مهر ایران، از طرح سفر کارت منطقه آزاد انزلی رونمایی

 شد.
ســفر کارت منطقــه آزاد انزلی، یکــی از طرح های این ســازمان در 
مســیر مردمی ســازی اقتصاد گردشــگری، حمایت و تقویت بخش های 
مختلــف صنعــت گردشــگری و بهره مندی قشــرهای مختلــف مردم از 
ســفر و تفریح بهمراه خانواده در منطقه آزاد انزلی، بهشــت خانواده ها می 
 باشــد که با همکاری بانک قرض الحســنه مهر ایران از این پس به اجرا در 

می آید.
بنابراین گزارش صاحبان حســاب در بانک قرض الحسنه مهر ایران، با 
ثبــت نام و دارا بودن کارت مزبور می توانند تا ســقف یک میلیارد و پانصد 
میلیــون ریال از هزینه های خود را به صورت اعتباری از محل ســفر کارت 

خود تأمین نمایند.
براساس توافق صورت گرفته با بانک مزبوردر گام نخست اجرای سفر 
کارت منطقه آزاد انزلی، واحد های اقامتی، تفریحی، گردشــگری سطح این 

منطقه و شهرستان بندر انزلی از منافع آن بهره مند می شوند.
شعار سفر کارت منطقه آزاد انزلی؛ منطقه آزاد انزلی میزبان همه ایرانیان 
است و نخستین منطقه آزاد شمال کشور با بهره مندی از امکانات و زیرساخت 
های مختلف گردشــگری، تفریحی، ورزشی و... بهمراه برگزاری برنامه ها و 
رویدادهای مختلف فرهنگی، ورزشــی، هنری و...میزبان سالیانه 10 میلیون 
گردشــگر بوده و براین اســاس، بستر ســازی برای حضور همه ایرانیان در 
ایــن منطقــه و بهره مندی از مواهب طبیعی و امکانات گردشــگری موجود 
از مهمترین راهبردهای ســازمان منطقه آزاد انزلی در اجرای طرح مزبور می 
باشــد. گفتنی اســت در حاشیه این مراسم سفر کارت منطقه آزاد انزلی به دو 
خانواده شــهید تهرانی از سوی مشــاور رییس جمهور و دبیر شورای عالی 

مناطق آزاد اهداء شد.

ســرویس خبر -  مدیرعامل منطقه آزاد انزلی ضمن بیان اینکه در هشت 
ماهه نخست امسال 123 میلیون دلار صادرات از مسیر منطقه آزاد انزلی انجام 
شــده، گفت: صادرات از این مسیر نسبت ســال قبل حدود 7 درصد افزایش 

تناژی دارد.
محمدسجاد سیاهکار زاده مدیرعامل منطقه آزاد انزلی در دهمین نمایشگاه 
اختصاصی اوراســیا ضمن بیان اینکه منطقه ازاد انزلی یکی از مناطق آزاد نسل 
دوم ) گروه دومی ( از مناطق آزاد اســت که در کشــور این قابلیت را پیدا کرد تا 
در حوزه تجارت و اقتصاد نقش آفرینی کند، گفت: این مجموعه بندری دارای 
 دو بندر اصلی اســت که  هم حاکمیت و هم مدیریت آن در اختیار منطقه آزاد 

است.
مدیرعامل منطقه آزاد انزلی، افزود: از اولویتهای منطقه آزاد انزلی تقویت 
زیرساختهای تجارت و بازرگانی و ترانزیت در حوزه مناطق آزاد است و برای 
این منظور تمام برنامه های خود را متمرکز کرده بر تقویت زیرساختها که بخشی 

از آنها تا کنون انجام شده و بخش دیگر هم در دست اقدام است.
سیاهکارزاده با اشاره به اینکه در هشت ماهه نخست امسال  123 میلیون 
دلار صادرات از مسیر منطقه آزاد انزلی انجام شده، گفت:  صادرات از این مسیر 
نسبت سال قبل حدود 7 درصد افزایش تناژی دارد و مجموعه ای از محصولات 
کشاورزی، مصالح ساختمانی، شیشه و .... تولیدات خود منطقه را در بر می گیرد.
وی سپس به دو موضوع حمل و نقل و گردشگری پرداخت و ضمن اعلام 
اینکه در حوزه حمل و نقل هماهنگی ها و توافقات خوبی صورت گرفته، افزود: 
با وجو محدودیت هایی که از لحاظ زمین وجود دارد اما در حوزه گردشگری 
کارهای کیفی خوبی انجام شده و برنامه های توسعه ای گسترده ای را در حوزه 
های تفریحی، رفاهی، اقامتی، سیاحتی، اقتصادی و تجاری در دست اقدام داریم.
 مدیرعامــل منطقه آزاد انزلی، در خاتمه با اعلام اینکه بیش از 160 واحد 
صنعتــی در منطقــه آزاد انزلی در حال فعالیت هســتند، گفت: این واحدهای 
صنعتی میتوانند تقویت شــوند و افزایش پیدا کنند؛ ما امیدواریم در راســتای 
راهبردهایی که برای منطقه ازاد انزلی در ســطح دولت تعریف شــده بتوانیم با 
تکمیل زیرساختها مسیر ورود سرمایه گذاران بیشتری به زون سوم صنعتی را 

فراهم کنیم.  

مـریــم علایـی
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9 ارس

احداث کریدور ریلی ارس، منافع اقتصادی خوبی 
برای کشور به همراه دارد

ابراهیم ارزانی

گزیده

ســرویس خبر- معاون اقتصادی و 
ســرمایه گذاری ســازمان منطقه آزاد ارس 
با اشــاره به برگزاری نمایشــگاه تخصصی 
اوراسیا، اظهار داشت: منطقه آزاد ارس همراه 
با ســایر مناطق آزاد در این رویداد مشارکت 

داشت.
علی نوید افزود: تنها مرز زمینی ایران با 
اتحادیه اوراسیا، محدوده نوردوز منطقه آزاد 
ارس اســت و به همین جهت ارس به عنوان 

کانون ارتباطات اوراسیا شناخته می شود.
نوید با بیان اینکه در یک ســال گذشته اقدامات مهمی در راستای تقویت 
مرکز نوردوز رخ داده است، خاطرنشان ساخت: با راه اندازی سامانه نوبت دهی 
الکترونیکی، ســایت لجستیک و پارکینگ پشتیبان، تجارت و ترانزیت در این 
محدوده تســریع یافته و موجب افزایش رضایتمندی شرکت های حمل ونقل 

بین المللی شده است.
وی تقویت دیپلماســی اقتصادی را یکی دیگر از اقدامات مثبت در ارس 
خواند و گفت: در راســتای توســعه ارتباطات، نشســت های نتیجه بخشی با 
هیات های تجاری و مقامات ســایر کشــورهای همجوار برگزار شده و برپایی 
نمایشگاه مناطق آزاد در ارمنستان که منجر به صادرات تولیدات ارس به ایروان 

گردسد، گامی مهم در ورود به بازار اتحادیه اوراسیا بود.

سرویس خبر- مدیر عامل سازمان منطقه آزاد ارس در حاشیه برگزاری 
نمایشــگاه اوراســیا در تهران و در بازدید هیات اقتصادی ارمنستان از غرفه 
سازمان منطقه آزاد ارس، اظهار داشت: زون نوردوز منطقه آزاد ارس تنها مرز 
زمینی مشترک ایران با کشــورهای عضو اتحادیه اوراسیاست و این موضوع 
باعث شده ما در این محدوده زیرساخت های لجستیکی و ترانزیت را توسعه 

دهیم.
مجیــد کیانی افزود: در همین راســتا با ســرمایه گذاری ارس، 8 هکتار 
بــه محدوده تخلیه، دپو و بارگیری کالا اصافه شــده و با راه اندازی پارکینگ 
پشــتیبان در شــهر ســیه رود، ما دیگر شــاهد ترافیک کامیون های باری در 
منطقه فعال مرزی نیســتیم.کیانی خاطرنشــان ساخت: همچنین الکترونیکی 
کردن بخشــی از فرآیندهای اداری در کنار راه اندازی ایکس ری کامیونی در 
پایانه مرزی نوردوز ضمن تســهیل مراودات ترانزیتی باعث افزایش تجارت 
با کشــور ارمنســتان می گردد. وی افزود: در حوزه ریلی احیای مســیر ریلی 
جلفا_نخجوان_ایروان _تفلیس نه تنها موجب کاهش زمان و هزینه حمل بار 
در کریدور شمال_جنوب می شود بلکه در راستای تامین منافع ملی و اقتصادی 
تمامی کشــورهای همسایه اســت و ما در منطقه آزاد ارس مشتقاق هستیم با 
تقویت و توسعه جریان همکاری های منطقه ای، شاهد بازگشایی مسیر ریلی 
جلفا_نخجوان_ایروان در آینده نزدیک باشــیم. معاون وزیر اقتصاد ارمنستان 
هم در پاسخ به صحبت های مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس گفت: کشور 
ارمنستان خواهان بازگشایی تمامی مسیرهای ارتباطی منطقه و ساخت راه های 
جدید اســت و ما هم امیدواریم شاهد همکاری حداکثری کشورهای منطقه 
در تمامــی حوزه های اقتصادی بخصوص در زمینه ارتباطات و مســیرهای 

ترانزیتی باشیم.

معاون اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد ارس ؛
ارس، کانون ارتباطات ایران و اتحادیه 

اوراسیا  است

گام عملیاتی ارس برای تقویت ارتباطات 
تجاری در مرز ایران و اتحادیه اوراسیا نشست تخصصی با محوریت منطقه آزاد ارس بین ایران و سوریه برگزار شد؛

پایان فرصت سوزی ها با ایجاد منطقه مشترک اقتصادی

در نشست مدیرعامل سازمان منطه آزاد ارس و سفیر ایران در آذربایجان تاکید شد؛

سرویس خبر-برگــزاری نشست 
تخصصــی بــه محوریت منطقــه آزاد 
ارس بین ایران و ســوریه نشان می دهد 
فرصت سوزی ها با ایجاد منطقه مشترک 

اقتصادی در نقطه پایان قرار دارد.
سالهاســت پای تمامی چالش ها و 
مشکلاتی که اسراییل، آمریکا و تروریسم 
برای سوریه ایجاد کرده اند، ایستاده ایم. 
آنقدر از صمیم قلــب و با تمام توان در 
سوریه حضور داشــتیم که گویا سوریه 
یکی از استان های ایران است. همانقدر 
که در دوران دفاع مقدس علیه متجاوزان 
عراقی ایســتادگی کردیم، در حملات 
صهیونیستها، آمریکایی ها، تروریست ها 
به ویژه داعش احساس مسوولیت کردیم 
و با جان و مال از ســوریه دفاع کردیم. با 
وجود آنکه استکبار جهانی علیه سوریه 
بــود، در حمایــت از عدالت خواهی و 
حق طلبی قد علم کردیم. ســوریه برای 
ما آرمان شــد و شهدای بسیاری در این 
آرمان تقدیم کردیم و عنوان شهید حرم 

را برای آنان برگزیدیم.
بی تفاوت ها در نوبت

آنقدر ایســتادگی کردیم تا سوریه 
بــار دیگر رنــگ آرامش دیــد. اما این 
آغاز راه اســت. اکنون سوریه در آستانه 
بازسازی و رســیدن به دوران آرامش و 
آســایش گذشته قرار دارد، این در حالی 
اســت که توان لازم برای انجام این مهم 

را ندارد. نتیجه آنکه تمامی کشــور ها که 
هیچ نقشی در رساندن سوریه به آرامش 
و آســایش نداشتند، اکنون در صف اول 
ایســتاده اند تا سهم خود را از بازسازی 

سوریه بگیرند.
نگرانی از خواب ایران

سالهاست شــاهد تجربه های تلخ 
فرصت سوزی هستیم، معضلی که پایانی 
ندارد و همچنان در این مســیر گام برمی 
داریم. در بســیاری از عرصه ها حضور 
تاثیرگذار داشتیم و کار تا جانفشانی پیش 
رفت، گمان می کردیم بذر کاشــته ایم تا 
به موقع برداشــت کنیم، اما کسانی وارد 
عرصه شــدند و منفعت بدست آوردند 
کــه بذری نکاشــته بودنــد. امتیاز آنان 
هوشمندی و حضور به موقع بود. گمان 
می کنیــم باید بمانیم تــا دنبالمان بیایند، 
در حالی که باید از خواب بیدار شــویم، 
دنبال فرصت ها برویــم و از ظرفیت ها 

بهره بگیریم.
حضور با منطقه مشترک

یکی از مهمترین مباحثی که باید با 
جدیت مورد بررسی قرار گیرد، حضور 
در بخش های کلیدی و تاثیرگذار است. 
اینکه در انبار کاه بدنبال ســوزن باشیم، 
عبــور از متن و قرار گرفتن در حاشــیه 
اســت. به همیــن دلیل باید بــا درایت 
ظرفیت ها را شناســایی کــرد و بدنبال 
دســتیابی به نقاط کلیدی بــود. یکی از 

کلیدی ترین نقاط، مناطق اقتصادی است. 
در منطقه ازاد اقتصادی گام های بسیاری 
می توان برداشــت و از زیرساخت ها تا 
ایجــاد کارخانه ها فعالیت کرد. به همین 
دلیل قرار شــد منطقه مشترک اقتصادی 

ایران و سوریه ایجاد شد.
نقش کلیدی ارس

نکته مهم محــور قرار دادن منطقه 
آزاد ارس در ایجــاد منطقــه مشــترک 
اقتصــادی با ســوریه بــود. منطقه آزاد 
»حســیا« در اســتان »حمص« در مرکز 
ســوریه و در فاصله یک کیلومتری شهر 
صنعتی حســیا در کنار اتوبان بین المللی 
دمشــق به حمص قرار دارد. فاصله این 
منطقه از شــهر دمشــق ۱۲۰ کیلومتر و 
مســاحت این منطقه ۴۷۴ هزار متر مربع 

است. 
بنابر این وسعت و ظرفیت بسیاری 
خوبی برای فعالیت های اقتصادی دارد. 
دلیــل انتخاب منطقه آزاد ارس به عنوان 
شــریک تجاری ســوریه در این زمینه، 
تجربیــات مهم و درک متقابلی اســت 
کــه بین ایران و ســوریه وجــود دارد. 
ســوریه با همکاری کشورمان درصدد 
ایجاد منطقه مشــترک اقتصادی است و 
نشست بررسی فرصت های همکاری ۲ 
کشــور در این خصوص با حضور مدیر 
عامل منطقه آزاد ارس به عنوان مسوول 
پیگیــری موضوع از طرف کشــورمان 

برگزار شد.
برگزاری نشست تخصصی

برای آنکه توانمندی خود را اثبات 
کنیــم، لازم بود ســوریه را قانع کنیم که 
بــرای این مهم برگزاری نشســت های 
تخصصی می تواند به قانع سازی طرف 
مقابل منجر شود. در نتیجه نشست ویژه 
بررســی راه اندازی منطقه آزاد مشترک 
»حسیا« با مشــارکت دبیرخانه شورای 
عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران، 
ســتاد توســعه همکاری های اقتصادی 
ایران و ســوریه، اتاق مشترک بازرگانی 
ایران _ســوریه، نهاد ها و ســازمان های 

مرتبط توسط سازمان منطقه آزاد ارس به 
عنوان متولی ایجاد منطقه آزاد مشــترک 
حســیا، در محل دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی برگزار شد.

تبیین راهبرد
در این نشست مدیرعامل سازمان 
منطقــه آزاد ارس با تاکید بر اینکه ارس 
به خاطــر برخــورداری از ظرفیت های 
اقتصــادی منحصــر به فرد، بــه عنوان 
ســازمان مجری و متولــی ایجاد منطقه 
آزاد مشــترک ایران_ سوریه جمهوری 
اســلامی در اســتان »حمص« سوریه و 
منطقه آزاد حســیا انتخاب شــده گفت: 
هــدف از برگزاری این نشســت تببین 
راهبــرد ارس در این حــوزه و دریافت 
نظرات نهاد ها و ارگان های مرتبط است.

تامین منابع اقتصادی
مجید کیانی با اعــلام اینکه ایجاد 
منطقه آزاد مشــترک در اســتان حمص 
ســوریه که دارای موقعیــت ژئوپلتیک 
)جغرافیای سیاســی( و ژئواکونومیک 
)جغرافیای اقتصادی( ویژه اســت امتیاز 
اقتصادی مهمی است گفت: باید بتوانیم 
بر اســاس راهبرد و برنامه اصولی از این 
امتیــاز ویژه اقتصــادی در جهت تامین 
منافع اقتصادی دوطرف و توسعه حضور 
بخش خصوصی ایران در سوریه و سایر 
کشور های عربی و آفریقایی بهره برداری 

کنیم.
ارزیابی ظرفیت ها

مدیرعامــل منطقــه آزاد ارس با 
بیان اینکه نظرات دســتگاه های اجرایی 
و فعالان اقتصــادی درخصوص ایجاد 
منطقه آزاد مشــترک توسط تیم اجرایی 
ســازمان منطقــه آزاد ارس بررســی و 
ارزیابی خواهد شد، گفت: امیدواریم با 
حمایت تمامی نهادها، ارگان های مرتبط 
و بخش خصوصی ایران، ارس بتواند با 
راه اندازی ایــن منطقه در بهترین حالت 
ممکن آن، زمینه ســاز تعمیق و گسترش 
روابط اقتصادی ایران_ســوریه در کنار 

روابط برادرانه باشد.

ســرویس خبر-ســفیر ایران در 
آذربایجان در دیدار با مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد ارس گفت: کریدور ترانزیتی 
شــرق به غرب که مسیر تجاری از چین 
و ایران تا اروپا را تســهیل می کند، منافع 
اقتصادی خوبی برای کشــورهای منطقه 
و به خصوص منطقــه آزاد ارس خواهد 

داشت.
به گزارش خبرنــگار مناطق آزاد، 
ســید عباس موســوی افزود: علاوه بر 
ظرفیت هــای خوبی که مناطق آزاد ایران 
برای توســعه تولید و صادرات و تجارت 
دارند، منطقه آزاد ارس با موقعیت خاص 
جغرافیایی و ژئوپولوتیکی در مســیر این 
کریدور قرار داشته و می تواند نقش خوبی 
در توسعه مراودات اقتصادی داشته باشد.
موســوی با اشــاره به اتمام مناقشه 
قره بــاغ، گفت: اتفاقات زیــادی در این 
منطقه رخ می دهد که طبیعتا در مناسبات 
ارس با کشــورهای همسایه موثر است؛ 

مناقشــه تمام شــده و فصل جدیدی از 
تحــولات منطقــه در حال شــروع بوده 
منتظر قفقاز جدید با صلح و ثبات دائمی 

در منطقه هستیم.
وی تاکیــد کرد: احــداث کریدور 
ریلی ارس و پل آغ بند قطعا برای اقتصاد 
این منطقه همراه با منافع مالی خواهد بود.

یادآور می شــود، چهاردهم مهرماه 
امسال در نشست روسای کمیسیون های 
مشــترک اقتصادی ایــران و جمهوری 
آذربایجان صورت جلسه اجرایی شروع 
عملیات پل آغبنــد برای تعیین جزییات 
اجرایی و صورت جلســه اجرایی عبور 
مســیر ریلی از خاک ایــران در احداث 

کریدور ریلی ارس امضا شــد. بر اساس 
این صورتجلســه پلی برای خط آهن بر 
روی رود ارس با ســرمایه گذاری طرف 
آذربایجانی ساخته خواهد شد. این پل به 
موازات پل آغبند که مســیر خودرویی بر 

روی رود ارس است، احداث می شود.
طرح پیشــنهادی ایران بــا عنوان 
»کریــدور ارس« یا »ایــران راه«، ناظر به 
احداث مسیری از آغبند تا جلفا به عنوان 
مســیر شــرق به غرب در ایران است که 
نقــش مهمــی در برنامه جامــع ارتقای 

ترانزیت ۱5 میلیون تنی دارد.
گفتنی اســت این طرح مورد تاکید 
سران دو کشور در دیدارهای اخیر بوده و 
به اجرایی سازی توافقنامه ایجاد کریدور 
راه ارس تاکید کرده اند؛ با دســتور رئیس 
جمهــور آذربایجــان بودجــه 8 میلیون 
دلاری برای اجرای پروژه پل آغبند کلاله 
اختصــاص یافته و طرح اتصال ریلی نیز 
در آینده با ســرمایه گذاری 5۰۰ میلیون 
 دلاری کشــور آذربایجان انجام خواهد 

شد.
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سرویس خبر-  وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با حضور 
در نوردوز گفت: منطقه جلفا به لحاظ موقعیت جغرافیایی موقعیت حساسی دارد 

و از جایگاه بین المللی برخوردار است
ســید عزت الله ضرغامی، افزود: این منطقه مشــمول ظرفیت های میراث 
فرهنگی و گردشگری است و در کنار آن توانمندی های صنایع دستی سنتی هم 
قابل توجه اســت.  ضرغامی، عباس میرزا را قهرمان ملی خطاب کرد و یادآور 
شد: او در مقابل دشمن متجاوز ایستاده و با ساخت قلعه عباس میرزا با برجک ها 
و دیوارهای طولانی، مهندسی معماری ایرانی را بکار گرفته و ارزش تاریخی و 

فرهنگی ایجاد شده است.
وی حمام کردشــت را کم نظیر خواند و ادامه داد: بخش هایی از این مکان 
تاریخی مرمت و حفظ شــده ولی به دلیل بزرگــی این حمام و نبود اعتبارات، 

بخش های دیگر آن مرمت و بازسازی نشده و نیازمند توجه بیشتر است.
وزیــر میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی با اعــلام اینکه 
گزارشــی از منطقه آزاد ارس به هیات دولت ارائه خواهد شــد، تاکید داشت: 
از تمامــی دســتگاه ها می خواهیم با همکاری دیگر برنامه جامع و مشــترکی 
 داشــته باشــند و تغییرات معنــاداری در ایــن گردشــگری منطقه صورت 

گیرد.

وزیر میراث فرهنگی و گردشگری ؛
باید نسبت به ادامه بازسازی و مرمت 

حمام تاریخی کردشت توجه ویژه داشت
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سرویس خبر - معاونت اقتصادی و 
سرمایه گذاری ســازمان منطقه آزاد اروند 
ضمن بیان اینکه منطقه آزاد اروند رتبه اول 
سهولت کســب و کار در تمام مناطق آزاد 
ایران را دارد، گفت: ما ســریع ترین پروسه 
اداری صــدور مجوز را در مناطق آزاد ایران 

داریم.
روح الله خزایــی معاونت اقتصادی و 
سرمایه گذاری ســازمان منطقه آزاد اروند 
در دومین نمایشــگاه اختصاصی اوراسیا با 
اشاره به اینکه این نمایشگاه دهمین رویداد 
سرمایه گذاری و صادراتی است که مناطق 
آزاد کشور از ابتدای سال در آن شرکت کرده 
اند، گفت: ما در این نمایشــگاه با دو هدف 
شرکت کردیم که هدف اول جذب سرمایه 
گذاری و هدف دوم توسعه صادرات است.
 روح الله خزائــی در مــورد جذب 
سرمایه گذاری در منطقه آزاد اروند افزود: 
ما در این نمایشگاه نسبت به ارئه  106 بسته 
سرمایه گذاری مبادرت کردیم که مطالعات 

امکان سنجی  و مطالعات بازار آنها انجام و 
مجوزهای اولیه آن به صورت بی نام صادر 

شده است.
معاونت اقتصادی و ســرمایه گذاری 
سازمان منطقه آزاد اروند، خاطرنشان کرد: 
منطقه آزاد اروند بهترین نقطه برای سرمایه 
گذاری ســرمایه گذارانی از اورآسیا و غیر 
اورآسیا است که با هدف صادرات به عراق 

و کشــورهای حاشــیه خلیج فارس قصد 
سرمایه گذاری دارند.

وی در ادامــه به تشــریح هدف دوم 
ســازمان منطقه اقتصادی اروند از شرکت 
در دومین نمایشــگاه اختصاصی اورآسیا 
پرداخــت و گفت: هدف ما از شــرکت در 
این نمایشگاه بحث توسعه صادرات است 
و 11 شــرکت تولید کننده مــا را همراهی 

و تولیداتشــان را بــه بازدیدکنندگان اراده 
میدهند.

 معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری 
ســازمان منطقه آزاد اروند بــا اعلام اینکه 
بزرگترین سایت صنعتی مناطق آزاد کشور 
با 9200 هکتار مساحت در منطقه ازاد اروند 
قرار دارد، افزود: منطقه آزاد اروند رتبه اول 
سهولت کســب و کار در تمام مناطق آزاد 
ایران را توانســته است کسب کند. در تمام 
بخشهای کسب و کار ما سریع ترین پروسه 
اداری بــرای صدور مجوز را در مناطق آزاد 
ایران داریم و برای اولین بار اســت که ما به 
1000 بسته سرمایه گذاری آماده در مناطق 
آزاد میرسیم. دومین نمایشگاه اختصاصی 
اوراسیا از ســیزدهم آذرماه به مدت چهار 
روز در تهران برگزار شــد و در آن بیش از 
100 شرکت صادراتی ایران و شرکت هایی 
از کشــور های عضــو اتحادیــه اقتصادی 
اوراســیا در حوزه های انــرژی، نفت، گاز 
و پتروشــیمی، محصولات کشــاورزی، 
خودرو، مناطق آزاد، صنعت، دانش بنیان و 

... حضور داشتند.

معاون اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد اروند ؛

منطقه آزاد اروند رتبه اول سهولت کسب و کار در 
تمام مناطق آزاد ایران را دارد

گزیده

افزایش تولید پتروشیمی اروند در ۸ ماهه سال ۱۴۰۲ 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل

سرویس خبر- تولید S-PVC و 
E-PVC شرکت پتروشیمی اروند در ۸ 
ماهه سال 1۴02 نسبت به مدت مشابه سال 
قبل 20 درصد افزایش را به ثبت رســانده 
اســت. حجم تولیدات بزرگترین زنجیره 
کلر و پی وی سی کشور حکایت از افزایش 
20 درصدی تولید محصولات استراتژیک 
شرکت که نقش بسزایی در توسعه صنایع 
پایین دســتی دارد، در مقایســه با مدت 
مشــابه ســال قبل دارد. همزمان با انتشار 
این گــزارش، مدیر مجتمع پتروشــیمی 
اروند با ارائه جزئیات بیشتر از روند تولید 
محصولات مجتمع عنــوان کرد: »تولید 
محصول VCM بــا 1۴ درصد افزایش 
نسبت به مدت مشــابه سال قبل توانسته 
رکورد جدیدی در تولید به ثبت رســاند و 

تولید محصول S-PVC در آبانماه برای 
نخســتین بار با 10۳ درصد برنامه تحقق 
یافته اســت.« محمدرضا خسروی افزود: 

»طی این مــدت، محصول E-PVC به 
عنوان ماده اولیه صنعت چرم کشــور نیز 
20 درصد بیشــتر از مدت مشابه سال قبل 

تولید شــده است تا در آســتانه زمستان، 
صنایع پائین دستی و وابسته به محصولات 
شــرکت پتروشــیمی اروند بــا پایداری 
بیشــتری به خلق ارزش و کارآفرینی در 
سال »مهار تورم، رشد تولید« بپردازند.« این 
افزایش 20 درصدی تولید منجر به افزایش 
20 درصدی در فروش داخلی نیز شــده 
است که می تواند التهاب بازار را در آستانه 
فصل سرد ســال کنترل کند. گفتنی ست، 
پیش از این نیز شــرکت پتروشیمی اروند 
 PVC که به عنــوان ایرانی ترین زنجیره
و کلر کشــور شــناخته می شود، موفق به 
شکستن رکورد تولید با بهره گیری از توان 
مهندسین و متخصصین ایرانی شده بود و 
بخش عمده ای از نیازهای مجتمع را ایرانی 

سازی کرده بود.

مدیر آموزش کسب و کارهای سازمان منطقه آزاد اروند خبر داد:
اهدای 500 دست لباس ورزشی به 

دانش آموزان مدارس استثنایی

هم اندیشی مسئولان اروند و عراق برای 
گسترش توریست درمانی

برگزاری نمایشگاه توانمندی انجمن ها ی 
معلولین و مراکز توانبخشی در منطقه آزاد اروند

ســرویس خبر-مدیر آموزش،توسعه 
و تعالی کســب و کارهای سازمان منطقه آزاد 
اروند از اهدای 500 دســت لباس ورزشی با 
اعتبــاری بالغ بر 200 میلیــون تومان به دانش 
آمــوزان مدارس اســتثنایی، خبــر داد. ضیاء 
جعفری با اشاره به قرار گرفتن در روز جهانی 
معلولین و حمایت از این قشــر جامعه، گفت: 
معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری 
ســازمان منطقه آزاد اروند بــا همکاری اداره 
آموزش و پرورش استثنایی استان خوزستان، اقدام به خرید و توزیع همزمان500 
دســت لباس ورزشی در 6 مدرســه استثنایی با اعتباری بالغ بر 200 میلیون تومان 
کرد. جعفری با اشاره به این مهم که سازمان منطقه آزاد اروند وظیفه خود می داند 
تا در راستای توانمند سازی هرچه بیشتر دانش آموزان استثنایی و ضرورت توجه 
به آنها اقدامات لازم را انجام دهد، اظهار داشــت: 6 مدرســه و ۴ مرکز شامل؛ مراکز 
جامع سنجش، آموزش، توانبخشی و مداخله به هنگام رشدی و تربیت در منطقه 
آزاد اروند وجود دارد که نیاز به همکاری و همیاری در حوزه های مختلف دارند. 
مدیر آموزش،توسعه و تعالی کسب و کارهای سازمان منطقه آزاد اروند روز جهانی 
معلولان را به منظور ترویج درک مســائل مربوط به معلولان و حمایت از کرامت، 
حقوق و رفاه آنها دانست و گفت: هدف از تعیین روز جهانی معلولین، ارتقاء، رشد 

و افزایش آگاهی های عمومی بوده است.

سرویس خبر- نماینده وزیر علوم عراق در منطقه جنوب این کشور و رئیس 
دانشگاه بصره دکتر سعد شاهین و دکتر مرتضی رئیس دانشکده پزشکی دانشگاه 
بصره از دانشگاه علوم پزشکی و مراکز درمانی آبادان بازدید کردند.محمدی رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی آبادان گفت: مسئولان کشور عراق امروز با هدف گسترش 
توریســت درمانی و ایجاد روابط گســترده تر به منظور جذب اساتید و دانشجو در 
دانشــگاه های دو کشور از ظرفیت های علمی آموزشــی آبادان بازدید کردند و در 
گذشــته نیز تفاهم نامه ای در این زمینه و تبادل اســتاد و دانشجو بین دانشگاه علوم 
پزشکی آبادان و دانشگاه بصره منعقد شده بود.به گفته او امیدواریم همکاری های 
آموزشی بین آبادان و بصره ادامه داشته باشد. سال گذشته هزار و 200 بیمار عراقی 

در دانشگاه علوم پزشکی آبادان پذیرش شدند و این روند ادامه خواهد داشت.

سرویس خبر-حجت الاسلام هادی زرشناس.معاون فرهنگی، اجتماعی و 
گردشــگری سازمان منطقه آزاد اروند بیان کرد: آیین افتتاحیه نمایشگاه توانمندی 
افراد دارای معلولیت روز 12 آذر ماه همزمان با روز جهانی معلولین و با حضورامام 
جمعه شهرستان آبادان و تعدادی از مسئولین منطقه، برگزار شد.وی، عزم و اراده این 
معاونت را بر حمایت از افراد کم توان و دارای معلولیت دانست و اظهار داشت: در 
این نمایشگاه که تا چهارشنبه 15 آذر ماه برقرار بود، انجمن های معلولین ، ناشنوایان 
، نابینایان، مراکز توانبخشی ، مدارس استثنایی ، مرکز نگه داری بیماران اعصاب و 
روان و بانوان سرپرست خانوار منطقه آزاد اروند با ارائه هنرهای دستی در رشته های 
مختلف حضور داشتند.معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد 
اروند با بیان اینکه اهمیت دادن به دستاوردهای این جامعه هدف قطعا خودباوری، 
انگیزه وامید را در آنها تقویت می کند خاطرنشان کرد: این نمایشگاه با هدف شناسایی 

و معرفی توانمندی جامعه معلولین به اقشار مختلف جامعه برپا شد.

ســرویس خبر -چاروســی زاده، 
یک فعال گردشــگری گفت: اعطای میز 
گردشــگری ورزشی از ســوی وزارت 
میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی به منطقه آزاد اروند توسعه اقتصادی 
را به همراه دارد. مژگان چاروســی زاده 
در گفتگــو با خبرنگار بــازار اظهار کرد: 
امــروزه اهمیت جاذبه های ورزشــی به 
گونه ای فراگیر شــده  که قســمت مهمی 
از صنعت توریســم، به توریسم ورزشی 
تعبیر می شــود. وی افزود: علیرغم اینکه 
گردشــگری ورزشی تاسیسات گسترده، 
فضــا و امکانات و ســرمایه  های زیادی 
می  طلبد اما بازده اقتصادی، اشــتغالزایی 
و شــهرت فراوانی را به میزبان و شهرها 
اختصاص می  دهد. گردشگری و ورزش 
ارتبــاط تنگاتنگی بــا فرهنگ دارند و در 
ترکیب با دیگر عوامل گردشگری ورزشی 
می توانند نقش اساســی در توســعه آتی 
فرهنــگ و افزایش آگاهی  های فرهنگی 
از طریق توســعه ارتباطــات بین  المللی 

داشته باشــد. چاروسی زاده وجود رشته 
های جذاب و با قدمت را یکی از ظرفیت  
های گردشــگری ورزشــی منطقه آزاد 
اروند عنوان کــرد و گفت: نقش ورزش 
در صنعــت و رونــق اقتصادی شــهرها 
و مناطــق غیرقابل انکار اســت. یکی از 
مســابقات قهرمانی جت اسکی ایران دی 
ماه ســال 1۳9۴ به میزبانی شهر خرمشهر 
در رودخانه کارون برگزار شــد که نشاط 
اجتماعــی را به همراه داشــت و در واقع 
رشــته هــای آبی یکــی از ظرفیت های 
گردشــگری ورزشــی منطقه آزاد اروند 
اســت که رودخانه بهمنشیر در آبادان و 
اروند صغیر در مینوشــهر مــی توانند به 
عنــوان پایلوت مطرح شــوند.این فعال 
گردشــگری با اشــاره به برگزاری اولین 
همایش گردشگری سبز به میزبانی منطقه 
آزاد اروند، خاطرنشان کرد: این اقدام که 
با ابتکار عمل »امیرهوشــنگ بابامرادی«، 
مدیر گردشــگری ســازمان منطقه آزاد 
اروند انجام شد پیامدهای مثبت بسیاری 

به همراه داشــت که یکــی از آنها اعطای 
میز گردشــگری ورزشی توسط وزارت 
میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی بود.چاروسی زاده با تاکید بر اینکه 
اعطای میز گردشــگری ورزشی از سوی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی به منطقه آزاد اروند توسعه 
اقتصــادی را به همراه دارد، گفت: برخی 

رشته ها برای اولین بار از شهر آبادان وارد 
ایران شدند و یا خاستگاه توسعه آنها این 
شهر بوده که می توان به بدمینتون، گلف، 
تنیس و اســکواش اشاره کرد و ضرورت 
دارد در کنار رشــته های آبی این رشــته 
ها نیز در طرح های گردشــگری ورزشی 
دیده شــوند و امکانات مناسب در اختیار 

آنها قرار گیرد.

چاروسی زاده فعال گردشگری:

اعطای میز گردشگری ورزشی به منطقه آزاد اروند توسعه اقتصادی به همراه دارد
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تجلیل از سرمایه گذار و صادرکننده 
برتر منطقه آزاد اروند

سرویس خبر-با حضور مشاور رییس جمهوری و دبیر شورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی، از دو مجموعه روئین دژ بتن و آجیل و خشکبار آرات به ترتیب 
به عنوان سرمایه گذار و صادرکننده برتر و نمونه منطقه آزاد اروند تجلیل شد.  در 
دومین روز از نمایشگاه اختصاصی اوراسیا در تهران همایش تجلیل از صادرکنندگان 
و ســرمایه گذاران برتر مناطق آزاد برگزار و از 1۴ فعال در این حوزه تقدیر به عمل 
آمد.با حضور مشاور رییس جمهوری و دبیر شورای عالی مناطق آزاد کشور از دو 
مجموعه روئین دژ بتن و آجیل و خشکبار آرات به ترتیب به عنوان سرمایه گذار و 

صادرکننده برتر و نمونه منطقه آزاد اروند تجلیل شد.
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محمود یزدان پناه فدائی

مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن خبر داد :

فعالیت ۲۰ پیمانکار برای انتقال آب از 
دریای عمان تا مشهد از مسیر چابهار

ســرویس خبر-مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن گفت :۲۰ پیمانکار در 
تلاش و فعالیت هستند تا آب دریای عمان از مسیر چابهار به مشهد انتقال یابد.

محمدحســن اسدی در حاشیه بازدید یعقوبعلی نظری استاندار خراسان رضوی از 
این طرح کلان کشور گفت: با برنامه ریزی انجام شده در پایان سال ۱۴۰۳ و یا اوایل سال 
۱۴۰۴ آب به زاهدان خواهد رسید.وی ادامه داد: در این راستا پیش بینی شده است تا پایان 
ســال ۱۴۰۵آب دریای عمان به شــهر مشهد برسد.مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و 
معادن بیان کرد: برای انجام این پروژه شــامل لوله گذاری، ساخت آبگیر، آب شیرین کن 
و پمپاژ آب در حال انجام اســت و ۲۰ پیمانکار در قســمت های مختلف در حال فعالیت 
هستند.او تصریح کرد: هدف گذاری اولیه ما انتقال آب به زاهدان است. در این راستا ۱۰ 
پیمانکار ما با ظرفیت ۲ کیلومتر لوله گذاری در روز فعال هســتند که کاری بســیار بزرگی 
به شمار می رود.اسدی با تاکید بر اینکه پروژه انتقال آب از دریای عمان با توان مهندسان 
ایرانی در حال اجرا اســت، خاطرنشــان کرد: یکی از اقدام خوبی که با حضور اســتاندار 
خراســان رضوی و سیستان و بلوچستان با دستور وزیر صنعت معدن و تجارت صورت 
گرفت ایجاد یک کارخانه لوله سازی در شهر زاهدان برای سرعت بخشیدن به انجام این 
طرح اســت.او به وضعیت پیشــرفت فیزیکی پروژه اشاره کرد و گفت: پیشرفت فیزیکی 
این پروژه در مقیاس کل ۱۲ و نیم درصد است، با این حال سه پیمانکار در استان خراسان 
رضوی پیگیری فرایند انشــعاب آب، مسیرســازی و تونل را از قائن تا مشــهد و کامه در 

تربت حیدریه دنبال می کنند.

گروسى مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماكو مطرح كرد؛

برنامه های گسترده منطقه آزاد ماکو برای تبدیل شدن به قطب صنعت، معدن و گردشگری

ســرویس خبر- مدیرعامل سازمان 
منطقــه آزاد ماکو با بیان اینکه این منطقه به 
عنوان یکی از مهمترین منابع سنگ در کشور 
است که برنامه ریزی های گسترده ای در زمینه 
تجارت، لجستیک، ترانزیت و گردشگری 
در توســعه این منطقه به اجرا درآمده است، 
گفت: با توجه به دستاوردهای برجسته در 
حوزه صنعت پوشاک و تولید مواد غذایی، 
منطقه آزاد ماکو به یکی از قطب های جهانی 
در این صنایع تبدیل شــده است و بنا داریم 
تا ماکو به عنوان قطب جذب گردشــگران 

تبدیل شود.
  به گــزارش خبرنــگار مناطق آزاد؛  
حســین گروسی در نشست خبری حاشیه 
نمایشگاه اوراسیا، در ابتدای سخنان خود به 
دلایل حضور در این رویداد مهم بین المللی 
و دســتاوردهای منطقه آزاد ماکو پرداخت 
و اظهار داشــت: برنامه های گسترده ای در 

غرفه منطقه آزاد تجــاری صنعتی ماکو به 
اجــرا درآمده اســت. تصویب طرح جامع 
در کارگــروه تخصصی و ســازمان محیط 
زیست، اهداف و ماموریت های منطقه آزاد 
را به سمت تحقق بیشتر هدایت کرده است.
گروســی افزود: منطقه آزاد ماکو در 
زمینه تجارت، لجستیک، ترانزیت و دهکده 
لجستیک ۱8۰۰ هکتاری، منطقه آزاد ماکو 
بــه عنوان یکــی از بزرگترین دهکده های 
لجستیک کشور شــناخته شده و در مسیر 
کوریدور شــرق به غرب قاره آسیا به اروپا 
وصل می شود. در زمینه تولیدات ارگانیک 
دام و باغ های مدرن با مساحت ۲۰۰9 هکتار 
به بخش خصوصی واگذار شــده و در حال 
حاضــر به تولید محصولات باغی، گردو و 

پسته به صورت مدرن می پردازیم.
وی بــا بیان اینکه بخش معدن منطقه 
آزاد تجاری صنعتی ماکو به دلیل داشــتن 
معادن بی نظیر و کم نظیر سنگ، ممکن است 
در رتبه اول قرار گیرد، گفت: در زمینه معادن، 

منطقــه آزاد ماکو به عنوان یکی از مهمترین 
منابع ســنگ در کشور محسوب می شود و 
ما از معدنکاران و تولیدکنندگان فعال در این 

زمینه دعوت به همکاری می کنیم.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد 
تجاری- صنعتی ماکو، ادامه داد: این منطقه 
آزاد با ارائه این فرصت ها، زمینه های متنوعی 
برای سرمایه گذاران و کسب وکارها فراهم 
کرده و آماده است با همکاری فعال از سوی 
معدنکاران و تولیدکنندگان، به رشد و توسعه 
اقتصــادی این منطقه کمک نماید. ایمیدرو 
اخیراً پنج پهنه معدنی جدید را معرفی کرده 
و معدنکاران با تخصص در فراوری معدنی 
دعوت به شرکت در مناقصات و مزایده های 
این حوزه شــده اند. گروسی تصریح کرد: 
با توجــه به این فرصت ها، ما امیدواریم که 
شرکت های قوی در بخش معدن به منطقه 
آزاد ماکو جذب شــوند و این منطقه به یک 

قطب صنعت معدن تبدیل گردد.
وی در ادامه با اشاره به دستاوردهای 

بزرگ منطقــه آزاد ماکو در حوزه صنعت 
پوشــاک، تولید مواد غذایــی، صادرات و 
بازاریابی خارجی، به اهمیت گردشــگری 
و توســعه همکاری های بین المللی در این 

زمینه تأکید کرد.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد ماکو 
افــزود: در حال حاضر، مناطق آزاد از نقطه 
نظر صنعت پوشــاک به یکی از قطب های 
جهانی تبدیل شده اند و برندهای این صنعت 
از تولیــدات این مناطق به عنوان برندهای 

جهانی شناخته شده اند.
 گروســی با اشــاره به هدفگذاری 
منطقــه آزاد ماکــو برای تبدیل شــدن به 
قطــب جذب گردشــگران در چارچوب 
طرح جامع منطقه، گفت: هفته گذشــته با 
شرکت هواپیمایی ماهان توافق نامه ای منعقد 
کرده اند تا پروازها و سفرهای ترکیبی داخلی 
و خارجی به منطقه آزاد ماکو برگزار شــود. 
این تدابیر با هدف افزایش جذابیت سفرها 
و کاهش هزینه ها برای مسافران انجام شده 

است. که این اقدامات به همراه دیگر تدابیر 
معرفی شده در طرح جامع، با استقبال علمی 

مناسبی مواجه شده اند.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد ماکو 
بــه دلایل حضور در نمایشــگاه اوراســیا 
۱۴۰۲ پرداخــت و عنوان کرد: منطقه ماکو 
به دلیل موقعیــت جغرافیایی نزدیکترین 

نقطــه اتحادیه اروپــا و همچنین به مناطق 
اوراسیا و کشورهای همسایه است. به همین 
منظور سازمان منطقه آزاد ماکو با حضور در 
نمایشگاه های بین المللی و افزایش همکاری 
با کشــورهایی مانند روســیه، تاتارستان و 
قزاقســتان قصد دارد تا میــزان تولیدات و 

صادرات این منطقه را افزایش دهد. 
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مناطق  آزاد مازندران، 
سرخس و دوغارون 

پيشران و الگوي توسعه 
اقتصادي كشور 

توسعه حوزه عمل مناطق براي انتقال 
فناوری های پیشرفته، گسترش و تسهیل 
تولید، صــادرات کالا و خدمات و تأمین 
نیازهای ضروری و منابع مالی از خارج در 
عمل انقلابي در ماهیت مناطق آزاد با هدف 
عینیت بخشیدن به تداوم پیشرفت و تحقق 
اقتصــاد متکی بر دانش و فناوری، عدالت 
بنیان، درون زا و برون گرا، پویا و پیشــرو 
بوده است، به طوري که مي توانند الگوئی 
الهام بخش از نظام اقتصادی اسلام باشند. 
تأســیس این مناطق با رویکرد تجارت و 
صنعت که حســب تعاریف جهاني، زیر 
مجموعه مناطق پردازش صادرات قلمداد 
مي شــوند، در دوره دولت هــاي پنجم و 
ششم)سه منطقه آزاد(، دولت هاي هفتم و 
هشتم)سه منطقه آزاد(، دولت هاي نهم و 
دهم)یك منطقه آزاد(، دولت هاي یازدهم 
و دوازدهم)هشت منطقه آزاد(، و در دوره 
ریاست جمهوري سیدابراهیم رئیسي)سه 

منطقه آزاد( راه اندازي شدند. 
ســه منطقه آزاد تجــاري ـ صنعتي 
مازندران، ســرخس و دوغارون مربوط 
به دوره مشــاورت ریاســت جمهوري و 
دبیري شــوراي عالي مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصــادي حجت الله عبدالملکي اســت 
که در آبان  سال 1402 مدیران اجرایي آنها 
منصوب شده اند. این مدیران باید بتوانند 
بــا برنامه ریزی و پیگیــری امور حقوقی، 
تحویــل امــلاک و اراضــی، برنامه های 
اجرایــی و ســاختار تشــکیلات آن، در 
هماهنگــی با دبیرخانه و ســازمان منطقه 
معین انتخاب شده برای هر منطقه، نسبت 
به تهیه طرح جامع و پیگیری تصویب آنها 
اهتمام ورزند. مناطق آزاد معین این مناطق 
بــه ترتیب، انزلي، چابهار و اروند به لحاظ 
ســاختارمندي و همراستا بودن با توسعه 
محور شرق حائز اهمیت هستند، هر چند 
ممکن است در گردش مالي خود در یك 

مرتبه نباشند.
ـ منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 
مازندران؛ بــا رویکرد ترانزیت، صنایع 
های تك و گردشگری در افزایش ارتباط با 
حوزه کشورهای منطقه،  نقش مهمی دارد. 
بازار هدف این منطقه دراستان مازندران، 
بازار بزرگ کشــورهای مشترک المنافع 
حوزه قفقاز و آسیای میانه است که توجه 
جــدي به اقلام وارداتــي آنها براي تولید 
در منطقــه و صادرات به همان کشــورها 
می توانــد اســتان مازندران را به رشــد 
اقتصادی قابل توجهي برســاند. به ویژه 
که مازندران به مثابه قطب کشــاورزی و 
صنعت کشــور با برخورداری از سه بندر 

مهم امیرآباد، نوشهر و فریدونکنار و قرار 
گرفتــن در موقعیت جغرافیایی راهبردی 
و با توجه به دیپلماســی اقتصادی دولت 
ســیزدهم در احیــای کریدور شــمال ـ 
جنــوب می تواند رونــق بخش تجارت 
 بــه منزله دروازه صادرات کشــور تبدیل 

شود.
ـ منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 
ســرخس؛ با امــکان اتصال بــه نقطه 
صفــر مــرزی ترکمنســتان و اتصال به 
راه آهن مشــهد ـ ســرخس ـ تجن که از 
منطقه می گذرد بــا برقراري ارتباط ریلی 
کشورهای آســیای مرکزی با کشورهای 
اروپایی که از مهم ترین مزیت های منطقه 
آزاد سرخس به شــمار مي رود، از جمله 
مناطق آزاد کشــور اســت کــه در ایجاد 
عرصه فعالیت های تجــاری منطقه ای و 
بهره برداری از بازارهاي کشورهای آسیای 
میانــه، حوزه قفقاز  در جهت اســتفاده از 
تســهیلات ترانزیت داخلــی و خارجی 
صادرات و صــادرات مجدد مي تواند به 
رویکرد توسعه در شرق کشور کمك کند. 
همچنین بستر مناسبي برای فعالیت های 
صنعتی، تولیدی و تجاری با هدف افزایش 
صادرات کالا و ارائه خدمات براي حضور 
فعال در بازارهای منطقه ای و بین المللی و 

جذب سرمایه گذاري است.
ـ منطقه آزاد دوغارون؛ با گرایش 
تولیــد و تجارت در نقطــه صفر مرزی با 
افغانســتان  مهمترین وارد کننده کالاهای 
ایرانی با محوریت گمــرک دوغارون به 
منزله معبر رســمی شــرق کشور است. 
فراورده های ســوختی، کالاها و مصالح 
ساختمانی، مواد غذایی و غیره عمده ترین 
محصولات صادراتــی از این منطقه بوده 
و بــرای تأمیــن نیازهای بــازار هدف و 
کشورهای حوزه CIS ظرفیت هاي لازم 
را بــراي ســرمایه گذاری در امور صنایع 
مواد محــور، تبدیلی، پــردازش کالاها، 
تجزیه، تکمیل و مونتاژ، تغییر بسته بندی، 
 جذب دانشــجو و ایجــاد مراکز درمانی 

دارد.
 دردوره پــس از آنکــه نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی با تقاضای استرداد 
لایحه ســه منطقه آزادتجــاری ـ صنعتی 
سرخس، دوغارون و مازندران با 147 رای 
موافق، 30 رای مخالف و 1 رأی ممتنع) از 
207رأي موجود( موافقت کردند؛ مقرر شد 
دولت سه لایحه جداگانه برای ایجاد مناطق 
آزاد تجاری ـ صنعتی سرخس، دوغارون 
و مازندران ارائه شود. دولت سیزدهم نامه 
استرداد لایحه ایجاد مناطق آزاد سرخس، 

دوغــارون و مازنــدران را در تاریــخ 29 
خرداد 1401برای طی تشریفات قانونی به 
مجلس شــورای اسلامی ارسال کرده بود. 
در سابقه موضوع لازم به یادآوري است که 
دولت دوازدهم لایحه تأسیس مناطق آزاد 
مازندران، دوغارون و سرخس را در قالب 
یــك لایحه تقدیم مجلس دهم شــوراي 
اسلامي کرده بود و بعد از رفت و برگشتی 
که میان مجلس شوراي اسلامي و شورای 
نگهبان انجام گرفت، بررسی این لایحه به 
مجلس دهم نرسید و در عمل موضوع به 
مجلس یازدهم واگذار شد. دلیل استرداد 
لایحه دولت آن بــود که با توجه به اینکه 
اطلاعات ارائه شــده در خصوص مناطق 
آزاد مازندران، دوغارون و سرخس کافی 
و توجیه کننده نبود، موضوع روشن نبوده 
و دارای ابهــام اســت از این رو، ضروری 
دانسته شد که در راستای اجرای اصل نود 
و چهارم قانون اساسی و تطبیق مصوبات با 
موازین شرعی و قانون اساسی، اطلاعات 
لازم درباره هر یك از مناطق آزاد به تفکیك 
آورده شــده و به صورت جداگانه همراه 
با مصوبه ارائه شــود تــا امکان اظهار نظر 
فراهم گــردد. در مجلس یازدهم به دلیل 
ابهاماتــی که در لایحه وجود داشــت و 
اطلاعات دقیق و شــفاف نبود در نهایت 
مقرر شــد تا  دولت بــه جای یك لایحه، 
سه لایحه جداگانه تقدیم مجلس یازدهم 
کند که این کار انجام شد. این لایحه ها در 
کمیسیون اقتصاد مجلس بررسی شدند و 
پس از تقدیم به صحن علني مورد بررسی 

نمایندگان مجلس قرار گرفت. 
این تصمیم همچنین با توجه به نقش 
تعیین کننــده  ایجاد مناطــق آزاد در رونق 
اقتصادی و بهبود شرایط زندگی مردم در 
مناطق مرزی و کارساز و مفید بودن آنها در 
شرایط تحریم ها گرفته شده بود. این لایحه 
جلسه مورخ 16 اردیبهشت ماه 1399 در 
مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده 
بود و در جلسه مورخ 24 اردیبهشت 1399 
شورای نگهبان مطرح شده بود و نتیجه آن 
به شرحي اعلام شد که با توجه به تصویب 
مجلس شــوراي اســلامي،  لایحه ایجاد 
مناطق آزاد سرخس، دوغارون و مازندران 
در شورای نگهبان، اطلاعات ارائه شده در 
راستای اصل نود و چهارم قانون اساسی و 
تطبیق مصوبات با موازین شرعی و قانون 
اساسی در خصوص هریك از مناطق آزاد 
کافی و توجیه کننده دانسته نشد و به لحاظ 
روشن نبودن و داراي ابهام بودن مورد تأیید 

قرار نگرفت. 
به همیــن منظور دولت ســیزدهم 

ســه لایحه مجزا براي ایجــاد منطقه آزاد 
سرخس، دوغارون و مازندران ارائه نمود 
که وصــول آن در تاریخ 29 خرداد 1401 

اعلام شد.
ســرخس: متن لایحه اخیر دولت 
ســیزدهم به ترتیب زیر بود؛ ماده واحده 
ـ به دولت اجازه داده می شــود در اســتان 
خراسان رضوی )سرخس( در محدوده به 
شرح نقشه پیوست، منطقه آزاد تجاری – 

صنعتی ایجاد نماید.
تبصره ـ منطقه آزاد تجاری - صنعتی 
یادشده براســاس قانون چگونگی اداره 
مناطق آزاد تجــاری - صنعتی جمهوری 
اســلامی ایــران - مصــوب 1372 - با 

اصلاحات بعدی آن اداره خواهد شد.
کمیســیون اقتصادی مجلس 
شوراي اســامي در جلسه مورخ 
1401/4/7 بــا اعمــال اصاحات و 
تغییراتی،  لایحه یادشده را تصویب 
کرد. تغییرات و اصاحات کمیسیون 
اقتصادی مجلس به ترتیب زیر ایراد 

شده بود:
1ـ تاکید بر ایجــاد منطقه خارج از 

نقاط جمعیتی )صدر ماده(.
2ـ استفاده از امتیازات گمرکی منطقه 
پس از محصورسازی منطقه و تایید گمرک 

)تبصره 2(.
3ـ الــزام دولت بــه تصویب طرح 
جامع منطقه آزاد و تعیین زمان )تبصره 3(.

4ـ محدودیــت در اعطــای امتیاز 
کالای همراه مســافر و تردد خودروهای 

خارجی )تبصره 4 و 5(.
5ـ الزام بــه ارائه گزارش دوره ای از 

عملکرد مناطق )تبصره 6(.
این لایحه در نشست علنی مجلس 
شــوراي اســلامي  با کلیــات گزارش 
کمیسیون اقتصادی در مورد لایحه ایجاد 
منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی ســرخس با 
163 رأی موافــق، 33 رأی مخالــف و 9 
رأی ممتنع از مجموع 226 نماینده حاضر 
در جلســه مورد موافقت قــرار گرفت. 
نمایندگان مجلس با ماده واحده این لایحه 
بــا 171 رأی موافق، 17 رأی مخالف و 8 
رأی ممتنع از مجموع 221 نماینده حاضر 

در جلسه موافقت کردند.
دغارون: متــن لایحه اخیر دولت 
سیزدهم به ترتیب زیر بود؛ ماده واحده ـ به 
دولت اجازه داده می شود در استان خراسان  
رضوی )دوغارون( در محدوده به شــرح 
نقشه مربوطه، منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 

ایجاد نماید.
تبصره: منطقه آزاد تجاری - صنعتی 

یادشده براســاس قانون چگونگی اداره 
مناطق آزاد تجــاری - صنعتی جمهوری 
اســلامی ایران – مصوب سال 1372 - با 

اصلاحات بعدی آن اداره خواهد شد.
کمیسیون اقتصادی مجلس در جلسه 
مورخ 1401/04/07 با اعمال اصلاحات و 
تغییراتــی، این لایحــه را تصویب کرد. 
تغییرات و اصلاحات کمیسیون اقتصادی 

مجلس به ترتیب زیر بود:
تأکید بر ایجاد منطقه خارج از نقاط 

جمعیتی )صدر ماده(،
اســتفاده از امتیازات گمرکی منطقه 
پس از محصورسازی منطقه و تأیید گمرک 

)تبصره 2(،
الــزام دولت به تصویب طرح جامع 

منطقه آزاد و تعیین زمان )تبصره 3(،
محدودیــت در اعطای امتیاز کالای 
همراه مسافر و تردد خودروهای خارجی 

)تبصره 4 و 5(،
الزام بــه ارائه گــزارش دوره ای از 

عملکرد مناطق )تبصره 6(.
نمایندگاه مجلس شوراي اسلامي در 
جریان بررسی گزارش کمیسیون اقتصادی 
در مورد لایحه ایجاد منطقه آزاد تجاری ـ 
صنعتی دوغــارون با 161 رأی موافق، 53 
رأی مخالــف و 8 رأی ممتنع از مجموع 
244 نماینده حاضر در جلسه با کلیات این 
لایحه موافقت کردند. همچنین نمایندگان 
مجلس در این نشســت با مــاده واحده 
ایــن لایحه بــا 166 رأی موافق، 18 رأی 
مخالــف و 10 رأی ممتنع از مجموع 230 
نماینده حاضر در جلســه موافقت کردند. 
براســاس این ماده  واحده؛ به دولت اجازه 
داده می شود در استان خراسان رضوی در 
محدوده  خارج از نقاط جمعیتی به شــرح 
نقشــه  مربوطه و گزارش توجیهی، منطقه 
آزاد تجــاری ـ صنعتی دوغارون را ایجاد 

کند.
مازنــدران: متن لایحــه دولت 
سیزدهمبه ترتیب زیر بود؛ ماده واحده ـ به 
دولت اجازه داده می شود در استان مازندران 
در محدوده به شرح نقشه مربوطه، منطقه 

آزاد تجاری ـ صنعتی ایجاد نماید.
تبصره: منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 
یادشده براســاس قانون چگونگی اداره 
مناطق آزاد تجــاری - صنعتی جمهوری 
اســلامی ایــران ـ مصــوب 1372 - با 

اصلاحات بعدی آن اداره خواهد شد.
کمیسیون اقتصادی مجلس در جلسه 
مورخ 1401/7/24 با اعمال اصلاحات و 
تغییراتــی، این لایحــه را تصویب کرد. 
تغییرات و اصلاحات کمیسیون اقتصادی 

مجلس به ترتیب زیر بوده است:
1. تأکیــد بر ایجــاد منطقه خارج از 

نقاط جمعیتی )صدر ماده(.
اســتفاده از امتیازات گمرکی منطقه 
پس از محصورسازی منطقه و تأیید گمرک 

)تبصره 2(.
الــزام دولت به تصویب طرح جامع 

منطقه آزاد و تعیین زمان )تبصره 3(.
محدودیــت در اعطای امتیاز کالای 
همراه مسافر و تردد خودروهای خارجی 

)تبصره 4 و 5(.
الزام بــه ارائه گــزارش دوره ای از 

عملکرد مناطق )تبصره 6(.
بنا به گزارش کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــوراي اسلامي در جلسه علني 
مورخ 1401/7/24 با اعمال اصلاحات و 
تغییراتی، لایحه ایجاد منطقه آزاد تجاری ـ 
صنعتی مازندران مورد بررسی قرار گرفت 
و کلیات آن بــا 124 رای موافق، 57 رای 
مخالف، 6رای ممتنع از 219 آرای ماخوذه 

به تصویب رسید.
لایحــه ایجاد منطقــه آزاد تجاری 
- صنعتی مازندران کــه با اصلاحاتی در 
جلســه مورخ بیست و هفتم شهریور ماه 
1402 به تصویب مجلس شورای اسلامی 
رسیده بود؛ در جلســه مورخ1402/7/4 
شــورای نگهبان مورد تأیید قرار گرفت و 
با توجه به اصلاحات به عمل آمده مغایر با 
موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.

قانــون ایجــاد منطقــه آزاد 
تجاری ـ صنعت دوغارون )مصوب 

)1402/7/10
ماده   واحده ـ بــه دولت اجازه داده 
می شــود در استان خراســان رضوی در 
محدوده  خارج از نقاط جمعیتی به  شــرح 
نقشــه  مربوطه و گزارش توجیهی، منطقه 
آزاد تجــاری ـ صنعتی دوغارون را ایجاد 

کند.
تبصره1: منطقــه آزاد تجاری ـ 
صنعتی ایجاد شــده با رعایت تبصره های 
بعدی و بر اســاس قانون چگونگی اداره 
مناطق آزاد تجــاری ـ صنعتی جمهوری 
اســلامی ایــران مصــوب 1372/6/7 با 
اصلاحات و الحاقات بعدی و اساســنامه 
مربــوط، اداره می شــود و در موارد پیش  
بینی نشــده در این قانون و اساسنامه، تابع 
قانون تجارت )در مواردی که به تشخیص 
فقهای شورای نگهبان مغایر شرع نباشد( 
خواهد بود. هرگونه تغییر در محدوده های 
مصوب، منوط به پیشــنهاد هیأت وزیران 
 و تصویــب مجلس شــورای اســلامی 

است.

تعداد مناطق آزاد پس از تصویب تبصره 19 قانون برنامه اول توسعه اقتصادي، اجتماعي و فرهنگي، تاکنون به 18 منطقه رسیده است. رویكرد این مناطق بر اساس ماده اول قانون چگونگي 
اداره مناطق آزاد، تسریع در انجام امور زیربنایی، عمران و آبادانی رشد و توسعه اقتصادی، سرمایه گذاری و افزایش درآمد عمومی، ایجاد اشتغال سالم و مولد، تنظیم بازار کار و کالا، حضور 

فعال در بازارهای جهانی و منطقه ای، تولید و صادرات کالاهای صنعتی و تبدیلی و ارائه خدمات عمومی بوده است. این اهداف با بند 11 اقتصاد مقاومتي در عمل جان تازه اي به خود گرفته اند.
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تبصره2: اعمال امتیازات قانونی 
مربوط به ورود و خروج کالا به  استثنای 
مواد، کالاها، تجهیزات و ماشــین آلات 
مــورد نیاز طرح های ســرمایه گذاری و 
توســعه ای مناطق، در این منطقه، منوط 
به  تأیید محصور شدن محدوده مورد نظر 
توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران و 
استقرار آن در مبادی ورودی و خروجی 
منطقه اســت. ســازمان منطقه می تواند 
بخــش هایی از محدوده قانونی مصوب 
منطقه را به  تدریج محصور و پس از تأیید 
و استقرار گمرک جمهوری اسلامی ایران 

نسبت به عملیاتی  نمودن آن اقدام کند.
تبصره3: سازمان منطقه موظف 
اســت ظرف یک ســال و نیــم پس از 
تشــکیل، طرح جامع منطقه را با رعایت 
اســناد و طرح های ملی بالادســتی تهیه 
و برای تصویب به شــورای عالی مناطق 
آزاد تجــاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی 
ارائــه کند. این شــورا موظف اســت 
حداکثر ظرف شــش ماه پس از دریافت 
طرح جامع، نسبت به  تصویب آن اقدام و 

مراتب را جهت اجرا ابلاغ کند.
تبصره4: حکم تبصره )3( قانون 
ایجاد هفت منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 
و ایجاد ســیزده منطقه ویــژه اقتصادی 
مصــوب 1399/2/30 در خصوص این 

منطقه لازم الاجراست.
واردات  مجــوز   : تبصــره5 
خودروهــای ســواری خارجــی در 
محدوده این منطقه، صرفاً به اشــخاصی 
اعطا می شــود کــه دارای مجوز فعالیت 
اقتصادی در محدوده منطقه باشند. تردد 
خودروهــای مزبور صرفــاً در محدوده 
مصوب پیوســت این قانون امکان پذیر 

است.
تبصره6 : دبیرخانه شــورایعالی 
مناطــق آزاد تجاری ـ صنعتــی و ویژه 
اقتصادی مکلف است هر شش ماه یک بار 
گزارش عملکرد منطقــه آزاد تجاری ـ 
صنعتی ایجادشــده به موجب این قانون 
را تهیه و به کمیســیون اقتصادی مجلس 

شورای اسلامی ارائه کند.
قانون فوق مشــتمل بر ماده  واحده 
و شش ــتبصره منضم به یک فقره نقشه که 
گزارش آن از سوي کمیسیون اقتصادی 
به صحن علنی تقدیم شــده  بود، پس از 
تصویب در جلســه علنی روز دوشــنبه 
مورخ بیســت و هفتم شهریورماه 1402 
مجلــس شــوراي اســلامي در تاریخ 
1402/7/4 به تأیید شورای نگهبان رسید.

قانون ایجاد منطقه آزاد تجاری 
 ـ صنعتــی مازنــدران )مصوب 

)1402/ 7 / 10
ماده  واحده ـ بــه دولت اجازه داده 
می شــود در استان مازندران در محدوده  
خارج از نقاط جمعیتی به شرح نقشه های  
مربوطــه و گزارش توجیهی، منطقه آزاد 
تجاری ـ صنعتی مازندران را ایجاد کند.

تبصره1: منطقــه آزاد تجاری ـ 
صنعتی ایجاد شده با رعایت تبصره های 
بعدی و بر اســاس قانون چگونگی اداره 
مناطــق آزاد تجاری ـ صنعتی جمهوری 
اســلامی ایران مصــوب 1372/6/7 با 
اصلاحات و الحاقات بعدی و اساسنامه 
مربوط، اداره می شــود و در موارد پیش 
 بینی  نشــده در این قانون و اساســنامه، 
تابــع قانون تجــارت )در مواردی که به 
تشخیص فقهای شــورای نگهبان مغایر 
شرع نباشد( خواهد بود. هرگونه تغییر در 
محدوده های مصوب، منوط به پیشنهاد 
هیأت وزیران و تصویب مجلس شورای 

اسلامی است.
تبصره2: اعمال امتیازات قانونی 
مربوط به ورود و خروج کالا به استثنای 
مواد، کالاها، تجهیزات و ماشــین آلات 
مــورد نیاز طرح های ســرمایه گذاری و 

توسعه ای مناطق، در این منطقه، منوط به 
تأیید محصور شــدن محدوده مورد نظر 
توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران و 
استقرار آن در مبادی ورودی و خروجی 
منطقه اســت. ســازمان منطقه می تواند 
بخــش هایی از محدوده قانونی مصوب 
منطقه را به تدریج محصور و پس از تأیید 
و استقرار گمرک جمهوری اسلامی ایران 

نسبت به عملیاتی نمودن آن اقدام کند.
تبصره3: سازمان منطقه موظف 
اســت ظرف یک  ســال و نیــم پس از 
تشــکیل، طرح جامع منطقه را با رعایت 
اســناد و طرح های ملی بالادســتی تهیه 
و برای تصویب به شــورای عالی مناطق 
آزاد تجــاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی 
ارائه کند. این شورا موظف است حداکثر 
ظرف شــش ماه پــس از دریافت طرح 
جامع، نســبت به تصویــب آن اقدام و 

مراتب را جهت اجرا ابلاغ کند.
تبره4: حکم تبصره )3( قانون ایجاد 
هفت منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی و ایجاد 
ســیزده منطقه ویــژه اقتصادی مصوب 
1399/2/30 در خصــوص ایــن منطقه 

لازم الاجراست.
واردات  مجــوز   : تبصــره5 
خودروهــای ســواری خارجــی در 
محدوده این منطقه، صرفاً به اشــخاصی 
اعطا می شــود کــه دارای مجوز فعالیت 
اقتصادی در محدوده منطقه باشند. تردد 
خودروهــای مزبور صرفــاً در محدوده 
مصوب پیوســت این قانون امکان پذیر 

است.
تبصره6 : دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مکلف است 
هر شــش ماه یک بار گــزارش عملکرد 
منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی ایجادشده به 
موجب این قانون را تهیه و به کمیســیون 
اقتصادی مجلس شــورای اسلامی ارائه 

کند.
قانون فوق مشتمل بر ماده  واحده و 
شــش  تبصره منضم به سه فقره نقشه که 
گزارش آن از سوي کمیسیون اقتصادی 
به صحن علنی تقدیم شــده  بود، پس از 
تصویب در جلســه علنی روز دوشــنبه 
مورخ بیســت و هفتم شهریور ماه 1402 
مجلــس شــوراي اســلامي، در تاریخ 
1402/7/4 به تأیید شورای نگهبان رسید.

 قانــون ایجاد منطقــه آزاد 
تجاری ـ صنعتی سرخس )مصوب 

)1402/7/10
ماده  واحده ـ بــه دولت اجازه داده 
می شــود در اســتان خراسان رضوی در 
محدوده  خارج از نقاط جمعیتی به  شرح 
نقشه  پیوست و گزارش توجیهی، منطقه 
آزاد تجاری ـ صنعتی ســرخس  را ایجاد 
کند. در مورد اموال موقوفه و اداره آن در 
این منطقه، رعایت موازین شرع و غبطه 

و مصلحت وقف لازم است.
تبصره1: منطقــه آزاد تجاری ـ 
صنعتی ایجاد شده با رعایت تبصره های 
بعدی و بر اســاس قانون چگونگی اداره 
مناطــق آزاد تجاری ـ صنعتی جمهوری 
اســلامی ایران مصــوب 1372/6/7 با 
اصلاحات و الحاقات بعدی و اساسنامه 
مربوط، اداره می شــود و در موارد پیش 
 بینی نشــده در این قانون و اساســنامه، 
تابــع قانون تجــارت )در مواردی که به 
تشخیص فقهای شــورای نگهبان مغایر 
شرع نباشد( خواهد بود. هرگونه تغییر در 
محدوده های مصوب، منوط به پیشنهاد 
هیأت وزیران و تصویب مجلس شورای 

اسلامی است.
تبصره2: اعمال امتیازات قانونی 
مربوط به ورود و خروج کالا به استثنای 
مواد، کالاها، تجهیزات و ماشــین آلات 
مــورد نیاز طرح های ســرمایه گذاری و 
توســعه ای مناطق، در این منطقه، منوط 

به تأیید محصورشدن محدوده مورد نظر 
توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران و 
استقرار آن در مبادی ورودی و خروجی 
منطقه اســت. ســازمان منطقه می تواند 
بخــش هایی از محدوده قانونی مصوب 
منطقه را به تدریج محصور و پس از تأیید 
و استقرار گمرک جمهوری اسلامی ایران 

نسبت به عملیاتی نمودن آن اقدام کند.
تبصره3: سازمان منطقه موظف 
اســت ظرف یک ســال و نیــم پس از 
تشــکیل، طرح جامع منطقه را با رعایت 
اســناد و طرح های ملی بالادستی تهیه و 
برای تصویب به شــورایعالی مناطق آزاد 
تجــاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی ارائه 
کند. این شــورا موظف اســت حداکثر 
ظرف شــش ماه پــس از دریافت طرح 
جامع، نســبت به تصویــب آن اقدام و 

مراتب را جهت اجرا ابلاغ کند.
تبصره4: حکم تبصره )3( قانون 
ایجاد هفت منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی 
و ایجاد ســیزده منطقه ویــژه اقتصادی 
مصــوب 1399/2/30 در خصوص این 

منطقه لازم الاجراست.
واردات  مجــوز  تبصــره5: 
خودروهــای ســواری خارجــی در 
محدوده این منطقه، صرفاً به اشــخاصی 
اعطا می شــود کــه دارای مجوز فعالیت 
اقتصادی در محدوده منطقه باشند. تردد 
خودروهــای مزبور صرفــاً در محدوده 
مصوب پیوســت این قانون امکان پذیر 

است.
دبیرخانه شورای عالی  تبصره6: 
مناطــق آزاد تجاری ـ صنعتــی و ویژه 
اقتصادی مکلف است هر شش ماه یک بار 
گزارش عملکرد منطقــه آزاد تجاری ـ 
صنعتی ایجاد  شــده به موجب این قانون 
را تهیه و به کمیســیون اقتصادی مجلس 

شورای اسلامی ارائه کند.
قانون فوق مشتمل بر ماده  واحده و 
شش تبصره و یک فقره نقشه که گزارش 
آن توســط کمیسیون اقتصادی به صحن 
علنی تقدیم شده  بود، پس از تصویب در 
جلسه علنی روز چهارشنبه مورخ بیست 
و نهم شهریور ماه 1402 مجلس شوراي 
اســلامي، در تاریخ 1402/7/4 به تأیید 

شورای نگهبان رسید.
آزاد  منطقــه  راه انــدازي 
مازندران: با اشــاره به اینکه تشــکیل 
منطقــه آزاد در اســتان مازنــدران بــا 
محوریت ســه منطقه شــامل هزار و 60 
هکتار در بندرامیرآبــاد، 461 هکتار در 
منطقــه میرود تا چپکــرود و حدود 84 
هکتار زمین در بندر نوشــهر به تصویب 
مجلس شــورای اسلامی و تائید شورای 
نگهبان رســیده است، این منطقه در سه 
نقطه بندر نوشهر منطقه چپکرود بابلسر 
و بندر امیرآباد به دلیل فعالیت گســترده 
تجــاری و گردشــگری انتخاب شــد. 
منطقه چپکرود بابلســر به دلیل استقرار 
دو دانشگاه مهم در منطقه و بندر امیراباد 
بهشــهر به دلیل دارا بودن خطوط ریلی 
رورو به عنوان منطقه آزاد انتخاب شدند. 
بــا هدف گذاری های انجام شــده موانع 
صادراتــی برای صادرکننــدگان و تجار 
در منطقــه آزاد بر طرف شــده و تعرفه 
گمرکــی صفر خواهد شــد. پیش بیني 
مي شود حدود یکســال تا یکسال و نیم 
آینده با طی مرحله تشریفات منطقه آزاد 
مازندران فعال  شود. بندر امیرآباد یکی از 
محورهای توسعه و اجرای منطقه آزاد در 
استان مازندران به شمار می رود. همچنین 
با پویایی صنعت و تجارت در مازندران 
و برنامه ریــزی مناســب و بهره گیــری 
از ایــن ظرفیت ها در دولت ســیزدهم، 
موجــب رونق اقتصادی هر چه بیشــتر 
مازندران فراهم می شــود. در خصوص 
چگونگــی تدوین برنامه هــای اجرایی 

همــگام با سیاســت های کلان و برنامه 
های راهبردی ســازمان بنادر و دبیرخانه 
شــورای عالی مناطق آزاد از بندر امیرآباد 
بــه عنوان یکی از اصلی ترین محورهای 
توسعه این منطقه نام برده مي شود و امید 
مي رود شــرایط لازم برای بهره برداری 
ســایر اســتان ها از ظرفیت بندر امیرآباد 
برای صــادرات کالاهــا و محصولات 
تولیدی مهیا شود. در تاریخ سوم آبانماه 
1402 طــي حکمي از جانب حجت الله 
عبدالملکي مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شورایعا لي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، 
حجت الاســلام و المسلمین مجیدرضا 
فولادی به عنوان مدیر اجرایی منطقه آزاد 
تجاری ـ صنعتی مازندران منصوب شد. 
در این حکم از ایشــان خواسته شده بود 
تا براي راه انــدازی منطقه آزاد مازندران 
با برنامه ریــزی و پیگیری امور حقوقی، 
تحویل امــلاک و اراضــی، برنامه های 
اجرایی و ســاختار تشــکیلات آن، در 
هماهنگی با دبیرخانه و ســازمان منطقه 
معین انتخاب شده برای آن منطقه، نسبت 
به تهیه طرح جامــع و پیگیری تصویب 
آن اهتمــام ورزد. از این رو، منطقه آزاد 
مازندران با توجه به سرمایه گذاری های 
زیــاد صورت گرفته  و رشــد تجارت، 
صادرات، واردات و ترانزیت و همچنین 
سرمایه گذاری هاي خارجی مشترکي که 
تا کنون انجام گرفته و به خصوص ارتباط 
آن با کشــورهای حوزه اوراســیا که از 
مزیت های ویژه استان مازندران به شمار 
مي رود، قابل پیش بیني اســت که بتواند 
به اهداف و ماموریت هاي منطقه اي خود 

بیش از پیش نائل شود.
آزاد  منطقــه  راه انــدازي   
ســرخس و دوغارون: بــا توجه به 
تشــکیل مناطق ویژه اقتصادي سرخس 
و  اردیبهشــت 1375  تاریــخ 24  در 
دوغارون در ســال 1389 ، و اینکه هر دو 

این مناطق در اســتان خراسان رضوي و 
در شرق کشــور قرار دارند، در تاریخ 3 
آبان 1402 با حکم مشاور رئیس جمهور 
و دبیر شــورای عالی مناطق آزاد تجاری 
ـ صنعتــی و ویــژه اقتصادی، محســن 
پوراحمدی به عنوان مدیر اجرایی منطقه 
آزاد تجاری ـ صنعتی سرخس منصوب 
شــد. در این حکم خواســته شده بود تا 
بــراي راه اندازی منطقه آزاد ســرخس 
و دوغــارون با برنامه ریــزی و پیگیری 
امور حقوقی، تحویــل املاک و اراضی، 
برنامه های اجرایی و ساختار تشکیلات 
آن، در هماهنگی با دبیرخانه و ســازمان 
منطقه معین انتخاب شده برای آن منطقه، 
نســبت به تهیه طرح جامــع و پیگیری 
تصویب آن اهتمام ورزد .پوراحمدي در 
مراســم معارفه منطقه آزاد یاد آور شد که 
دوغارون نقش مهمی در توسعه اقتصاد 

شرق کشور دارد.     
وی مرز دوغارون را یکی از مرزهای 
مهم و استراتژیک در شرق کشور دانست 
که می تواند در توســعه منطقه آزاد نقش 
مهمــی ایفا کند. عبدالملکي در مراســم 
معارفــه پوراحمدي اظهــار امیدواری 
کرده بود که همه امور تبدیل منطقه ویژه 
اقتصادی ســرخس به منطقه آزاد تا پایان 

دی ماه سال جاری به وقوع بپیوندد.
پوراحمدی همچنین در مورد منطقه 
آزاد دوغارون گفت که با تبدیل این منطقه 
به منطقه آزاد کشورهای همسایه استقبال 
خوبــی از آن  خواهند کــرد. به ویژه که 
اشتیاق فراوان سرمایه گذاران افغانستانی 
برای حضور در منطقه آزاد دوغارون قابل 
توجه اســت. پوراحمدي در سفر خود 
به شهرســتان تایباد یاد آور شــد که مرز 
دوغارون یکــي از مرزهاي راهبردي در 
شرق کشور است که مي تواند در توسعه 
منطقــه آزاد دوغارون نقــش مهمي ایفا 
کند. این منطقه یک فرصت مناسب براي 

توسعه اشــتغال و اقتصاد منطقه است و 
ایجاد منطقه آزاد دوغارون از چندگانگي 
مجموعه دســتگاههاي مســتقر در آن 
خواهد کاســت.لازم به توضیح است که 
این سه منطقه مي توانند پیشران و الگوي 
توســعه اقتصادي در کشور بوده که کلید 
اجراي آن در دولت ســیزدهم زده شده 
است. همچنین با عزمي که براي توسعه 
مناطــق آزاد از جمله این ســه منطقه به 
منزله الگوي اقتصادي کشور وجود دارد، 
و با توجه به نگرش دیپلماسي اقتصادي 
دولت ســیزدهم، این مناطــق قادرند با 
اســتفاده از تجربیات ســایر مناطق آزاد 
کشور، رویکردي متفاوت از مناطق آزاد 
دیگر کشور به سمت استراتژي اقیانوس 
آبي و استراتژي ســبز که همانا نوآوري 
و خلق بــازار کالاها و خدمات اســت 
رهنمون شوند. اســاس این رویکرد به 
واقع عملیاتي کردن دیدگاه هاي اقتصادي 
مناطــق آزاد از طریــق مردمي کــردن 
و بین المللــي ســاختن آنهــا با هدف 
برون گرایي اقتصاد و مزیت ســازي هاي 
جدید است. تحلیل محتواي دیدگاه هاي 
دبیر شــوراي عالي مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصــادي براي تحقــق ماموریت هاي 
این مناطق بســیارحایز اهمیت اســت. 
عملیاتي کردن بسته هاي سرمایه گذاري 
بر اســاس مزیت هاي اختصاصي مناطق 
با هدف جذب ســرمایه گذاران محلي و 
خارجي به ویــژه در بازارهاي صادراتي 
هــدف این مناطق با زمینه ســازي تولید 
اقلام وارداتي آنها در مناطق بســیار موثر 
خواهد بود. جذب حداقل بیست درصد 
از اقلام وارداتي کشــورهاي همجوار در 
تمام مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و کشور 
به واقع مهیاکننده بازار صادراتي مناطق و 
حتي جذب سرمایه گذاري آن کشورها 
به صورت مشــارکت با سرمایه گذاران 

ایراني را فراهم خواهند ساخت.
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صادرات اولین محموله از 
منطقه ویژه اقتصادی کاوه به ارمنستان

ســرویس خبر- با حضور مشــاور 
رییس جمهور و دبیر شــورای عالی مناطق 
آزاد تجــاری، صنعتی و ویــژه اقتصادی 
نخستین محموله صادراتی حاوی سولفات 
پتاسیم از منطقه ویژه اقتصادی کاوه به کشور 

ارمنستان حرکت کرد.
مشاور دبیر شورای عالی مناطق آزاد 
تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی در حاشیه 
انتقال اولین محمولــه صادراتی این واحد 
تولیدی به ایسنا گفت: سال جهش تولید و 
مهار تورم در حالی به پایان خواهد رسید که 
رشد چندبرابری در سرمایه گذاری مناطق 

آزاد تجاری و ویژه اقتصادی محقق شود.
حجــت الله عبدالملکــی به جهش 
در صــادرات با هــدف بازارهای داخلی و 
خارجی اشاره کرد و گفت: نمایشگاه هایی 
در خــارج از کشــور بــا هــدف معرفی 
توانمندی هــای صادراتــی مناطق ویژه و 
اقتصادی کشور برپا شده است و در یکی از 
نمایشگاه هایی که در کشور ارمنستان برگزار 
شد برخی شرکت های تولیدکننده در منطقه 

ویژه اقتصادی کاوه نیز حضور داشــتند و 
امروز مراسم بدرقه اولین محموله صادراتی 
این واحد تولیدی در منطقه ویژه اقتصادی 
کاوه به مقصد ارمنســتان انجام شد که کار 
بازاریابی آن در جریان برگزاری نمایشگاه 
انجام شده بود.وی با اشاره به ظرفیت بالای 
شهر صنعتی کاوه در حوزه صادرات گفت: 
منطقــه ویژه اقتصادی شــهر صنعتی کاوه 
نقطه مطلوب برای سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی است و اصولا مناطق آزاد و ویژه 
نقطه طلایی و بهشت سرمایه گذاری قلمداد 
می شوند. فراهم بودن زیرساخت مناسب، 
دسترسی آسان به بازارهای داخلی و خارجی 
و  تخفیفات مالیاتی و گمرکی از مزیت های 
این مناطق است.فرماندار ساوه نیز با اشاره 
به اینکه ساوه به دلیل موقعیت جغرافیایی و 
ژئوپولتیکی که دارد از مزیت بالایی در حوزه 
صادرات و تولید انواع کالا برخوردار است، 
گفت: چهار مجموعه صنعتی شــامل شهر 
صنعتی کاوه، شهرک صنعتی شهید چمران 
و شهرک های صنعتی غرق آباد و نوبران در 

این شهرستان مستقر هستند.
مهدی الیاســی به مزیت کشاورزی 
و دامداری این شهرســتان نیز اشاره کرد و 
گفت: حضور صنعتگــران، کارآفرینان و 
ســرمایه گذاران در ســاوه موجب پویایی 
صنعت و اقتصاد این منطقه شده است و این 
منطقه از اســتعداد بالایی در حوزه سرمایه 
گذاری برخوردار اســت. وی بر رفع موانع 
تولید تاکید کرد و گفت: با هم افزایی در بین 
دســتگاه های اجرایی گره گشایی سریع از 
مشکلات حوزه تولید انجام شده و منجر به 
رشــد در تولید شده است. فرماندار ساوه با 
اشاره به مزیت مهاجرپذیری ساوه و حضور 
افــراد مهاجر از ۳۱ اســتان کشــور در این 
شهرستان، گفت: سرانه های این شهرستان 
به نســبت جمعیت آن رشد نکرده است در 
حالیکه که ساوه عامل تعیین کننده در کاهش 
نرخ بیکاری استان های همجوار نیز هست.

مدیرعامل شهرصنعتی و منطقه ویژه 
اقتصادی کاوه نیــز گفت: مزیت صادراتی 
منطقه ویژه اقتصادی کاوه موجب شده است 
که از امروز کشور ارمنستان نیز جزو مقاصد 

سرمایه گذاری این منطقه شود.
مجتبی افرند در ادامه به  مشــکلاتی 
در حوزه قوانین متغیر گمرکی و مشکلات 
ســامانه ای، مبــادلات ارزی و ... برخــی 
واحدهای تولیدی اشــاره کــرد و گفت: 
تامین زیرســاخت های مورد نیاز در منطقه 
ویژه اقتصادی کاوه موجب شده که انگیزه 
سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در این 

منطقه افزایش یابــد.وی کیفیت انبارهای 
منطقه ویژه اقتصادی کاوه را بالا عنوان و بیان 
کرد: تعرفه های گواهی تولید و تعرفه های 
خدماتی شامل انبارداری و ... در منطقه ویژه 
اقتصادی کاوه با اهداف حمایتی دریافت می 
شود. با حضور مشاور رییس جمهور و دبیر 
شــورای عالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی 
و ویژه اقتصادی، شــرکت ســپهر استیل 
کاوه تولید کننده ظروف اســتیل آشپرخانه 
با ســرمایه گذاری حدود ۷۰ میلیارد تومان 
و ایجاد اشــتغال برای ۷۰ نفر بطور مستقیم 
افتتاح شد. همچنین با حضور عبدالملکی 
عملیات اجرایی احداث شرکت تولید سود 
کاســتیک )مواد اولیه ماده های شوینده( در 
زمینی به وسعت ۳۳ هزار متر مربع با هدف 
تولید ســالانه ۴۵ هزار تن سودکاستیک با 
ســرمایه گذاری ۲۰ میلیون دلار آغاز شد. 
با بهره برداری از این واحد تولیدی برای ۷۰ 
نفر بطور مستقیم اشتغال ایجاد خواهد شد.

بازدیــد از روند احداث و راه اندازی 
شرکت غلات بان شامل روغن کشی انواع 
دانه های روغنی، سیلوی نگهداری غلات 
و نهاده های دامی پیشــرفته روز دنیا و تولید 
خوراک  کنستانتره و مکمل های دام و طیور 
و نیز شرکت در نشست هم اندیشی بررسی 
مشــکلات واحدهای تولیدی منطقه ویژه 
اقتصادی کاوه از دیگر برنامه های سفر نیم 
روزه مشــاور رییس جمهور و دبیر شورای 
عالی مناطق آزاد تجــاری، صنعتی و ویژه 

اقتصادی به شهر صنعتی کاوه بود.

محمود  یزدان پناه فدائی

ســرویس خبر -وزیــر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات با اشــاره به ظرفیت 
های زیر ســاختی منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه بین المللی مســتقر در استان البرز 
اعلام کرد: این منطقه و فرودگاه بین المللی 
پیام از ظرفیت لازم برای اســتقرار شرکت 
هــای تولیدی بین المللی و تبدیل به قطب 

سرآمد اقتصاد کشور برخوردار است.
عیســی زارع پور در نشست شورای 
اداری شهرســتان چهارباغ افزود: نزدیکی 
ایــن منطقه ویــژه اقتصادی بــه کرج و 
برخورداری از معافیت های مالیاتی نیازمند 
این اســت که این منطقه از نظر اقتصادی 
ســرآمد کشور و منطقه باشــد.وی دیگر 
ظرفیت استان البرز را پارک علم و فناوری 
آن عنوان کرد و گفت: تقویت این پارک نیز 
می تواند یک ظرفیت بین المللی برای استان 
و همچنین کشــور باشد و باید به تقویت 
هرچه بیشتر آن اقدام کرد.وزیر ارتباطات 
وفناوری اطلاعات تاکید کرد: کشور امروز 
بیش از اندازه نیازمند کار و مجاهدت است 
و دشمن تمرکز کرده که ایران را عقب مانده 
معرفی کند که ما باید توسعه یافتگی کشور 
را به جوانان نشان دهیم.وی ، ایران اسلامی 
را در حوزه های مختلف ســرآمد ارزیابی 
کرد و یادآور شد: نهمین پرتاب ماهواره به 
فضا، ایران را جز ۶ کشور نخست برتر در 
حوزه فضایی قرار داده و انعکاس این کارها 
افزون بــر بیان واقعیت ها موجب امید در 
بین جوانان خواهد شــد.زارع پور تصریح 
کرد: امروز یکی از مهم ترین مراکز فضایی 
کشور در همین اســتان البرز قرار دارد که 

عهده دار مرکز کنترل ماهواره های سنجش 
کشور است.این مسوول بیان کرد: پیشرفت 
ارتباطات ایران از ۲۳ درصد در آغاز دولت 
سیزدهم به ۶۴ درصد رسیده که نمونه بارز 
آن ســاخت ربات جراحی پزشکی از راه 
دور اســت که به کشور اندونزی فرستاده 
شــد.زارع پور بر اســتفاده از پلتفرم های 
داخلی در شبکه های اجتماعی تاکید کرد 
و گفت: امروز فقط ۱۵ نفر در شهرســتان 
چهارباغ از کابل نوری استفاده می کنند که 
انتظار داریم تا ســال آینده این جمعیت به 

۴۰ هزار نفر برسد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
ادامه داد: هم اکنــون روزانه ۱۷.۵ میلیون 
کاربــر از شــبکه اجتماعی ایتا اســتفاده 
می کنند که این آمــار در ماه به ۴۰ میلیون 
نفر می رســد.زارع پور با بیان اینکه توسعه 
شــبکه دولت الکترونیــک از برنامه های 
اولویــت دار وزارت ارتباطات وفناوری 
اطلاعات است، اظهار کرد: درزمان حاضر 

فقط ۳۰ میلیون نفر از شبکه استفاده می کنند 
که باید تا پایان برنامه هفتم توســعه تمام 
مــردم ایران بی نیــاز از مراجعه حضوری 
خدمات مورد نیاز خودشــان را دریافت 
کنند.وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: صنعــت فضایی کشــور امروز از 
افتخارات جمهوری اســلامی محسوب 
می شــود و رییس جمهور پس از ۱۱ سال 
شــورای عالی فضایی را برگزار کرد.زارع 
پوریادآور شــد: کشــور ما امروز با رشد 
اقتصادی ۶ درصد تورم را از ۶۰ درصد به 
زیر ۴۰ درصد رسانده و به دنبال تک رقمی 
کردن تورم هســتیم.وی تاکید کرد: پیگیر 
مشــکلات شهرستان چهارباغ استان البرز 
هســتم و نیاز های این منطقه را به رییس 

جمهور انعکاس خواهم داد.
کلاس درس و بیمارستان نیاز 

جدی است
حجت الاســلام مهدی دربانی امام 
جمعه چهاربــاغ در شــورای اداری این 

شهرستان اظهار کرد: آب طالقان تا نزدیکی 
ما آمده است، فقط چند همت کافی است 
که مشــکلات کم آبی را برطــرف کنیم.
وی اضافه کرد: چهارباغ هنوز بیمارســتان 
نــدارد و بیماران باید بــرای درمان جدی 
به شهرســتان های همجوار مراجعه کنند، 
ضمن اینکه کلاس های درسی شهرستان 
هرکــدام ۴۰ نفر دانش آموز دارد و معلمان 
فقــط اداره کننده کلاس هســتند.حجت 
الاسلام دربانی تاکید کرد: ما فرهنگسرا و 
سالن ورزشی نداریم، جوانان ما در معرض 
اعتیاد قرار دارند، شهرک ابریشم چهارباغ 
که مســکن مهر در آن قــرار گرفته، فاقد 

درمانگاه جامع است.
البرز نخستین استان کشور با 

بالاترین پوشش ارتباطی است
مهــدی یوســف زاده، مدیــر کل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات استان البرز 
نیز در این شــورا بیــان کرد: هم اکنون ۹۹ 
درصد شــهرها و روستاهای این استان از 
پوشــش ارتباطی برخوردار است. وی با 
بیان اینکه البرز بزرگترین قطب داده کشور 
را دارد، افــزود:در زمان حاضر طرح کابل 
نوری در هفت شــهر این استان راه اندازی 
شده و برای مابقی ۱۷ شهر استان نیز برنامه 
ریزی صورت گرفته است .یوسف زاده به 
جزییات اقدامات صورت گرفته در حوزه 
روستایی اشاره کرد و گفت: هم اکنون ۲۶۳ 
روســتای بالای ۲۰ خانوار دارای اینترنت 
نســل ســوم و چهارم است و فقط هشت 
روســتا داریم که پوشــش اینترنت ندارد.
رییس جمهور و هیات دولت در راســتای 
دور دوم ســفرهای اســتانی امروز جمعه 

میهمان مردم البرز هستند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

منطقه ویژه اقتصادی پیام از ظرفیت استقرار
 شرکت های بین المللی برخوردار است

گزیده

سرپرست منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس عنوان کرد: 
تلاش منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس 

برای شناسایی بازار هدف

معاون وزیر و رئیس هیئت عامل سازمان ایمیدرو:
موانع تولید صادرات محور را کاهش خواهیم داد

معاون حقوقی رئیس جمهوری از پالایشگاه 
فاز ۱۴ پارس جنوبی بازدید کرد

سرویس خبر-سرپرست منطقــه ویژه 
اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس 
هدف از حضور در دومین نمایشــگاه اوراسیا 
را شناســایی بازار هــدف عنوان کرد و گفت: 
امیدواریــم با جذب ســرمایه  و هدایت آن در 
توســعه واحدهای معدنــی و صنعتی، زمینه  
رونق اقتصادی را بیش ازپیش فراهم ســازیم. 
»محمدرضا پیرحسینلو« ضمن اشاره به حضور 
قدرتمند منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و 
فلزی خلیج فارس در دومین نمایشگاه اوراسیا، 
بیان داشت: این نمایشگاه با محوریت نشست توسعه روابط اقتصادی با کشورهای 
عضو اتحادیه اقتصادی اوراســیا، سازمان همکاری شانگهای و شورای همکاری 
خلیج فارس در نمایشگاه بین المللی تهران از تاریخ ۱۳ تا ۱۶ آذرماه برگزار شد و ما 
نیز به سهم خود تلاش کردیم تا بازار هدف خود را بهتر و بیشتر از گذشته مورد رصد 
قرار دهیم. پیرحسینلو، هدف اصلی حضور در این نمایشگاه را جذب سرمایه گذار 
از کشورهای هدف و معرفی زیرساخت های منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و 
فلزی خلیج فارس عنوان کرد و گفت: فلسفه شکل گیری منطقه ویژه اقتصادی صنایع 
معدنی و فلزی خلیج فارس بر همین اساس بوده است که بتواند با جذب سرمایه  و 
هدایت آن در توسعه واحدهای معدنی و صنعتی، به ویژه صنایع انرژی بر، زمینه  رونق 
اقتصادی را در استان هرمزگان و کشور فراهم سازد که امیدواریم با برداشتن گام های 
علمی ســرعت رسیدن به این هدف را افزایش دهیم. این رویداد در پی آن بود تا با 
ایجاد رابطه تکمیلی بین شرکت های صنعتی کشور و شرکای خارجی به تقویت 
این تعاملات کمک کند و زمینه را برای سرمایه گذاری بیشتر بخش خصوصی مهیا 
ســازد و ما نیز با اتکا به توانایی های خود اطمینان داریم که در صورت تقویت این 

روابط رونق اقتصادی در کشور افزون خواهد شد.

سرویس خبر-معاون وزیر و رئیس هیئت عامل سازمان ایمیدرو گفت: تأکید 
وزیر صمت بر تولید صادرات محور اســت؛ ازاین رو موانع پیش رو و دغدغه های 
تولیدکنندگان خصوصاً تولیدکنندگان حوزه فولاد را در راستای مرتفع سازی هر چه 
سریع تر آن به ایشان منعکس خواهیم کرد. محمدرضا موثق نیا با حضور در منطقه 
ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس و دیدار با مدیران این مجموعه و 
مدیران عامل شرکت های مستقر، بیان داشت: بازدید امروز بازدیدی کوتاه و اجمالی 
بود و امیدوارم در سفرهای بعدی به صورت تخصصی تر موضوعات موردبحث و 
موشــکافی قرار گیرد. تأکید وزیر صمت بر تولید صادرات محور اســت؛ ازاین رو 
موانع پیش رو و دغدغه های تولیدکنندگان خصوصاً تولیدکنندگان حوزه فولاد را 
در راســتای مرتفع سازی هر چه سریع تر آن به ایشان منعکس خواهیم کرد. رئیس 
هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران، اشتغال زایی ۱۴ 
هزار نفری در منطقه ی ویژه اقتصادی خلیج فارس را از نقاط قوت این منطقه خواند 
و اضافه کرد: این حجم از اشتغال زایی نشان از خدمات ارزنده این مجموعه عظیم 
اقتصادی به نظام مقدس جمهوری اسلامی است.گفتنی است در خلال این بازدید و 
نشست مشترک مدیران منطقه ی ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس 
و مدیران عامل شــرکت های مستقر، دغدغه ها، مشکلات و ظرفیت های موجود 

موردبحث و تبادل نظر قرار گرفت.

سرویس خبر-معــاون حقوقی رئیس جمهوری طی سفری ۲ روزه به منطقه 
ویژه اقتصادی انرژی پارس از بخش های فرآیندی و جانبی پالایشگاه فاز ۱۴ میدان 
گازی مشــترک پارس جنوبی بازدید کرد.محمد دهقان با همراهی سجاد خلیلی، 
معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزیر نفت، مهدی علی مددی، معاون توسعه 
مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت، محمدحسین متجلی، مدیرعامل شرکت نفت و 
گاز پارس و جمعی از مدیران ارشد این شرکت در حوزه توسعه و عملیات تولید گاز، 
از پالایشگاه طرح توسعه فاز ۱۴ پارس جنوبی بازدید کرد.در این بازدید مدیرعامل 
شــرکت نفت و گاز پارس، مجری طرح توسعه پارس فاز ۱۴ و پیمانکاران بخش 
پالایشگاهی این طرح گزارشی از روند توسعه تا بهره برداری، حجم سرمایه گذاری 
و مشتقات گازی آخرین طرح عظیم پالایشگاهی پارس جنوبی ارائه کردند. معاون 
حقوقی رئیس جمهوری و هیئت همراه، صبح امروز در ســفر به مرزی ترین ناحیه 
میدان مشــترک پارس جنوبی، از سکوی در حال بهره برداری طرح توسعه فاز ۱۱ 
میدان گازی مشترک پارس جنوبی و دکل حفاری مستقر در این بلوک مخزنی بازدید 
کردند.بازدید از  طرح  ایران ال ان جی و بندر خدماتی، صادراتی ســیراف پارس در 
منطقه پارس ۲ و نشست با مدیران و متخصصان صنعت نفت در منطقه ویژه پارس از 
دیگر برنامه های سفر معاون حقوقی رئیس جمهوری به قطب تولید گاز ایران خواهد 
بود.معاون حقوقی رئیس جمهوری در رأس هئیتی از مقام های دولتی، معاونان وزیر 
نفت در امور توســعه مدیریت و سرمایه انسانی و نظارت بر منابع هیدروکربوری 
و مدیران ارشد شرکت ملی نفت ایران به منظور بازدید از طرح های میدان مشترک 
گازی پارس جنوبی وارد فرودگاه خلیج فارس عسلویه شد و مورد استقبال مسئولان 

محلی قرار گرفت.
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15 مناطق ویژه اقتصادی

فریـده پناه

مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی خبر داد:

آغاز اتصال منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی
 به ۲5۰۰ هکتار پس کرانه

گزیده

سرویس خبر- مشــاور دانش آموزی 
منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان تصریح کرد: 
با ایجاد تفکــر کارآفرینی در جوانان می توان 
در رشد اقتصادی و صنعتی کشور کمک کرد 
و فرموده ی رهبر انقاب اســامی را تحقق 
بخشید. محمد رحیمی مشاور دانش آموزی 
منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان گفت: امروزه 
تمامی دانش آموزان هدف خود را برای شغل 
آینده، کار در ارگان های دولتی گذاشته اند اما 
کمتر کسی به دنبال کارهایی از قبیل کار آفرینی 

و اشتغال زایی می رود.رحیمی بیان کرد: هدف ما ارتباط آموزش و پرورش و دانش 
آموزان با منطقه ویژه اقتصادی اســت، این ارتباط از قبیل کاس های کارآفرینی و 
کارآموزی که در جهت آشنایی دانش آموزان با شغل آینده خود و همچنین انتخاب 
شــغلی مناسب برای خودشان اســت. وی ادامه داد: این آموزش ها زیر نظر اساتید 
مجرب و ارتباط با کار افرینان برتر شهرستان وهمچنین کشور است، همچنین بعد 
از آموزش ها می توان افراد بااستعداد را جذب کرد و زمینه اشتغالزایی و رشد بالقوه 
اقتصادی را برای کشــور رقم زد.رحیمی تصریح کرد: با ایجاد تفکر کارآفرینی در 
جوانان می توان در رشــد اقتصادی و صنعتی کشــور کمک کرد و فرموده ی رهبر 
انقاب اسامی را تحقق بخشید.بهنام قلی نسب دیگر مشاور دانش آموزی نیز گفت: 
در دنیای امروز رابطه نزدیکی بین کارآفرینی و صنعت وجود دارد، این رابطه باعث 
می شــود که دانشجویان بتوانند مهارت های لازم برای پیشرفت در جهان مدرن را 
توسعه دهند و به توسعه صنعت و رشد اقتصادی کمک کنند. قلی نسب ایراد کرد: 
ارتباط بین کارآفرینی و صنعت باعث می شود که دانشجویان بتوانند درک عمیقی از 
نیازها و مشکات صنعت داشته باشند و راه حل های نوآورانه ارائه دهند. کارآفرینی 
باعث می شود که دانشجویان توانایی های کارآفرینانه ای برای تجارت و کسب و کار 
توسعه دهند و به عنوان نیروی کار ماهر در صنعت به کار گرفته شوند.  قلی نسب 
اضافه کرد: این تفکر شغلی در دانشجویان باعث می شود تا با روحیه و انگیزه بیشتری 

به بازار کار وارد شوند و به عنوان کارآفرینان موفق و مبتکری مطلوب باشند.

مشاور دانش آموزی منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان:
ایجاد تفکر کارآفرینی در جوانان در رشد 

اقتصادی و صنعتی کشور کمک می کند

استاندار فارس در دیدار با وزیر تجارت عمان تاکید کرد؛

شرایط ویژه در شهر سلامت شیراز مهیای سرمایه گذاران عمانی است
سرویس خبر- استاندار فارس گفت: 
شرایط منطقه ویژه اقتصادی و شهر سامت 
شــیراز به ویژه از نظر تأمین زمین و صدور 
مجوزها برای سرمایه گذاری تجار عمانی 

کاما مهیا است.
محمدهادی ایمانیه در دیدار با قیس 
بن محمد الیوسف وزیر صنعت عمان که در 
استانداری فارس برگزار شد گفت: آمادگی 
داریم که با اتاق بازرگانی عمان نسبت به قبل 

همکاری جدی تری داشته باشیم.

اســتاندار فارس با تاکیــد بر اینکه 
آمادگی جهــش در روابط فارس و عمان 
در همه زمینه ها را داریم اظهار داشــت: در 
نگاه مردم ایران و به ویژه فارس و شــیراز 
کشور عمان و مردم آن مردمانی با اخاق، 
با اصالت و انسان هایی اهل اعتدال شناخته 
شــده اند. محمد هادی ایمانیــه افزود: ما 
در شــیراز تولید دارو، ســرم و تجهیزات 
پزشــکی داریم و در ارتباط با تولید دارو و 
صنایع دارویی نیز آماده همکاری با کشور 

عمان هستیم. وی اظهار داشت: با توجه به 
جمعیت ۵ میلیونی استان فارس و امکانات 
جغرافیایی این اســتان و چهار فصل بودن 
آن، در عرصه های کشــاورزی، باغداری، 
گردشگری و مســائل مرتبط با صنعت و 
معادن اســتانی پیشرو است و در تمام این 
امور بــا هماهنگی و حمایت دولت زمینه 

همکاری فراهم است.
استاندار فارس گفت: با توجه به میزان 
عاقمندی مردم کشورمان به کشور عمان 

و مردمان آن سطح کنونی ارتباطات بسیار 
اندک اســت و انتظار می رود که در ســفر 
امروز هیأت تجاری عمان به فارس شاهد 
جهش روابط فارس و عمان در زمینه های 

مختلف همکاری باشیم.
ایمانیه گفت: با توجه به وجود منطقه 
ویژه اقتصادی و شهر سامت شیراز، آماده 
هرگونــه همکاری در زمینه تأمین زمین و 
صــدور مجوزها جهت ســرمایه گذاری 

عمانی ها هستیم.

ســرویس خبر- مدیــر منطقه ویژه 
اقتصادی بندر شهید رجایی از انعقاد قرارداد 
۳۵ هزار میلیارد تومانی بندر شــهید رجایی 
تا آخــر آذر خبر داد و گفت: ســاخت پل 
اتصال ۲۵۰۰ هکتــار پس کرانه به این بندر 
با سرمایه گذاری ۳۰۰۰ میلیارد تومانی آغاز 

شد.
بازدید نمایندگان رســانه های کشور 
از طرح توسعه بندر شهید رجایی، عملیات 
تخلیه و بارگیری کانتینری و فله، برج مرکز 
ترافیک دریایی vts، فاز ســوم طرح توسعه 
بنــدر کانتینری شــهید رجایی و توســعه 
پس کرانه این بندر انجام شــد. بندر شــهید 
رجایی ۲۴۰۰ هکتار پس کرانه دارد، ۲۷۰۰ 
هکتار هم به زودی به پس کرانه شهید رجایی 
اضافه می شــود. مساحت بندر شهید جایی 
۵۷۰۰ هکتــار اســت، در این بنــدر از نظر 
تجاری ۵.۵ میلیون teu )واحد شــمارش 
کانتینر بر اساس حجم( ظرفیت وجود دارد.  
طبق اعام مســئولان، با طرح توسعه بندر 
شــهید رجایی در فاز سوم، ظرفیت بندر به 
۸ میلیون teu افزایش می یابد و کشــتی با 

ظرفیت teu ۱۷۰۰۰ قابلیت پذیرش دارد.
 ظرفیــت ســالانه ۲۴ میلیونی 
جابه جایی مسافر دریایی در هرمزگان

در حاشــیه این بازدید، مدیرکل بنادر 
و دریانوردی استان هرمزگان و مدیرمنطقه 
ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایی در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: استان هرمزگان ۱۴ 
جزیره و بیشترین مرز آبی را بین استان های 
دریایی کشــور دارد.حسین عباس نژاد ادامه 
داد: عملیــات تخلیه و بارگیــری کل بنادر 
کشور بیش از ۲۰۰ میلیون تن است که سهم 
استان هرمزگان بیش از ۱۰۰ میلیون تن و ۵۷ 
درصد کل بنادر کشور است. مدیرکل بنادر 
و دریانوردی استان هرمزگان اضافه کرد: ۷۲ 
بندر کوچــک و بزرگ ذیل اداره کل بنادر و 
دریانوردی اســتان هرمزگان فعال اســت، 
ما در اســتان بنــدر ۱۰۰ درصد خصوصی 
داریم که بندر آفتاب اســت، جزیره قشــم 
ما، ۳۶ بندر مســافری و نفتــی و باری دارد. 
وی اضافه کرد: ۳۰۰ ســازه دریایی با تنوع 
مختلف در اســتان هرمزگان فعال اســت، 
ظرفیت جابه جایی مسافر دریایی در استان 
۲۴ میلیون نفر در ســال و ظرفیت کانتینری 
۷ میلیون teu است. عباس نژاد تصریح کرد: 
ظرفیت تخلیه و بارگیری بنادر اســتان ۱۸۱ 
 teu میلیون تن، ظرفیت کانتینری ۶ میلیون
است و در فاز بعد به ۸ میلیون teu می رسد. 
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
گفت: ظرفیت فعلی بندر با احتساب اسکله 

نفتی ۱۴۵ میلیون تن است.
وی بیان کرد: در سال ۱۴۰۱ سهم بنادر 

هرمزگان در تخلیه و بارگیری نفتی کشــور 
۳۵ درصدی، در بخش کانتینری سهم بندر 
شهید رجایی ۸۴ درصد، در بخش کالای غیر 
نفتی سهم ۵۶ درصدی و در بخش مسافری 
با جابه جایی ۲۱.۹ میلیون مســافر رسد ۴۷ 

درصدی داشت.
 ســهم ۸۸ درصدی بندر شهید 
رجایی در بارگیری کانتینری دریایی 

کشور
وی گفــت: در ۷ ماهــه ۱۴۰۲ میزان 
تخلیه و بارگیری کانتینری در بندر شــهید 
رجایی ۸۸ درصد کل کشــور بود و ســهم 
غیر نفتی ۶۰ درصد کل کشــور با ۲۰ درصد 

رشد بود.
 قرارداد سرمایه گذاری ۳۵ هزار 
میلیارد تومانی در بندر شهید رجایی 

امضا می شود
عباس نژاد اضافه کرد: سرمایه گذاری 
در بندر به صورت bot و شامل مواردی نظیر 
نفتی، کانتینری، سیلوی غات و غیره است.

وی گفــت: ۳۵ هزار میلیــارد تومان 
قرارداد ســرمایه گذاری بخش خصوصی 
داریــم که ۲۸ آذرماه  همه منعقد می شــود، 
خطوط لوله نفتی بندر خلیج فارس، احداث 
مخازن نفتی نگهداری از فرآورده های نفتی و 
مجتمع گردشگری بندر شهید حقانی، برخی 

از این پروژه ها برای سرمایه گذاری است.
 صــدور مجوز ۸۰۰۰ شــناور 
صیادی در ۴ ماه از طریق درگاه ملی 

مجوزها
وی بیان کرد: امســال از طریق درگاه 
ملی صدور مجوز ۸۰۰۰ شناور فاقد مجوز 
صید صیادی در ۴ ماه صادر شد.پیش از این 
در مدت ۱۰ ســال ۱۰۰۰ مجوز صادر شده 
بود. وی گفت: امروز ۴۲۰۰ شــناور ثبت و 
۲۲۰۰ شناور بازرسی برای ثبت شده است.

۱۵۰۰ میلیارد تومان به ساخت 
۵۰ شناور مسافری اختصاص می یابد

وی اظهار داشــت: از محل تسهیات 
وجوه اداره شده برای توسعه ناوگان تجاری 
امسال در بندر شهید حقانی و استان هرمزگان 
با ســاخت ۵۰ فروند شناور مسافری تحول 

جدیدی در حوزه گردشگری دریایی ایجاد 
می کنیم.۱۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است 
که ۸۰ درصد آن را ما تســهیات می دهیم.با 
هماهنگی تعاونی متقاضیان و وزارت صمت 
تا پایان سال اولین ساخت و ساز شناورها را 
شروع می کنیم، ساخت شناور ۱۸ تا ۲۴ ماه 
زمان می برد.بنابراین پیش بینی می شود این 
پروژه ۲.۵ سال به طول بینجامد. وی افزود: 
تاش می شود مقاصد جدید مسافری را در 
اســتان راه اندازی کنیم همچنین راه اندازی 
مسیر دریایی مسافری بندرعباس به شارجه 
و بندر لنگه به دوبی در حال بررسی هستیم. 
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
اضافه کــرد،: در حال حاضر ۵۰۰۰ صندلی 
مســافری دریایی در قالب ۵۲ فروند شناور 
داریم.در توسعه ناوگان جدید، هم نوسازی 
و جایگزینــی داریــم، هم نــاوگان جدید 
اضافه می شــود. وی گفت: تاش می کنیم 

مسافرت های دریایی اقتصادی شود.
 آغاز ســاخت پل اتصال اراضی 
۲۵۰۰ همکتــاری پس کرانه به بندر 

شهید رجایی
وی اظهــار داشــت: اراضــی ۲۴۰۰ 
هکتــاری پشــتیبانی بندر شــهید رجایی 
سالهاســت مصوبه هیات وزیران دارد و به 
عنوان منطقه ویژه، به بندر شهید رجایی اضافه 
می شــود، در دولت سیزدهم این موضوع به 
صورت جــدی پیگیری شــد. وی افزود: 
قرارداد ساخت اولین پل اتصال بندر شهید 
رجایی به اراضی ۲۵۰۰ هکتاری کلنگ زنی 
شده است، رقم ۳۰۰۰ هزار میلیارد تومان از 
سوی سازمان بنادر برای این پل تامین شده 
است، ۱۴۲ هکتار از این پروژه بزرگ، در گام 
اول شــروع می شود تا سامان دهی تالاب ها 

انجام شود.
 ۴۰۰ هکتــار از پس کرانه ۲۴۰۰ 
هکتــاری بندر شــهید رجایی آماده 

می شود
وی گفت: ۲ سرمایه گذار داریم که هر 
کدام در ۱۳۳ هکتار پسکرانه سرمایه گذاری 
می کنند و جمعا ۴۰۰ هکتار از پسکرانه ۲۴۰۰ 

هکتاری در گام اول آماده می شود.

وی گفت: موضوع بندر مکران را فعال 
کرده ایم، زمین در حال آماده ســازی است، 
استقرار در همان بندر را آغاز کرده ایم، بخش 
عمده امکانات انجام شده است، وزارت نفت 
آنجا فعال است و خط لوله نفت خام از کوه 

مبارک احداث می کند.
 آغاز عملیات اجرایی بندر جدید 

لنگه
وی افزود: عملیات اجرایی بندر جدید 
لنگه آغاز شده است، در ۳۵ کیلومتری بندر 
فعلی لنگــه بندرحدید ایجاد می شــود تا 
کشــتی های ۵۰ هزار تنــی قابلیت پذیرش 
داشته باشد. عباس نژاد تصریح کرد: مطالعات 
در قالب طرح جامع بندر جدید لنگه در حال 
انجام اســت.نقطه گذاری و محل حوضچه 
مشخص شده است و آغاز مطالعات ساخت 

موج شکن آن به زودی شروع می شود.
 امســال ۳ پــروژه دریایــی 
گردشگری در هرمزگان آغاز می شود

وی بیــان کرد: ۳ پروژه گردشــگری 
دریایی امســال کلنگ زنــی داریم، در بندر 
نخل ناخدا ۳.۵ کیلومتر اســکله ایجاد شد، 
در جزیره هرمز و بندر شهید حقانی این سه 

پروژه اجرا می شود.
 کانتینرهای متروکه تا ســال 

۱۴۰۰ تعیین تکلیف شد
وی در پاسخ به ســوال فارس اظهار 
داشــت: در موضوع رســوب کالا و کالای 
متروکه، مشــکاتی در بندر شهید رجایی 
داشــتیم  و  توانستیم مشکات را حل کنیم، 
با هماهنگی گمرک  جمهوری اســامی و 
سازمان اموال تملیکی، همه مصوبات سفر 
معاون اول رییس جمهور اجرایی شــد. وی 
افزود: در موضوع رسوب کالا ظرفیت های 
بندر، اســناد کالا، تعرفه بندر و غیره مواردی 
موثــر بود.اگر ۱۴۰ هزار teu کانتینر روزانه 
در محوطه پشــتیبانی باشد محوطه متوقف 
می شود بنابراین باید سریع تخلیه بشود.نباید 
بیش از ۷۰ درصد این ظرفیت پر شود. ۱۲۵ 
هزار کانتینری به صورت عملیاتی ورود کرده 
بود. در محوطه های پشتیبانی ما با همکاری 
همه متولیان، این رقم به ۸۵ هزار کانتینر رسید 

که این کانتینرها هم عملیاتی است. 
وی اضافه کــرد: پیش از این ۳+۱ ماه 
مانــدگاری کالا، به  عنــوان متروکه و اموال 
تملیکی محرز می شد که با دستور معاون اول 
رئیس جمهور به ۲+۱ ماه ماندگاری کاهش 
یافت.عباس نژاد اضافه کــرد: کانتینرهایی 
که تا ســال ۱۴۰۰ در محوطه پشتیبان مانده 
بود تخلیه شد، بخشــی از بقیه را هم اموال 
تملیکی در حال تعیین تکلیف است، برخی 
از کانتینرها را هم صاحبان کالا تعیین تکلیف 
کرده انــد. وی گفــت: بندر چنــد منظوره 
ابوموسی در حال تکمیل است و ۳۰۰ میلیارد 

تومان برای آن سرمایه گذاری شد.

سرویس خبر- مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پیام از سرمایه گذاری ۲۵ هزار 
میلیارد تومانی شرکت های خصوصی در منطقه ویژه اقتصادی و شرکت خدمات 
هوایی پیام خبر داد و اعام کرد: تا پایان ســال جاری گمرک فاوا به طور کامل در 

منطقه ویژه اقتصادی پیام فعال خواهد شد.
فرودگاه بین المللی پیام حدود ۳۳ ســال قبل تاســیس شد اما نقطه آغازین 
فعالیت آن سال ۷۴ بود. »اکبر قنبرپور« رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل منطقه ویژه 
اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام درباره راه اندازی گمرک تخصصی فاوا در این 
منطقه و اینکه تا کنون چه میزان از آن نهایی شــده است، گفت: راه اندازی گمرک 
فاوا به یکسری ملزومات نیاز دارد که بخش عمده ای از آن فراهم شده است. مصوبه 
هیات وزیران در این خصوص را نیز اواخر اسفند ۱۴۰۱ دریافت کردیم. راه اندازی 
گمرک فاوا تکلیف قانونی است و تا امروز در راستای تحقق آن اتفاقات خوبی انجام 
شــده است. مشاور وزیر ارتباطات درباره اقداماتی که در جهت راه اندازی گمرک 
فاوا انجام شده، به استقرار سازمان تنظیم مقررات و ۲ آزمایشگاه معتبر برای ارزیابی 
تجهیزات فاوا اشاره کرد و افزود: در این مدت شرکت ملی پست نیز در منطقه مستقر 
شــده و ارزیابان گمرکی مستقر در گمرک پیام نیز همگی آموزش های تخصصی 
دیدند. این ها از جمله اقداماتی است که در خصوص راه اندازی گمرک فاوا انجام 
شده است. وی با تأکید بر اینکه برای کامل شدن گمرک فاوا برای راه اندازی، نیاز به 
۲ زیرساخت دیگر دارد، تاکید کرد: یک بخش مهم این است که دستگاه ایکس ری 
مورد تایید گمرک را در فرودگاه پیام مستقر کنیم. نیاز دیگری که در این مجموعه 
احســاس می شود، راه اندازی خطوط پروازی به »دبی« و »شنزن« است. البته این ۲ 
الزامی که بر آن تاکید داریم، پیش نیازهای اجباری نیستند اما نظر ما این است که با 
وجود آن ها می توان به صورت جدی درباره راه اندازی گمرک تخصصی صحبت 
کرد. با برنامه ریزی های صورت گرفته تا پایان سال جاری گمرک فاوا بطور کامل 
فعال شده اســت.قنبرپور درباره تعداد شرکت های مستقر در فرودگاه پیام و تعداد 
اشتغالی که به این واسطه ایجاد شده است، گفت: اکنون بیش از ۳۲۰ شرکت تولیدی 
و صنعتی در منطقه ویژه اقتصادی پیام ســرمایه گذاری کرده اند که نزدیک به ۱۵ 
درصد آنها دانش بنیان هستند. زمین و امکانات زیرساختی در اختیار این شرکت ها 
قرار گرفته است. به این واسطه برای هفت هزار نیروی انسانی شغل ایجاد شده و 
تقریبا ۲۵ هزار میلیارد تومان مجموع سرمایه گذاری بخش خصوصی در این بخش 
اســت. پیش بینی می شود تا پایان سال تعداد شرکت ها به ۳۶۰ برسد. وی تصریح 
کرد: برای اینکه بتوانیم عمق فناوری موجود در شرکت های مستقر در فرودگاه پیام 
را افزایش دهیم، تفاهم نامه ای با دانشگاه صنعتی شریف امضا کردیم تا شرکت هایی 
که از دل دانشگاه شریف ایجاد و بزرگ می شوند، در پردیس پارک فناوری  دانشگاه 
شــریف که داخل مجموعه پیام اســت، مستقر شوند و کار خود را پیش ببرند. ۴۰ 
هکتار فضا برای این شــرکت ها در نظر گرفته شــده که فاز نخست را با ۱۰ هکتار 
آغاز خواهیم کرد. عملیات اداری این کار آغاز شده و تا مدتی دیگر زمین مدنظر به 

دانشگاه واگذار خواهد شد.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پیام:
گمرک تخصصی حوزه فناوری اطلاعات و 

ارتباطات تا پایان امسال تکمیل می شود

دوشنبه 20 آذر 1402 -  27 جمادی الاول 1445 - 11 دسامبر 2023 - شماره 639



FREE ZONES NEWS
www.freezonesnews.com www.freezonespress.ir www.freezonespress.com reyhannafismi@gmail.com

هفته نامه صاحب امتیاز: 
موسسه رسانه ای ریحان نفیس

مدیر مسئول: 
محمدرضا یزدان پناه فدایی

قائم مقام مدیر مسئول:
علی یزدان پناه فدایی

سردبیر:
ابراهیم ارزانی

علیخانی،  شهید  خیابان  جنوبي،  شیراز  خیابان  همت،  شهید  بزرگراه  مرکزی:   دفتر 
پلاك ٥۱ ، مرکز خرید ونك پارك ، بال شرقي ، طبقه اول ، واحد ۱ اداری  

تلفن: ۸۸60۸٥06- 02۱    کد پستی : ۱43694473۱
دفتر کیش: خیابان فردوسی،ویلاهای مروارید،بلوك B3، طبقه سوم،واحد7۱٥

تلفن: 44424999-076   فاکس: 4442496۸ - 076
شماره تماس تحریریه:093476۸٥۸4۱

اقتصادی،اجتماعی،فرهنگیچاپ و توزیع: ریحان-تهران، شهرك صنعتی صفادشت، بلوار تیر، انتهای خیابان ۱2 غربی، سالن چاپ ریحان - تلفن: 7-090٥4۱٥944٥ - 6٥٥۸6۸0۱ -02۱

Sep 11 - 2023 - NO.639

تجلیل از رانندگان نمونه ناوگان حمل و نقل عمومی کیش

ارزیابی ایمنی ساختمان های بلند مرتبه کیش با حضور معاون فنی و زیربنایی 
سازمان پدافند غیرعامل کشور 

گزیده

سرویس خبر- خدمات حمل و نقلی 
در جزیره کیش تنها با خودروهای پلاک کیش 

ارائه می شود. 
به گزارش خبرنگار مناطق آزاد؛ میثم سام 
بند سرپرســت مدیریت حمل و نقل عمومی 
کیش  با اشــاره به اهمیت حفظ جایگاه حمل 
و نقل کیش به عنوان یکی از شــاخص های 
مهم این منطقه گردشگری گفت: در راستای 
رسیدگی به مطالبات رانندگان ناوگان حمل و 
نقل عمومی کیش و ساماندهی فعالیت تاکسی 

های اینترنتی با هماهنگی مراجع ذیربط از این پس تنها خودروهای دارای پلاک کیش 
مجاز به جابجایی مسافر در این جزیره بوده و انتقال مسافران با خودروی پلاک ملی 
ممنوع است. سرپرست مدیریت حمل و نقل عمومی کیش افزود: با همکاری پلیس 
راهور از این پس با خودروهای پلاک ملی که تحت هرعنوان از جمله تپسی، اسنپ 
و سایر پلت فرم ها اقدام به جابجایی مسافر در سطح جزیره کنند برخورد قانونی 
خواهد شد. سام بند اظهار داشت: بهبود خدمات حمل و نقل و نظارت گسترده بر 
ارتقای سطح خدمات با هدف تامین رفاه بیشتر شهروندان و افزایش رضایتمندی 
ســاکنان و گردشــگران از رویکردهای مهم مدیریت حمل و نقل عمومی شرکت 
عمران،آب و خدمات است. لازم به ذکر است ناوگان حمل و نقل عمومی کیش با 
560 دستگاه تاکسی سفید، 128 تاکسی زرد و 79 دستگاه مینی بوس به ساکنان و 

گردشگران خدمات ارائه می کنند.

سرپرست مدیریت حمل و نقل عمومی کیش  اعلام کرد:
ممنوعیت ارائه خدمات حمل و نقلی به 

خودروهای  پلاک ملی در کیش 

برگزاری نشست هماهنگی رقابت های ملی و بین المللی تنیس در جزیره کیش 
محســن  خبــر-  ســرویس 
نظرپورمیزبانــی رویدادهــای ملی و بین 
المللی ورزشــی را فرصتــی مغتنم برای 
توسعه صنعت گردشگری کیش دانست و 
بر ضرورت استفاده از ظرفیت های رسانه 
ای در جهــت معرفی مطلوب کیش تاکید 

کرد. 
به گــزارش خبرنــگار مناطق آزاد؛ 
نشست هماهنگی برگزاری مسابقات ملی 
و بین المللی تنیس در جزیره کیش با حضور 
مدیر عامل شرکت عمران ، آب و خدمات 
کیش ، معاون ورزش و تفریحات ســالم و 
چند تن از مدیران این شــرکت و جمعی 
از مســئولان محلی ، همچنین سرپرست 
دبیری فدراســیون تنیس کشور در سالن 
اجتماعات معاونــت ورزش و تفریحات 
ســالم برگزار شد. در این نشست محسن 
نظرپور مدیرعامل شــرکت عمران، آب و 
خدمات کیش  با اشاره به اینکه رویدادهای 
بین المللی ورزشــی در کیش فرصتی بی 
نظیر برای رونق این جزیره اســت اظهار 
داشت: کیش با ظرفیت های بسیار خوب 
و امکانات مناســب میتواند برترین پایگاه 

رویدادهای ورزشی کشور باشد.
وی افزود: حضور شمار قابل توجهی 
از ورزشــکاران خارجی در این مسابقات 
فرصت بسیار ارزشــمندی برای معرفی 
کیش اســت و این مسئولیت خطیر رسانه 
هاســت که بتوانند از این رویداد در جهت 
مطرح کردن کیش در ســطح بین المللی 
اســتفاده کنند. رییس هیات مدیره شرکت 
عمران، آب و خدمــات کیش  با تاکید بر 
ضــرورت نظارت گســترده بر شــرایط 
برگزاری مسابقات و تبیین قوانین پیش از 

برگزاری برای شرکت کنندگان تاکید کرد: 
فضای جامعه کیش یکی از فرهنگی ترین 
فضاهای کشور بوده و در هنگام برگزاری 
رویدادهای ورزشی نیز تلاش همگانی در 
حفظ وجه فرهنگی کیش اســت اما نمود 
این زحمات در سطح ملی کمرنگ است. 
نظرپورافــزود: در برگــزاری رویدادهای 
ملــی و بین المللی ارتقــای کیفی رقابت 
ها و تامین شــرایط مطلــوب فنی محور 
فعالیت هاســت و ما تــلاش می کنیم تا 
حواشــی کیفیت رقابت ها را تحت تاثیر 

قرار ندهد.  هم چنین شــاهرخ کشــاورز 
سرپرست دبیری فدراسیون تنیس در این 
نشســت  با اشاره به اینکه سابقه برگزاری 
رویدادهای ورزشــی در کیش درخشان 
است اظهار داشت: جزیره کیش به پایگاه 
مهمی در حوزه ورزش تبدیل شده و 100 
روز رویداد ورزشی در تقویم سالانه کیش 
مبین جایگاه خاص این منطقه است.  وی 
با اعلام اینکه در پیش ثبت نام رقابت های 
تنیس امسال 168 بازیکن ایرانی و آسیایی 
نام نویسی کردند افزود: ورود ورزشکاران 
و همراهانشان موجب رونق کسب و کارها 
در کیش می شود و خوشبختانه در طول سه 
ماه برگزاری رقابت های تنیس بیش از هزار 
و 800 هزار نفر برای شــرکت یا تماشای 
مســابقات به کیش سفر می کنند.کشاورز 
تصریح کرد: کیــش از حیث تعداد زمین 
های تنیس و کیفیت آنها دومین شهر کشور 
پس از تهران است به همین دلیل در فصول 
ســرد سال و با استفاده از امکانات مطلوب 
می تواند رقابت های بین المللی را میزبانی 
کند و فدراســیون نیز آماده است  تا برای 
برگزاری هرچه بهتر این رویداد کمک کند.

ســرویس خبر- مصطفــی طزری 
معاون فنــی و زیربنایی ســازمان پدافند 
غیرعامل کشــور از ســاختمان های بلند 

مرتبه کیش بازدید کرد. 
به گــزارش خبرنــگار مناطق آزاد؛ 
این بازدید که با  همراهی جعفر شــیرزاده 
سرپرســت مدیریت پدافنــد غیر عامل 
شــرکت عمــران ، آب و خدمت کیش  با 
هــدف بررســی مشــکلات و نواقص 
ســاختمان های بلنــد مرتبه بــه منظور 
پیشــگیری از وقوع حوادث و جلوگیری 
از خســارات احتمالی و تامین ایمنی لازم 
برای ساکنان این ساختمان های بلند مرتبه 

کیش انجام شد. مصطفی طزری همچنین 
با حضور مدیرعامل شــرکت عمران،آب 
و خدمــات  کیش از دفتر مرکزی ســامانه 
137 این شــرکت بازدید کرد واز نزدیک 
با روند مانیتورینگ نقاط مختلف شــهری 
و رســیدگی به شکایات و نظرات مردمی 

آشنا شد. 
لازم به ذکر اســت مدیریت پدافند 
غیرعامل شــرکت عمران،آب و خدمات  
کیــش با هــدف افزایش ضریــب ایمنی 
شــهروندان در طول سال از ساختمان ها، 
اماکن عمومی، اقامتی و پذیرایی و مدارس 

کیش بازدید می کند . 

ســرویس خبر- محســن نظر پور 
راننــدگان اخــلاق مدار نــاوگان حمل و 
نقــل عمومی کیش را مهــم ترین رکن در 
حفظ انظباط شــهری و میزبانی شایسته از 

گردشگران عنوان کرد. 
در مراســمی با حضور رییس هیات 
مدیره و مدیرعامــل و جمعی از معاونان و 
مدیران شرکت  عمران ، آب و خدمات کیش 
از 4 راننده نمونه ناوگان حمل و نقل عمومی 
کیش تقدیر شد.محسن نظرپور رییس هیات 
مدیره و مدیرعامل شــرکت عمران، آب و 
خدمات  کیش در این مراســم با اشــاره به 
ضــرورت توجه جدی راننــدگان ناوگان 
حمل و نقــل عمومی کیش به نقش مهمی 
که در توســعه صنعت گردشــگری منطقه 
دارند اظهار داشت: گردشگران در بدو ورود 
نخست با رانندگان تاکسی ارتباط برقرار می 
کنند و چنانچه این برخورد مناسب و بیانگر 
فرهنگ خوب شهروندی کیش باشد خاطره 
ماندگاری در ذهن گردشگران ثبت خواهد 
شــد.وی با تقدیر از راننده گان  نمونه برای 

ارتقای کیفی خدمات حمل و نقلی در کیش 
و تکریم ساکنان و  مسافران گفت: انتظار می 
رود این رانندگان به عنوان پیشکسوتان حوزه 
حمل و نقل که سالیان طولانی در این شغل 
مشغول ارائه خدمات بوده اند با هم افزایی و 
بیان تجارب ارزشمندشان به سایرین به ویژه 
جوانــان ما را در بهبود خدمات حمل و نقل 
یاری کنند.   به گفته محســن نظرپور از این 

پس هر ماه از 2 راننده تاکسی های سفید ، یک 
راننده تاکســی زرد خطی و یک راننده مینی 
بــوس به عنوان رانندگان نمونه حمل و نقل 
عمومی کیش تقدیر خواهد شــد.میثم سام 
بند سرپرست مدیریت حمل و نقل عمومی 
کیش نیز در این نشست با تقدیر از زحمات 
تک تک اعضای خانوده بزرگ 1400 نفری 
نــاوگان حمل و نقل عمومــی این جزیره 

تصریح کرد: بی تردید ارائه خدمات مناسب 
به ساکنان و گردشــگران در حوزه حمل و 
نقل از مهــم ترین عوامــل ثبت خاطرات 
شــیرین هنگام سفر به کیش و رضایتمندی 
شــهروندان  است.  وی قانونمداری را مهم 
ترین مشخصه لازم برای فعالیت در ناوگان 
حمل و نقل کیش برشمرد و گفت: در فرایند 
معرفی رانندگان نمونه ضوابطی تدوین شده 
کــه ازآن جمله می تون به نتایج مانیتورینگ 
عملکرد راننــدگان در طول ماه ، اعلام نظر 
آژانس های مربوطه، حسن رفتار با مسافران 
و عدم ثبت شــکایت به نام راننده در سامانه 
141 ، رانندگــی قانونمند و احترام به قوانین 
راهنمایی و رانندگی اشاره کرد. لازم به ذکر 
است حشمت اله طاهری آبسردی ازآژانس 
رخش ، مومن احمدی از آژانس کرانه  ، علی 
اکبر صادقیان جوان از هلال ماه و محمدرضا 
سلیمی رودســری از آژانس اتوآران سیر  با 
سوابق طولانی فعالیت در حوزه حمل و نقل 
4 راننده نمونه ای بودند که در این مراسم از 

آنان تقدیر شد.  

سرویس خبر- تردد موتورهایی شارژی به کلیه پارک ها و اسکله تفریحی 
کیش ممنوع شد.  

به گزارش روابط عمومی شرکت عمران، آب و خدمات کیش، مجید پردیس 
سرپرست اداره اجراییات کیش با اعلام این خبر، گفت: راکبان موتورهای شارژی که 
با نقض ضوابط و مقررات وارد پارک ها و یا محوطه اسکله تفریحی شده و موجب 
سلب آرامش و به خطر انداختن ایمنی ساکنان و گردشگران می شوند، اعمال قانون 
شده و با توقیف و جریمه یک ماهه موتورسیکلت مواجه خواهند شد. وی با اشاره به 
گله مندی و مطالبه ساکنان و گردشگران برای حل این معضل افزود: اداره اجراییات 
ضمن اتخاذ تدابیر سخت گیرانه تر، با نصب بنرهای اطلاع رسانی ممنوعیت ورود و 
تردد موتورسیکلت در اسکله تفریحی کیش را اعلام کرده تا راکبین موتورسیکلت به 
این مسئله توجه نموده و موجب نارضایتی  و عدم آسایش شهروندان در این مناطق 
نشوندلازم به ذکر است، ساکنان و گردشگران می توانند در صورت مشاهده راکبان 
موتورهای شارژی متخلف، شماره پلاک آن موتورها را از طریق تلفن گویای137 

به اداره اجراییات  کیش اطلاع رسانی کنند.

ســرویس خبر- با پیگیری اداره اجراییات 8 متکدی و معتاد متجاهرکه از 
سرزمین اصلی وارد جزیره شده بودند، شناسایی و از جزیره خارج شدند.

مجید پردیس سرپرست اداره اجراییات با اشاره به اینکه برخورد با متکدیان 
در کنار پیگیری امور مربوط به کنترل و رفع تخلفات شهری و ساختمانی، از جمله 
وظایف اداره اجرائیات است گفت: این متکدیان که بیشتر آنان به انواع مواد مخدر 
اعتیاد دارند در قالب گروه های چند نفره با حضور در مقابل اماکن تجاری و تفریحی 
و درب منــازل تکــدی گری می کردند که نیروهای اجرائیات با حضور در محل ، 

متکدیان را جمع آوری و از جزیره خارج کردند .
بنــا بر اعلام رییس اداره اجرائیات شــرکت عمران، آب و خدمات کیش از 
ابتدای سال جاری تا کنون با 265 مورد تکدی گری در نقاط مختلف جزیره کیش 
برخورد جدی شده است . مجید پردیس تصریح کرد:  جمع آوری متکدیان از سطح 
جزیره نیازمند همکاری تمامی ارگان ها و نهادهای ذیربط از جمله نیروی انتظامی 
و اداره بهزیستی است و برای موفقیت این طرح باید گروهی از نهادهای مرتبط با 
جدیت همکاری گسترده داشته باشند .لازم به ذکر است،  ساکنان و گردشگران می 
توانند در صورت مشــاهده متکدیان موضوع را از طریق تماس با پلیس 110 یا از 

طریق تلفن گویای137  به اداره اجراییات اطلاع رسانی نمایند.

سرپرست اداره اجراییات کیش  اعلام کرد:
یک ماه توقیف، جریمه ورود موتورهای 

شارژی به پارکها و اسکله تفریحی

نظارت و تشدید برخورد اداره اجراییات با 
تکدی گری در کیش
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